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ΝΕΤΑΝΙΑΧΟΥ - ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

Γιάννης ςτουρνάράς
Να περάσει στους ΟΤΑ 

η διαχείριση του ΕΝΦΙΑ

▶σελ. 30

Συζήτησαν για Τραμπ, ενίσχυση 
διμερούς συνεργασίας και 
περιφερειακές εξελίξεις ▶σελ. 3

Ν. ΔΕΝΔΙΑΣ:
 Υπερ-επαρκής η «Ασπίδα του 
Αχιλλέα» απέναντι σε υπαρκτή 
απειλή ▶σελ. 4

Η δύσκολη εξίσωση 
οριοθέτησης 
ΑΟΖ Ελλάδας -Τουρκίας και 
η απειλή στην ηλεκτρική 
διασύνδεση με Κύπρο ▶σελ. 5

Ολοκληρώθηκε με απόλυτη 
επιτυχία η Πολυεθνική 
Αεροπορική Άσκηση 
«Ηνίοχος 2025» ▶σελ. 7

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
ΑΝΔρΕΑΣ ΛΟβΕρΔΟΣ
Πανεπιστημιακός, πολιτικός, 
ιδρυτής του κόμματος 
ΔΗΜΟΚΡΑΤΕΣ, 
πρώην βουλευτής και 
Υπουργός με το ΠΑΣΟΚ

«Αν στρέφεται εναντίον 
κάποιων κυρίως και πρωτίστως 
ο λαϊκισμός, είναι εναντίον του 
ίδιου του λαού» ▶σελ. 8-9

ΜΑρΙΝΑΚΗΣ
Ο Πρωθυπουργός 
προσπαθεί να βρει λύσεις 
εκεί που άλλοι βλέπουν 
αδιέξοδα ▶σελ. 10

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
ΘΕΟΔωρΟΣ 

ΚΑρΑΟγΛΟΥ 
Βουλευτής Β΄ 

Θεσσαλονίκης της ΝΔ
«Απαιτείται 
εγρήγορση, 

προσοχή στις 
λεπτομέρειες και 

να έχουμε ως 
αρχή “την Θράκη 
και τα μάτια μας”, 

γιατί από εκεί 
ξεκινά η Ελλάδα»

▶σελ.12-13

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔρΑ
Βουλευτής Καρδίτσας ΝΔ
Η Καρδίτσα έχει πολλά 
περιθώρια ανάπτυξης ▶σελ.18-19

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
ΚωΣΤΑΣ ΤΣΟΥΚΑΛΑΣ
Εκπρόσωπος Τύπου ΠΑΣΟΚ
Η αυτόνομη 
πορεία μας είναι 
αδιαπραγμάτευτη 
▶σελ.22-23

ΣΤΑΥρΟΥΛΑ 
Α. ΑΝΤωΝΑΚΟΥ
Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. 
Πειραιά 
Πρόεδρος Δ.Σ. Δι.Κ.Α.Π.Ε.Π.

“Κανένας μόνος -Το Δίκτυο 
Κοινωνικής Αλληλεγγύης της Π.Ε. 
Πειραιά (Δι.Κ.Α.Π.Ε.Π.) στο πλευρό 
κάθε ανθρώπου” ▶σελ.26

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
γΙωργΟΣ βΑΛΛΗΣ
Πρόεδρος Πανελλήνιας Ένωσης 
Πληρωμάτων  Ιδιωτικών και 
Επαγγελματικών Θαλαμηγών
Μειώνονται κατά 50% 
τα λιμενικά τέλη ▶σελ.28

ΘΕΟΔωρΙΚΑΚΟΣ
Η κυβέρνηση κινείται με 
σχέδιο και στρατηγική, η 
αντιπολίτευση δεν έχει
προτάσεις για το μέλλον της 
χώρας ▶σελ. 11

ΤΕΙΧΟΣ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ
ΟΛΕΣ ΟΙ KINHΣΕΙΣ ΣΤΗ γΕωπΟΛΙΤΙΚΗ ΣΚΑΚΙΕρΑ

υψώνει 
πάνώ άπο τη χώρά ο ΚυριάΚος

▶σελ. 42

«επιλύουμε προβλήματα 
δεκαετιών, επενδύουμε στο 
μέλλον των παιδιών μας» ▶ ▶σελ. 24

ν. χάρδάλιάς 

χάρης δουΚάς 
να αξιοποιήσουμε τα 100 εκατ. ευρώ από 
το ταμείο άνάκαμψης για την άυτοδιοίκηση 
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Μητσοτάκης: 
Είμαι ικανοποιημένος που ο Τραμπ πάτησε το κουμπί της 

παύσης στους δασμούς

Ο
πρωθυπουργός, υπό τη σκιά των εξελί-
ξεων στην παγκόσμια οικονομία και των 
δασμών του Τραμπ, αλλά και των γε-

ωπολιτικών εξελίξεων, ανέλυσε με τον 
Αμερικανό συγγραφέα και επικεφαλής 

Γεωπολιτικής του Ινστιτούτου Ερευνών Εξωτερικής 
Πολιτικής στις ΗΠΑ τα δεδομένα όπως διαμορφώνο-

νται στην παγκόσμια σκηνή.
Αναφορικά με τους δασμούς του Τραμπ και τις τελευ-

ταίες εξελίξεις, ο πρωθυπουργός σχολίασε:
«Πάντα θα υπάρχει ένα παράθυρο για διαπραγμάτευ-

ση μεταξύ ΕΕ και ΗΠΑ, που θα είναι θετική και για τις 
δύο πλευρές. Απλώς, γιατί το εμπόριο μεταξύ των δύο 
πλευρών είναι πολύ σημαντικό για το καταστρέψουν. 
Μόνο χαμένοι θα υπάρχουν αν δεν το λύσουμε αυτό 
(το ζήτημα) και είμαι ικανοποιημένος που ο πρόεδρος 
Τραμπ πάτησε το κουμπί της παύσης στους δασμούς 
που είχε ανακοινώσει. Έχουμε ακόμη 10% δασμούς, 
αλλά είναι καλύτερα από πριν και πρέπει να εκμεταλ-

λευτούμε αυτή την ευκαιρία για να κάνουμε μια ειλι-
κρινή συζήτηση για το εμπορικό καθεστώς μεταξύ των 
δύο πλευρών και να βρούμε μία συμφωνία που θα έχει 
κερδισμένες και τις δύο πλευρές. Θα είναι απαραίτητο 
και οι δύο πλευρές να κάνουμε ένα βήμα πίσω για να 
φτάσουμε σε ένα συμβιβασμό. Οπότε είμαι ρεαλιστι-
κά αισιόδοξος ότι υπάρχει χώρος να κινηθούμε και η 
αυτογνωσία πως ένας πλήρης εμπορικός πόλεμος θα 
έχει καταστροφικές συνέπειες για όλους, ακόμη και 
για τις ΗΠΑ».
«Ένας εμπορικός πόλεμος ανάμεσα τους θα έχει μόνο 
χαμένους. Πρέπει να αξιοποιήσουμε αυτές τις 90 ημέ-

ρες προκειμένου να έχουμε μία ειλικρινή συζήτηση. 
Οι διεθνείς αγορές έστειλαν το ξεκάθαρο μήνυμα ότι 
οι δασμοί αποτελούν πηγή έντονου προβληματισμού» 
πρόσθεσε, ενώ επανέλαβε πως δεν υπάρχει λογική 
στην επιβολή δασμών σε προϊόντα όπως το λάδι, οι 
ελιές και η φέτα, που δεν επηρεάζουν την παραγωγική 
βάση στις ΗΠΑ.

Ο πρωθυπουργός ξεκαθάρισε ότι «η 
Ελλάδα έχει κάθε συμφέρον να είναι υπέρ 
του ελεύθερου εμπορίου».
«Η Ελλάδα είναι μια μικρή, αλλά μια ανοικτή οικονο-

μία. Η ναυτιλία είναι βασικός κλάδος της οικονομίας. 

Για την Ελλάδα είναι ζωτικής σημασίας για το διεθνές 
εμπόριο, οπότε έχουμε κάθε λόγο να προστατεύουμε 
τη διεθνή τάξη και τον διεθνή χαρακτήρα του εμπορί-
ου», προσέθεσε.
«Η Ελλάδα είναι ένα ισχυρό κράτος μέλος της Ευ-

ρωπαϊκής Ένωσης και του ΝΑΤΟ, μία χώρα που έχει 
στρατηγικές σχέσεις με τις ΗΠΑ, τις οποίες και θέλει 
να εμβαθύνει, και μία χώρα που μπορεί να συνδιαμορ-

φώσει πλέον ευρωπαϊκές πολιτικές» τόνισε επίσης ο 
πρωθυπουργός.
Όσον αφορά την οικονομία, ο Ρόμπερτ Κάπλαν επε-

σήμανε ότι υπό την κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατί-
ας η Ελλάδα είναι πια «μια άλλη χώρα» από αυτή που 
ήταν πριν από δεκαετίες και ρώτησε αν έχει ακόμα τη 
δυνατότητα να υποδεχτεί περισσότερες ξένες επεν-

δύσεις; «Κοιτώντας πού ήμασταν στην αρχή της οικο-

νομικής κρίσης, είχαμε ήδη τότε ένα επενδυτικό κενό 
και το κεφάλαιο έλειψε σε μεγάλο βαθμό κατά τη 
διάρκεια της κρίσης. Αλλά έχουμε αρχίσει να ανακά-

μπτουν και να καλύπτουμε το χαμένο έδαφος. Πρέ-

πει λοιπόν να πείσουμε τόσο Έλληνες επιχειρηματίες 
όσο και ξένους επιχειρηματίες να επενδύσουν στη 
χώρα. Και αυτό συμβαίνει ήδη. Είχαμε ρεκόρ άμεσων 
ξένων επενδύσεων στη χώρα», είπε.
«Ο κόσμος καταλαβαίνει ότι έχουμε κάποια συγκρι-
τικά πλεονεκτήματα και οι τομείς μπορούν να αφο-

ρούν τον τουρισμό, την υλικοτεχνική υποστήριξη και 
βρίσκω πολύ ενδιαφέρον το ότι έχουμε καταφέρει να 
προσελκύσουμε επενδύσεις και στον τομέα της τε-

χνολογίας», σημείωσε ακόμη ο Κυριάκος Μητσοτά-

κης.

Μητσοτάκης: Μπορούμε να ζήσουμε 
ειρηνικά με την Τουρκία, έχουμε μόνο 
μία διαφορά
«Είμαστε καταδικασμένοι από τη γεωγραφία να ζού-

με μαζί με την Τουρκία και πρέπει να μπορούμε να 
ζούμε ειρηνικά, αλλά και να μπορέσουμε να επιλύ-

σουμε τη μία και μόνη διαφορά που έχουμε, ήτοι την 
οριοθέτηση ΑΟΖ και υφαλοκρηπίδας. Η συγκεκριμέ-

νη διαφορά δεν έχει επιλυθεί εδώ και 50 χρόνια, δεν 
είμαι αισιόδοξος ότι θα επιλυθεί στο άμεσο μέλλον, 
αλλά αυτό δε σημαίνει ότι δεν πρέπει να συζητού-

με με την Τουρκία και να συνεργαζόμαστε σε τομείς, 

που προωθούν τις σχέσεις των δύο λαών. Σας φέρ-

νω ως παράδειγμα το ζήτημα της θεώρηση βίζας για 
τους Τούρκους πολίτες για 7ήμερη παραμονή τους 
σε 12 νησιά του Ανατολικού Αιγαίου, που έχει απο-

δώσει θετικά αποτελέσματα όχι μόνο από οικονομική 
άποψη. Όμως, την ίδια ώρα δεν είμαι αφελής, γνωρί-
ζω ότι πρέπει πάντοτε να έχουμε αξιόπιστη αποτρε-

πτική δυνατότητα έναντι της Τουρκίας, για αυτό και 
συνεχώς ενισχύουμε τις Ένοπλες Δυνάμεις μας, την 
ώρα που προωθούμε τη στρατηγική αυτονομία της 
ΕΕ» ανέφερε ο πρωθυπουργός.
«Έχω συναντήσει πολλές φορές τον Πρόεδρο της 
Τουρκίας, Ταγίπ Ερντογάν, είναι σημαντικό να υπάρ-

χουν ανοιχτοί δίαυλοι επικοινωνίας - σε ό,τι αφορά 
στις ελληνοτουρκικές σχέσεις αυτοπροσδιορίζομαι 
ως αισιόδοξος ρεαλιστής» προσέθεσε και επισήμανε:
«Ωστόσο, η εξωτερική μας πολιτική δεν εξαντλείται 
στις σχέσεις με την Τουρκία. Η Ελλάδα αναπτύσσει 
στρατηγικού χαρακτήρα σχέσεις με το Ισραήλ, την 
Αίγυπτο και χώρες του Κόλπου, διερευνούμε με τη 
βοήθεια αμερικανικών κολοσσών, όπως η Exxon και η 
Chevron την πιθανότητα κοιτασμάτων φυσικού αερί-
ου νοτίως της Κρήτης και θέλουμε να είμαστε έντιμοι 
συνομιλητές με όλους τους παίκτες στην Ανατολική 
Μεσόγειο. Είναι προς το συμφέρον μας να εργαζό-

μαστε για μία ασφαλή και ευημερούσα Ανατολική 
Μεσόγειο».

Μητσοτάκης: Είναι νωρίς να μιλήσουμε 
για το τέλος της παγκοσμιοποίησης
Ο Πρωθυπουργός απάντησε για το δύσκολο γεωπο-

λιτικό περιβάλλον το οποίο υπάρχει σήμερα και τις 
αλλαγές που έχουν συντελεστεί τις τελευταίες εβδο-

μάδες με την Ελλάδα να βρίσκεται στο κέντρο των 
εξελίξεων.
«Η Ελλάδα είναι μια ευρωπαϊκή χώρα. Είναι κράτος 
μέλος του ΝΑΤΟ και ένα υπερήφανο, θα έλεγα. Πια 
μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και όχι το μαύρο 
πρόβατο όπως ήταν κάποτε. Αυτό μας επιτρέπει να 
παίξουμε σημαντικό ρόλο στον σχεδιασμό των ευρω-

παϊκών πολιτικών. Είναι μια χώρα που έχει μια στρα-

τηγική σχέση με τις Ηνωμένες Πολιτείες, την οποία 
την εκτιμά, τη θεωρεί πολύτιμη και είναι και μια χώρα 
στο σταυροδρόμι τριών ηπείρων», είπε χαρακτηριστι-
κά ο Κυριάκος Μητσοτάκης.
Σημείωσε δε ότι πρωταρχικός στόχος της κυβέρνη-

σης του είναι η εμπέδωση της ασφάλειας της Ελλά-

δος που είναι προϋπόθεση της ευημερίας.
Όσον αφορά το αν έρχεται το τέλος της παγκοσμιο-

ποίησης ο Κυριάκος Μητσοτάκης ανέφερε ότι «είναι 
πολύ νωρίς για να μιλήσουμε για το τέλος της παγκο-

σμιοποίησης», που δημιουργήθηκε υπό την ηγεσία 
των Ηνωμένων Πολιτειών.
«Είναι κάτι που έχει χτιστεί επί πολλές δεκαετίες, εί-
ναι περίπλοκες αλυσίδες ανεφοδιασμού. Δεν είναι 
κάτι που μπορεί να αλλάξει από τη μία μέρα στην 
άλλη. Η αλήθεια είναι ότι η παγκοσμιοποίηση έχει 
δημιουργήσει παγκόσμιο πλούτο, αλλά ο πλούτος 
αυτός δεν έχει πάντα διαμοιραστεί με δίκαιο τρόπο», 
επεσήμανε ο Πρωθυπουργός.
«Έχει δημιουργήσει μια ολιγαρχία εταιρειών που 
έχουν παγκόσμια ισχύ, έχει βοηθήσει και τον ανα-

πτυσσόμενο κόσμο και έχει βγάλει εκατομμύρια από 
τη φτώχεια, αλλά έχει επίσης απομονώσει, περιθω-

ριοποιήσει κάποιες κοινωνικές τάξεις σε χώρες συ-

μπεριλαμβανομένων των Ηνωμένων Πολιτειών, συ-

μπεριλαμβανομένης της Ευρώπης. Τώρα, κοιτώντας 
προς το μέλλον. Η κατάσταση είναι απρόβλεπτη», 
υπογράμμισε.

Συζήτηση με τον Robert D. Kaplan πραγματοποίησε ο Κυριάκος Μητσοτάκης στο πλαίσιο του 
Οικονομικού Φόρουμ των Δελφών.<
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Ο Νετανιάχου τηλεφώνησε στον Μητσοτάκη: 
Συζήτησαν για Τραμπ, ενίσχυση 

διμερούς συνεργασίας και 
περιφερειακές εξελίξεις

Τ
ην επικοινωνία ανακοίνωσε το γραφείο 
του Νετανιάχου και την επιβεβαιώνουν 
αρμόδιες κυβερνητικές πηγές του Mεγά-

ρου Μαξίμου.
Ο Ισραηλινός πρωθυπουργός ενημέρωσε 

τον Κυριάκο Μητσοτάκη για την πρόσφατη επίσκε-

ψή του στις ΗΠΑ και τη συνάντηση με τον Ντόναλντ 
Τραμπ, ενώ συζήτησαν και για την ενίσχυση των δι-
μερών σχέσεων Ελλάδας-Ισραήλ.
«Ο πρωθυπουργός Μπενιαμίν Νετανιάχου συνομί-
λησε σήμερα με τον πρωθυπουργό της Ελλάδας, 
Κυριάκο Μητσοτάκη, και τον ενημέρωσε για τη δι-
πλωματική του επίσκεψη στην Ουάσιγκτον.
Οι δύο ηγέτες συζήτησαν την περιφερειακή κατά-

σταση των πραγμάτων και τα βήματα για την ενίσχυ-

ση της συνεργασίας μεταξύ Ισραήλ και Ελλάδας», 
αναφέρει η σχετική ενημέρωση από την πλευρά της 
ισραηλινής προεδρίας.

Τηλεφωνική επικοινωνία είχαν 
σήμερα ο πρωθυπουργός 

Κυριάκος Μητσοτάκης και ο 
Ισραηλινός ομόλογός του, 

Μπενιαμίν Νετανιάχου.

ΠΟΛιΤιΚη
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Ν. Δένδιας:

 Υπερ-επαρκής η «Ασπίδα του Αχιλλέα» 
απέναντι σε υπαρκτή απειλή 

 Διαπραγματευόμαστε το κόστος για 4η Belharra

Γ
ια τα νέα εξοπλιστικά προγράμματα των Ενό-

πλων Δυνάμεων μίλησε, μεταξύ άλλων, ο Υπουρ-

γός Εθνικής Άμυνας Νίκος Δένδιας στο 10ο Οι-
κονομικό Φόρουμ των Δελφών, μία ημέρα μετά 
τη συζήτηση στην Ειδική Διαρκή Επιτροπή της 

Βουλής για τον Μακροπρόθεσμο Προγραμματισμό Αμυ-

ντικών Εξοπλισμών (ΜΠΑΕ) για τα έτη 2025 – 2036.
Ο Νίκος Δένδιας αναφέρθηκε στα νέα «όπλα» που θα 
αποκτήσουν οι ΕΔ στέλνοντας ένα σαφές μήνυμα τόσο 
εντός όσο και εκτός των ελληνικών συνόρων.
Ειδικότερα, χωρίς να κατονομάσει την Τουρκία, αναφερ-

θείς στο θόλο πέντε επιπέδων την «Ασπίδα του Αχιλλέα» 
και στις δυνατότητές του τόνισε πως «εάν αυτό που έχου-

με να αντιμετωπίσουμε είναι μία υπαρκτή απειλή επί τη 
βάσει την οποίας σχεδιάζουμε, πρέπει να σας πω ότι ο 
σχεδιασμός μας είναι υπέρ – επαρκής».
Επιπρόσθετα, ο ΥΕΘΑ αναφέρθηκε και στο προσωπικό 
των Ενόπλων Δυνάμεων, τις έκτακτες κρίσεις αλλά και 
την ενίσχυση της ελληνικής αμυντικής βιομηχανίας.

«Πρέπει να είμαστε συγκρατημένοι, 
προσεκτικοί και να ανοίγουμε διαρκών 
διαύλους επικοινωνίας»
Αρχικά ο Νίκος Δένδιας αναφέρθηκε στην νέα κυβέρνηση 
των ΗΠΑ υπό τον Ντόναλντ Τραμπ, δηλώνοντας χαρακτη-

ριστικά ότι «δεν μπορούμε να αγνοήσουμε το γεγονός ότι 
για τον πλανήτη, για την περιοχή μας αλλά και την Ευρώ-

πη η στάση των ΗΠΑ είναι ένας πολύ σημαντικός παρά-

γοντας» ενώ αναφορικά με την επιβολή των δασμών δή-

λωσε ότι «υπάρχει μία ευρύτερη οικονομική αντίληψη ότι 
οι δασμοί δεν βοηθάνε την παγκόσμια οικονομία, άρα δεν 
βοηθάνε την ανάπτυξη, την σχέση μεταξύ των κρατών. 
Υπάρχει από τις ΗΠΑ μία διαφορετική στάση». «Νομίζω 
ότι είναι εποχή στην οποία πρέπει να είμαστε συγκρατη-

μένοι, προσεκτικοί και να ανοίγουμε διαρκών διαύλους 
επικοινωνίας», πρόσθεσε χαρακτηριστικά ο ΥΕΘΑ.
Επιπλέον αναφέρθηκε στη σχέση της Ελλάδας με την 
πρώτη κυβέρνηση Ντ. Τραμπ, όντας τότε ο ίδιος Υπουρ-

γός Εξωτερικών, υπογραμμίζοντας ότι «είχαμε κάνει εξαι-
ρετικά πράγματα. Είχαμε υπογράψει την πρώτη MDCA 
(Υπογραφή Εφαρμοστικής Διευθέτησης Συμφωνίας Αμοι-
βαίας Αμυντικής Συνεργασίας μεταξύ Ελλάδας), η Αλε-

ξανδρούπολη μπήκε στον αμυντικό «χάρτη» του ΝΑΤΟ, 
στον αμυντικό χάρτη της Ευρώπης, στην νέα γεωπολιτική 
πραγματικότητα χάρη σε αυτές τις συμφωνίες», εκφράζο-

ντας την ελπίδα πως το ίδιο θα συμβεί και τώρα.

Για τη «κλειστή» συζήτηση στη Βουλή για τα 
εξοπλιστικά
Αναφερόμενος ο Νίκος Δένδιας στις «εντάσεις» που ση-

μειώθηκαν στη χθεσινή συζήτηση για το 12ετές εξοπλιστι-
κό πρόγραμμα τόνισε ότι «πάντα ότι φαίνεται στις κάμε-

ρες δεν είναι η αλήθεια. Τέθηκε απλώς ένα διαδικαστικό 
θέμα στην αρχή από την αντιπολίτευση, αλλά ήταν κατα-

νοητό. Γιατί ήταν μία πρωτόγνωρη διαδικασία, η Ελλάδα 
ποτέ στην ιστορία της δεν είχε μακροπρόθεσμο σχεδια-

σμό αμυντικών δαπανών».
«Όλα ήταν εντεταγμένα σε ένα ολιστικό πλαίσιο, που έχει 
να κάνει με τους εξοπλισμούς αλλά όχι μόνο με αυτούς 
αλλά κυρίως με την αντίληψη για το πώς η χώρα μπορεί 
να αντιμετωπίσει τις προκλήσεις, τις απειλές και να έχει 
επαρκείς δυνάμεις αποτροπής.»
Όπως είπε ο ΥΕΘΑ, δύο κόμματα ψήφισαν υπερ του σχε-

διασμού (Νέα Δημοκρατία και Σπαρτιάτες), το ΚΚΕ κατά 
-που ιστορικά ψηφίζει αρνητικά πάντοτε- και τα λοιπά 

κόμματα της αντιπολίτευσης επιφυλάχθηκαν, «τους ενδι-
έφερε αυτό το οποίο άκουσαν».

Βασική αντίληψη η «Ασπίδα του Αχιλλέα»
Η «Ασπίδα του Αχιλλέα» είναι μία βασική αντίληψη που 
αλλάζει σε σχέση με το παρελθόν καθώς όπως εξήγησε ο 
ΥΕΘΑ, «παλαιότερα κατά την κοινή αντίληψη τη θάλασσα 
την προστάτευε ο Στόλος, τον αέρα τον προστάτευε η 
αεροπορία, και την στεριά ο στρατός. Αυτό που φαινόταν 
απολύτως λογικό, πια δεν είναι έτσι. Δημιουργούμε αυτό 
που λέμε «Ασπίδα του Αχιλλέα», η οποία είναι μία ολιστική 
προσέγγιση που εντάσσει όλες τις αμυντικές μας δυνα-

τότητες κάτω από αυτήν. Ο θόλος θα έχει πέντε επίπεδα, 
είναι σχεδιασμένος για να αντιμετωπίζει  αεροπλάνα, πυ-

ραύλους, drones, πλοία και υποθαλάσσιες απειλές. Άρα 
συνολικά να κλείνει αμυντικά ολόκληρη την επικράτειά 
μας και τα παραδοσιακά μας συστήματα ο καινούριες 
μας φρεγάτες που έρχονται, τα υποβρύχιά μας που θα 
αποκτηθούν τα αεροπλάνα μας ιδίως τα αεροπλάνα 4,5ης 
και 5ης γενιάς τα Rafale και τα F-35 να λειτουργούν σαν 
ανεξάρτητοι φορείς αποτροπής. Δηλαδή να μπορούν 
απελευθερωμένα από την χωρική άμυνα, να μπορούν να 
λειτουργούν σαν δυνάμεις αποτροπής με τα στρατηγικά 
τους όπλα».

«Η Ελλάδα στην ιστορία της δεν είχε τέτοιες 
δυνατότητες» – Το μήνυμα στην Τουρκία
Την ίδια στιγμή ο Νίκος Δένδιας τόνισε πως «Η Ελλάδα 
στην ιστορία της δεν είχε τέτοιες δυνατότητες. Δεν είχε 
καν την αντίληψη. Περνάμε σε μία νέα εποχή».
Στην ερώτηση κατά πόσο όλα τα «όπλα» και των των τριών 
κλάδων των Ενόπλων Δυνάμεων αλλά και ο θόλος, επαρ-

κούν για να υπερασπιστούν το Αιγαίο και την Ελλάδα σε 
αυτή την σύγχρονη εποχή ο Νίκος Δένδιας απάντησε πως 
«κάθε προσπάθεια άμυνας και αποτροπής λειτουργεί με 
βάση κάποιες υποθέσεις. Ποιος θα απειλήσει την Ελλάδα 
αύριο το πρωί; Εαν μου πείτε για παράδειγμα μία υπερδύ-

ναμη , θα σας πω πιθανόν ο θόλος να είναι επαρκής», ενώ 
εάν αυτή η απειλή έρχεται από την γειτονική χώρα την 
οποία δεν κατονόμασε απάντησε πως «εάν αυτό το οποίο 
αντιμετωπίσουμε είναι η υπαρκτή απειλή επί τη βάσει την 
οποίας σχεδιάζουμε, πρέπει να σας πω ότι ο σχεδιασμός 
μας είναι υπέρ-επαρκής. Λαμβάνουμε υπ όψιν υποθέσεις 
εργασίας για 20 χρόνια μπροστά από τώρα».
Αναφορικά με τις μισθολογικές αυξήσεις στους ένστολους 
ο Νίκος Δένδιας ανέφερε ότι «το νέο δεν είναι οι αντιδρά-

σεις, αλλά το καινούργιο πρότυπο στο οποίο βασίστηκαν 

αυτές οι αυξήσεις. Πώς έγιναν αυτές οι αυξήσεις; Αυτές οι 
αυξήσεις έγιναν από εξοικονόμηση, από περικοπές, από 
εξορθολογισμό του προηγούμενου ενάμιση χρόνου. Δεν 
πήγαμε στον Έλληνα φορολογούμενο να του πούμε δώσε 
μας επιπλέον χρήματα γιατί οι μισθοί των ενόπλων δυνά-

μεων είναι χαμηλοί. Είπαμε ότι χρειαζόμαστε ένα εξορθο-

λογισμένο προσωπικό, με μία συγκεκριμένη πυραμίδα, η 
οποία δεν θα είναι γεμάτη Στρατηγούς, Ταξιάρχους και 
Συνταγματάρχες και επίσης χρειαζόμαστε λιγότερα στρα-

τόπεδα. Επίσης χρειαζόμαστε λιγότερα στρατόπεδα, δεν 
χρειάζεταο η Ελλάδα να έχει 850 στρατόπεδα. Μόνο από 
το κλείσιμο στρατοπέδων μηνιαία οι ελληνικές Ένοπλες 
Δυνάμεις εξοικονόμησαν 130.000.316 εργατοώρες. Αυτά 
εξοικονομήσαμε και με αυτά μοιράσαμε ένα μέρισμα κα-

λύτερου μισθού στα Στελέχη μας γιατί υπάρχει ανάγκη 
για αυτό. Υπάρχει έδαφος αυτό να συνεχιστεί και νέου κύ-

κλου εξοικονομήσεων απλώς απαιτείται χρόνος. Είμαι ευ-

γνώμων απέναντι στον Πρωθυπουργό, γιατί απεδέχθη ότι 
εξοικονομώ χωρίς να βλάψω το επίπεδο της εθνικής μας 
άμυνας, μη σας πω βελτιώνοντάς το να μου επιτραπεί να 
το μοιράσω ως μισθό στα Στελέχη». Παρέθεσε, μάλιστα, 
και άλλους τομείς βελτίωσης των συνθηκών εργασίας των 
ενόπλων δυνάμεων, όπως την προσφορά δωρεάν κατοι-
κιών, τη βελτίωση του συστήματος υγείας των στρατιωτι-
κών, βρεφονηπιακούς σταθμούς, κέντρα αποκατάστασης 
για τους απόστρατους.

«Στις προθέσεις της κυβέρνησης η 
απόκτηση τέταρτης φρεγάτας Belharra»
Για τις επόμενες εξοπλιστικές κινήσεις, ο Νίκος Δένδιας 
δήλωσε ότι «είναι στις προθέσεις της κυβέρνησης η από-

κτηση τέταρτης φρεγάτας, χαρακτηρίζοντας τις Belharra 
τις καλύτερα εξοπλισμένες και πιο σύγχρονες φρεγάτες 
στον πλανήτη». Διευκρίνισε, όμως, ότι «πρέπει να συμφω-

νήσουμε στα χρήματα με τους Γάλλους γιατί πλούσιοι 
δεν είμαστε και περιμένουμε από μια φιλική χώρα να μας 
βοηθήσει».
Αποκάλυψε, επίσης, ότι «υπάρχει η πιθανότητα να αποκτή-

σουμε δύο ιταλικές μεταχειρισμένες φρεγάτες Bergamini 
8.000 τόνων», εξηγώντας ότι «η Fremm είναι πρόλογος 
για την Constellation, φρεγάτα της επόμενης γενιάς που 
φιλοδοξούμε να κατασκευάσουμε με τις ΗΠΑ.».

Ελληνική συμμετοχή στα εξοπλιστικά 
προγράμματα
Ερωτηθείς για την πρόταση των Γάλλων σχετικά με τη 
δημιουργία γραμμής φρεγατών και υποβρυχίων στα ναυ-

πηγεία Σκαραμαγκά, είπε πως «οτιδήποτε προτείνει συ-

μπαραγωγή με την Ελλάδα είναι εξαιρετικά ενδιαφέρον, 
καθώς θέλουμε να παράξουν οι ελληνικές επιχειρήσεις.».
«Εντολή μου, που δεσμεύει τη Γενική Διεύθυνση Εξοπλι-
σμών, είναι, όταν διαπραγματεύεται, να επιτυγχάνει συμ-

μετοχή της χώρας σε ύψος 25%», τόνισε ο Νίκος Δένδι-
ας, εξηγώντας ότι όταν η Ελλάδα βγήκε από την κρίση, 
έπρεπε να αποκτήσει γρήγορα ορισμένα πράγματα, αλλά 
τώρα μπαίνει σε μια κανονικότητά και υπάρχει μακρύς 
προγραμματισμός, οπότε πρέπει να εξασφαλιστεί ελλη-

νική συμμετοχή και όχι απλώς ένα μικρό ποσοστό δήθεν 
παρουσίας σε προγράμματα. Τέλος, σε πολιτικό επίπεδο, 
σχολιάζοντας τα πρόσφατα δημοσκοπικά ευρήματα, τό-

νισε ότι «το τελευταίο που πρέπει να κοιτάμε είναι οι δη-

μοσκοπήσεις. Είναι σαν να κοιτάς πίσω. Ένα μέρος του 
εκλογικού σώματος αμφισβητεί ότι είμαστε αποτελεσμα-

τικοί. Αν επανακάμψουμε με καθαρή ατζέντα μεταρρύθμι-
σης, τότε η κοινωνία θα συμπαραταχθεί μαζί μας».

Τι ανέφερε ο ΥΕΘΑ για τα νέα «όπλα» των Ενόπλων Δυνάμεων στο 10ο Οικονομικό 
Φόρουμ των Δελφών - Υπάρχει η πιθανότητα να αποκτήσουμε δύο ιταλικές 

μεταχειρισμένες φρεγάτες Bergamini



Κυριακή 13 Απριλίου  2025

5εΘΝιΚα
Η δύσκολη εξίσωση οριοθέτησης 

ΑΟΖ Ελλάδας -Τουρκίας και η απειλή στην 
ηλεκτρική διασύνδεση με Κύπρο

Τ
ον περασμένο Σεπτέμβριο, ο πρωθυ-

πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης και ο 
πρόεδρος της Τουρκίας, Ρετζέπ Ταγίπ 
Ερντογάν έδωσαν την εντολή στους 
Υπουργούς Εξωτερικών των δύο χωρών, 

να διερευνήσουν το κατά πόσον υπάρχουν πρό-

σφορες συνθήκες για να εκκινήσουν οι συζητήσεις 
σχετικά με την οριοθέτηση υφαλοκρηπίδας και 
ΑΟΖ.
\Σχεδόν επτά μήνες μετά δεν υπάρχει ένα κοινό 
πλαίσιο σε σχέση με το συγκεκριμένο ζήτημα κα-

θώς και οι δύο πλευρές εμμένουν στις κόκκινες 
γραμμές τους.
Μπορεί στις συναντήσεις των Υπουργών Εξωτε-

ρικών Ελλάδας - Τουρκίας να επιβεβαιώνεται το 
καλό κλίμα, ωστόσο η εμβάθυνση του διαλόγου 
σε σχέση με τη μία και μόνη διαφορά, δηλαδή την 
οριοθέτηση Αποκλειστικής Οικονομικής Ζώνης και 
υφαλοκρηπίδας φαντάζει προσώρας μακρινό σε-

νάριο. 
Οι δύο πλευρές κατανοούν τις διαφορές, ενώ πα-

ράλληλα έχουν εκδηλώσει την επιθυμία να διατη-

ρηθούν ανοιχτοί οι δίαυλοι επικοινωνίας.

Οι τουρκικές αιτιάσεις
Η Άγκυρα αμφισβητεί με κάθε ευκαιρία τα κυρι-
αρχικά δικαιώματα της Ελλάδας ενώ εμμένει στο 
δόγμα της «Γαλάζιας Πατρίδας». Ο τουρκικός ανα-

θεωρητισμός με προμετωπίδα την αμφισβήτηση 
της Συνθήκης της Λωζάννης έχει τεθεί στο επίκε-

ντρο των ελληνοτουρκικών σχέσεων.
Η Άγκυρα εγείρει μόνιμα τις τουρκικές αιτιάσεις 
θέτοντας θέμα περί αποστρατικοποίησης των νη-

σιών και Γκρίζων ζωνών, τα οποία μπαίνουν ως 
εμπόδιο στην εν λόγω συζήτηση. Ο Ρετζέπ Ταγίπ 
Ερντογάν και οι έμπιστοί του ρίχνουν στο τραπέζι 
μία ολιστική προσέγγιση, μία λύση - πακέτο που 
η Ελλάδα έχει πολλάκις ξεκαθαρίσει ότι δεν είναι 
διατεθειμένη να συζητήσει.

Οι πάγιες θέσεις της Αθήνας
Η Αθήνα εκτιμά ότι η οριστική λύση του ζητήματος 
της οριοθέτησης ΑΟΖ και υφαλοκρηπίδας θα είναι 
καθοριστική για την ανάπτυξη των σχέσεων μετα-

ξύ των δύο χωρών σε όλα τα επίπεδα όπως και την 
αποτροπή πιθανών εντάσεων.
Το συγκεκριμένο θέμα δεν έχει λυθεί για περισσό-

τερα από 40 χρόνια, αυτό όμως δεν σημαίνει ότι 
δεν μπορούν οι δύο χώρες να συνεργάζονται σε 
projects κοινού ενδιαφέροντος, τονίζει η ελληνική 
πλευρά. Ο στόχος είναι οι διαφωνίες να μην οδη-

γούν σε αχρείαστες εντάσεις.
Το Ανώτατο Συμβούλιο, το οποίο ουσιαστικά εμπε-

ριέχει και τη συνάντηση μεταξύ των δύο ηγετών, 
θα γίνει σε επόμενο χρόνο. Ωστόσο δεν έχει ακόμη 
καθορισθεί η ακριβής ημερομηνία.

Οι τουρκικές απειλές για την ηλεκτρική 
διασύνδεση Ελλάδας - Κύπρου
Η Αθήνα αναζητεί τον κατάλληλο χρόνο για την 
επανέναρξη της διεξαγωγής των ερευνών που 
αφορούν την ηλεκτρική διασύνδεση Ελλάδας – 
Κύπρου με την Άγκυρα δια του τουρκικού υπουρ-

γείου Άμυνας να διαμηνύει πως κάθε έργο στην 
περιοχή, χωρίς τη δική της συναίνεση, αποτελεί 
απειλή, βασιζόμενη πάντα στις παράνομες διεκδι-

κήσεις της για ΑΟΖ στην ανατολική Μεσόγειο.
Ο εκπρόσωπος του τουρκικού υπουργείου Άμυ-

νας, αρχιπλοίαρχος Ζεκί Ακτούρκ, κατά την εβδο-

μαδιαία ενημέρωση ανέφερε πώς «η Τουρκία έχει 
τη μεγαλύτερη ακτογραμμή στην Ανατολική Με-

σόγειο.
Δεν είναι δυνατή η επίμονη επιδίωξη έργων στην 
Ανατολική Μεσόγειο που σχεδιάζουν η Ελλά-

δα, η ΕΚΔΝΚ (Κυπριακή Δημοκρατία) και τρίτα 
μέρη, στο πλαίσιο μαξιμαλιστικών αξιώσεων, 
χωρίς να ληφθεί υπόψη η παρουσία της Τουρ-

κίας και της ΤΔΒΚ στην περιοχή, και που είναι 
σχεδιασμένα να περάσουν από τις περιοχές της 
θαλάσσιας δικαιοδοσίας μας χωρίς τη συγκατά-

θεση της χώρας μας, που δεν είναι εφικτά, δεν 
έχουν επαρκείς πόρους και είναι καθαρά προ-

κλητικά».
\Σε έντονο τόνο επανέλαβε πώς: «Δεν υπάρχει κα-

μία αλλαγή στη στάση μας απέναντι σε τέτοιες συ-

μπεριφορές που δεν σέβονται τα δικαιώματα και 
τα συμφέροντά μας. Θα συνεχίσουμε να κάνουμε 
ό,τι κάναμε πριν. Δεν έχει νόημα να επιμένουν σε 
αυτό το θέμα».
\Στον αντίποδα , η ελληνική κυβέρνηση διαμη-

νύει ότι καταβάλλει κάθε προσπάθεια, ώστε 
να μην υπάρξει πρόβλημα στην ηλεκτρική 
διασύνδεση, καθώς ότι το έργο συνάδει με 
το διεθνές δίκαιο. Όπως έχει τονίσει επανει-
λημμένως ο Υπουργός Εξωτερικών, Γιώργος 
Γεραπετρίτης, η ηλεκτρική διασύνδεση Ελλά-

δας - Κύπρου είναι ένα project κοινού ενδια-

φέροντος της Ευρωπαϊκής Ένωσης με μεγάλη 
ενεργειακή αξία και πολυδιάστατο όφελος.

Τον περασμένο Σεπτέμβριο, ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης και ο πρόεδρος της Τουρκίας, Ρετζέπ 
Ταγίπ Ερντογάν έδωσαν την εντολή στους Υπουργούς Εξωτερικών των δύο χωρών, να διερευνήσουν το 

κατά πόσον υπάρχουν πρόσφορες συνθήκες για να εκκινήσουν οι συζητήσεις σχετικά με την οριοθέτηση 
υφαλοκρηπίδας και ΑΟΖ.
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Βουλή: 

Θετική γνώμη της επιτροπής Εξοπλιστικών στο 
12ετές πρόγραμμα αμυντικών εξοπλισμών

Θετική γνώμη για το 12ετές 
πρόγραμμα αμυντικών 

εξοπλισμών (2025-2036) 
εξέφρασε, σύμφωνα με 
πληροφορίες, κατά την 

κλειστή συνεδρίασή της, η 
κοινοβουλευτική επιτροπή 

Εξοπλιστικών.

Γ 
ια τον Μακροπρόθεσμο Προγραμματισμό των 
Αμυντικών Εξοπλισμών των Ενόπλων Δυνάμεων 
(2025-2036), που παρουσίασε στην επιτροπή Εξο-

πλιστικών, ο υπουργός Εθνικής Άμυνας, Νίκος 
Δένδιας, θετική γνώμη φέρεται να εξέφρασαν η 

ΝΔ και η ΚΟ Σπαρτιάτες, αρνητική το ΚΚΕ ενώ τα υπόλοιπα 

εΘΝιΚα

Ασπίδα του Αχιλλέα: Το νέο δόγμα αποτροπής στις Ένοπλες Δυνάμεις 
με θόλο 5 επιπέδων, δορυφόρο, φρεγάτες «FREMM» και υποβρύχια

 Για το περιεχόμενο και τη φιλοσοφία που διέπει το νέο εξοπλιστικό πρό-

γραμμα της χώρας, δηλαδή τον Μακροπρόθεσμο Προγραμματισμό Αμυντι-
κών Εξοπλισμών των Ενόπλων Δυνάμεων 2025 – 2036, ενημέρωσαν σήμερα 
την Ειδική Διαρκή Επιτροπή Εξοπλιστικών Προγραμμάτων και Συμβάσεων της 
Βουλής ο Υπουργός Εθνικής Άμυνας, Νίκος Δένδιας και ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ, 
Στρατηγός Δημήτριος Χούπης.

Σύμφωνα με στρατιωτικές πηγές, κύριος στόχος του Μακροπρόθεσμου Προ-

γραμματισμού Αμυντικών Εξοπλισμών των Ενόπλων Δυνάμεων 2025 – 2036 
είναι η επαύξηση της μαχητικής ισχύος των Ενόπλων Δυνάμεων, τηρώντας τα 
όρια του υφιστάμενου δημοσιονομικού χώρου και ενεργοποιώντας τη συμμε-

τοχή της εγχώριας αμυντικής και ναυπηγικής βιομηχανίας σε ποσοστό 25%, 
με ενσωμάτωση της Καινοτομίας και σύγχρονων τεχνολογιών.

Τα εξοπλιστικά προγράμματα ομαδοποιούνται σε 4 κύριες 
κατηγορίες:
- Απόκτηση νέων Δυνατοτήτων – Μέσων.
- Συστήματα Διοίκησης και Ελέγχου, Επικοινωνιών και Δορυφορικά συστή-

ματα.
- Εν Συνεχεία Υποστήριξη [Follow on Support (FOS)] των νέων αλλά και 
των υφισταμένων οπλικών συστημάτων με ποσοστό 25% του συνολικού 
Π/Υ. 
- Συντήρηση – Αναβάθμιση – Απόκτηση νέων Υποδομών που συνδέονται 
με τα νέα Εξοπλιστικά Προγράμματα.

Το νέο δόγμα αποτροπής
Στο νέο δόγμα αποτροπής, η «Ασπίδα του Αχιλλέα» με τα 5 επίπεδα της, θα 
προστατεύει το σύνολο της ελληνικής επικράτειας.
Ασπίδα του Αχιλλέα: Το νέο δόγμα αποτροπής στις Ένοπλες Δυνάμεις με 
θόλο 5 επιπέδων, δορυφόρο, φρεγάτες «FREMM» και υποβρύχια
Με αυτόν τον τρόπο ο σύγχρονος στόλος των νέων φρεγατών και των αε-

ροσκαφών 4,5ης και 5ης γενιάς απελευθερώνονται από τα στενά όρια της 
χωρικής υπεράσπισης και αξιοποιούνται πλήρως οι επιχειρησιακές τους δυ-

νατότητες, που περιλαμβάνουν και τα στρατηγικά τους όπλα.

Εμβληματικά προγράμματα
Η «Ασπίδα του Αχιλλέα» αποτελεί μία ολιστική προσέγγιση αποτελεσματικής 
αντιμετώπισης εχθρικών εναέριων, θαλάσσιων και υποθαλάσσιων απειλών με 
την χρήση τεχνητής νοημοσύνης, μέσα από έναν πολυεπίπεδο θόλο 5 επιπέ-

δων: αντιαεροπορικής, αντιβαλλιστικής, anti-drone, αντιπλοϊκής και ανθυπο-

βρυχιακής προστασίας.
Με τα νέα πυραυλικά συστήματα Πυροβολικού επιτυγχάνεται η δραστική αύ-

ξηση του βεληνεκούς και η δυνατότητα πληγμάτων σε στρατηγικό βάθος, με 
ακρίβεια. Εκτοξεύουν διάφορα πυρομαχικά ανάλογα με την φύση και την αξία 
του στόχου. Ταυτόχρονα θα διαθέτουν και αντιπλοϊκές ικανότητες.
Το αυξημένο βεληνεκές παρέχει την δυνατότητα επικάλυψης ενίσχυσης και 
υποστήριξης με πυρά γειτονικών περιοχών. Αυτό σημαίνει την ευχερή δυνα-

τότητα υποστήριξης απομακρυσμένων νήσων, μικρονήσων και βραχονησίδων 
καθώς και αμοιβαία υποστήριξη μεταξύ των κυρίων νήσων.
Βρίσκεται σε εξέλιξη συνεργασία ΥΠΕΘΑ με ΥψηΔ, για την απόκτηση γεωστα-

τικού δορυφόρου στρατιωτικών προδιαγραφών.

Κλείσιμο
Επίσης, υφίσταται πρόγραμμα για προμήθεια συστημάτων διεξαγωγής κυ-

βερνοπολέμου και επιχειρήσεων στο ηλεκτρονικό φάσμα, τα οποία θα εξοπλί-
σουν την μονάδα κυβερνοπολέμου «1864» και τις νέες μονάδες ηλεκτρονικού 
πολέμου.
Η διασύνδεση όλων των οπλικών συστημάτων, πλατφορμών και αισθητήρων 
θα επιτευχθεί με ένα κοινό και ενοποιημένο σύστημα Διοίκησης και Ελέγχου, 
το οποίο θα αξιοποιεί συστηματικά την τεχνητή νοημοσύνη, με σκοπό την ανά-

λυση πληροφοριών, την εκμετάλλευση τους στην διαδικασία λήψης απόφα-

σης και εμπλοκής στόχων ανάλογα με την σπουδαιότητα και προτεραιότητα 
της απειλής.
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Ολοκληρώθηκε με απόλυτη επιτυχία η Πολυεθνική 
Αεροπορική Άσκηση «Ηνίοχος 2025»

Την Παρασκευή 11 Απριλίου 2025 έπεσε η αυλαία της πολυεθνικής αεροπορικής άσκησης «Ηνίοχος 
2025», η οποία διεξήχθη από τις 31 Μαρτίου, αποτελώντας ένα από τα σημαντικότερα εκπαιδευτικά 
γεγονότα της ευρύτερης περιοχής. Η άσκηση πραγματοποιήθηκε υπό τον συντονισμό της Πολεμικής 

Αεροπορίας, με κύρια Μονάδα φιλοξενίας την Αεροπορική Βάση Ανδραβίδας, ενώ σημαντικός 
αριθμός ελληνικών μαχητικών επιχειρούσε και από την 116 Πτέρυγα Μάχης.

Τ
ο «Ηνίοχος 2025» σημείωσε ρεκόρ διεθνούς 
συμμετοχής, συγκεντρώνοντας για πρώτη φορά 
αεροπορικές δυνάμεις από 12 χώρες, καταγρά-

φοντας τη μεγαλύτερη συμμετοχή από τότε που 
η άσκηση καθιερώθηκε ως INVITEX.\

Μεταξύ των συμμετεχόντων ήταν:
• Γαλλία (Mirage 2000)
• ΗΠΑ (F-16, KC-46, KC-135)
• Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα (Mirage 2000-9)
• Ινδία (SU-30)
• Ισπανία (F/A-18 Hornet)
• Ισραήλ (G-550)
• Ιταλία (Tornado)
• Κατάρ (F-15)
• Μαυροβούνιο (Bell 412)
• Πολωνία (F-16)
• Σλοβενία (PC-9)
• Ελλάδα, με πλήρη γκάμα μαχητικών, εκπαιδευτικών, με-

ταγωγικών και ελικοπτέρων
Η παρουσία αυτών των κρατών κατέστησε την άσκηση 
κορυφαίο παράδειγμα διαλειτουργικότητας και στρατιω-

τικής συνεργασίας.

Ρεαλιστικά σενάρια και νυχτερινές 
αποστολές
Κατά την άσκηση, πραγματοποιήθηκαν περισσότερες 
από 1.300 αποστολές, καλύπτοντας ολόκληρο το FIR 
Αθηνών. Εκτελέστηκαν όλα τα είδη αεροπορικών επιχει-

ρήσεων, ημέρα και νύχτα, με σενάρια υψηλού ρεαλισμού, 
αντανακλώντας τις συνθήκες σύγχρονου πολλαπλού πε-

δίου μάχης.
Σημαντική ήταν και η συνεισφορά του Στρατού Ξηράς, 
του Πολεμικού Ναυτικού και της Διοίκησης Ειδικού Πολέ-

μου, οι οποίοι ενίσχυσαν την πολυδιάστατη προσέγγιση 
του «Ηνίοχου» με επίγειες και ναυτικές δυνάμεις.

Ενίσχυση με ψηφιακές προσομοιώσεις
Αξιοσημείωτη ήταν η χρήση των Τακτικών Εξομοιωτών 
F-16 της Μοίρας Επιχειρησιακής Συνθετικής Εκπαίδευ-

σης του ΚΕΑΤ, προσφέροντας στους συμμετέχοντες τη 
δυνατότητα να επιχειρούν και σε ψηφιακό περιβάλλον, 
διευρύνοντας το πεδίο εφαρμογής της εκπαίδευσης.
Διεθνείς παρατηρητές και στρατηγικά μηνύματα
Ως παρατηρητές συμμετείχαν στρατιωτικές αντιπροσω-

πείες από την Κύπρο, το Μπαχρέιν και τη Σλοβακία, επι-
βεβαιώνοντας τη γεωστρατηγική βαρύτητα της άσκησης 
στην Ανατολική Μεσόγειο και στα Βαλκάνια.
Η επιτυχία του «Ηνίοχος 2025» επιβεβαιώνει για ακόμα 
μια φορά τη διαθεσιμότητα, αποτρεπτική ισχύ και στρα-

τηγική ετοιμότητα της Πολεμικής Αεροπορίας, καθώς 
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▶ Ως Καθηγητής Συνταγματικού Δικαίου και 
πρώην Υπουργός σε σημαντικά υπουρ-

γεία ποια πιστεύετε πως είναι η πολιτική κα-

τάσταση στην Ελλάδα, υπάρχει κατά τη γνώμη 
σας μια ξεκάθαρη ιδεολογία σήμερα;
Η πολιτική κατάσταση στην Ελλάδα σήμερα κυ-

ρίως με ευθύνη του συνόλου των κομμάτων της 
αντιπολίτευσης κινδυνεύει να γλιστρήσει για άλλη 
μία φορά στα πιο σκοτεινά και επικίνδυνα μονοπά-

τια που οδηγεί ο λαϊκισμός και η ανευθυνότητα. 
Δυστυχώς η τραγωδία των Τεμπών και το απολύ-

τως δικαιολογημένο ενδιαφέρον της ελληνικής 
κοινωνίας καθώς και η ανάγκη να διαλευκανθούν 
πλήρως οι συνθήκες αυτού του δυστυχήματος 
έκανε τους εκπροσώπους των κομμάτων της αντι-
πολίτευσης να πιστέψουν ότι είναι η ευκαιρία τους 
για να επιτεθούν στην κυβέρνηση. Όταν ο κόσμος 
κατέβηκε μαζικά στις συγκεντρώσεις με τον πιο 
άτσαλο και ανεύθυνο τρόπο τα κόμματα αυτά 
επιχείρησαν να πάρουν μαζί τους τον κόσμο. Από 
τότε και μέχρι σήμερα διαπιστώνουμε ότι κάποιοι 
επιδίδονται σε κυνήγι μαγισσών, κάποιοι επιδιώ-

κουν και προκρίνουν τα λαϊκά δικαστήρια. Αν όμως 
στρέφεται εναντίον κάποιων κυρίως και πρωτί-
στως ο λαϊκισμός, είναι εναντίον του ίδιου του 
λαού. Η χώρα δεν έχει περιθώριο για επιστροφές 
σε σκοτεινές εποχές όπως το 2015. Σε ό,τι αφορά 
λοιπόν την ιδεολογία αυτό που εγώ επισημαίνω εί-
ναι η κόκκινη γραμμή που χωρίζει και διαχωρίζει 
τους λαϊκιστές και επικίνδυνους από τους ορθο-

λογιστές, τους μετριοπαθείς και τελικά χρήσιμους 
για την χώρα και τους πολίτες. Ως φιλελεύθερος, 
μεταρρυθμιστής και πατριώτης που είμαι αυτό τον 
διαχωρισμό κρίνω σκόπιμο να αναδείξω.  
 
▶ Σε ό,τι αφορά την υπόθεση Τριαντόπουλου 
είστε ανάμεσα σε εκείνους τους συνταγματο-

λόγους που υποστήριξαν πως δεν τίθεται ζήτη-

μα συνταγματικότητας της διαδικασίας. Όμως 
έχουν εκφραστεί αντιρρήσεις επ’ αυτού.
Επί του συνταγματικού θέματος έχει εκφραστεί 

μόνο μία βάσιμη αντίρρηση. Όλες οι άλλες είναι 
πολιτικές. Επί του νομικού θέματος: καταστρατη-

γείται το Σύνταγμα εάν δεν γίνουν οι απαραίτητες 
κοινοβουλευτικές έρευνες; Απαντώ καταφατικά 
μόνο για την περίπτωση που κάποιος θέλει να 
αμυνθεί υπέρ του κ.Τριαντόπουλου. Από τις το-

ποθετήσεις όμως στη Βουλή προέκυψε πως δεν 
υπάρχει τέτοια «προθυμία». Επί των πολιτικών 
αντιρρήσεων: με τον τρόπο αυτό αποφεύγεται η 
πρόσκληση του Πρωθυπουργού στην προανακρι-
τική; Την απάντηση έχει ήδη δώσει η εμπειρία. Ου-

δείς Πρωθυπουργός έως τώρα προσήλθε ανεξαρ-

τήτως του κόμματος, απ΄το οποίο προερχόταν. 
Αντιθέτως, όταν κλήθηκαν από την τακτική δικαι-
οσύνη πρ.Πρωθυπουργοί να καταθέσουν βεβαίως 
και προσήλθαν (πχ Κ.Σημίτης). Κι ακόμη ειπώθη-

κε, πως χάνεται μια ευκαιρία προανακριτικών ερω-

τήσεων στον κ.Τριαντόπουλο. Όμως αυτή η ευκαι-
ρία έχει χαθεί εδώ και δεκαετίες όταν τα κόμματα 
καταθέτουν ξεχωριστά πορίσματα και άρα κάνουν 
κομματικής υφής ερωτήσεις. Τέλος, λέγουν κά-

ποιοι πως χάνεται μία ευκαιρία δημοσιότητας ως 
προς την τραγωδία των Τεμπών. Λάθος κι εδώ για-

”

Ο Ανδρέας Λοβέρδος, 

πανεπιστημιακός, πολιτικός, ιδρυτής 

του κόμματος ΔΗΜΟΚΡΑΤΕΣ, 

πρώην βουλευτής και Υπουργός με 

το ΠΑΣΟΚ, μίλησε στην 

δημοσιογράφο Κορίνα 

Τριανταφύλλου και τους atticatimes 

για το πως ο ίδιος αντιλαμβάνεται 

την πολιτική κατάσταση στην 

Ελλάδα σήμερα, εξηγεί τους λόγους 

για τους οποίους θεωρεί πως δεν

 τίθεται θέμα συνταγματικότητας 

στην υπόθεση “Τριαντόπουλου”, 

σχολιάζει το δίλημμα που τίθεται από 

πολλούς «Μητσοτάκης ή χάος» και 

τέλος απαντά στις φήμες που τον

 θέλουν να κάνει μεταγραφή

 στην ΝΔ.

Ανδρέας 
Λοβέρδος

Πανεπιστημιακός, πολιτικός, ιδρυτής του κόμματος ΔΗΜΟΚΡΑΤΕΣ, 
πρώην βουλευτής και Υπουργός με το ΠΑΣΟΚ

«Η πολιτική κατάσταση στην Ελλάδα 

σήμερα κυρίως με ευθύνη του συνόλου 

των κομμάτων της αντιπολίτευσης 

κινδυνεύει να γλιστρήσει για άλλη μία 

φορά στα πιο σκοτεινά και επικίνδυνα 

μονοπάτια που οδηγεί ο λαϊκισμός και η 

ανευθυνότητα»

«Αν στρέφεται εναντίον 
κάποιων κυρίως και 

πρωτίστως ο λαϊκισμός, 
είναι εναντίον του ίδιου 

του λαού»

από την Κορίνα Τριανταφύλλου
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τί η επιτροπή ως οιονεί εισαγγελέας απαγορεύ-

εται να λειτουργεί με δημοσιότητα.

▶ Το δίλημμα που τίθεται από πολλούς «Μη-

τσοτάκης ή χάος» πώς το σχολιάζετε; 
Έχω ήδη δηλώσει από τον Μάρτιο του 
2023 όταν κάποιοι έλεγαν «πάμε σε εκλογές 
και θα δούμε μετά ποιος θα γίνει πρωθυπουρ-

γός» πως είμαι εναντίον της κορυφαίας αυτής 
ασάφειας γιατί συνεπάγεται αποσταθεροποίη-

ση. Μακριά από μένα το «ας πέσει ο τάδε και 
μετά βλέπουμε». Σήμερα, λοιπόν, διαμορφώνε-

ται ένα μηδενιστικό κλίμα και αυτό με οδήγη-

σε να τοποθετηθώ υπέρ της σαφήνειας και της 
σταθερότητας. Και ο νοών νοείτω.

▶ Ποια είναι η σχέση σας με την Νέα Δημο-

κρατία; Υπήρχαν συχνά φήμες  για «μετα-

γραφή» σας στο κόμμα. Ποια είναι η πραγ-

ματικότητα;
Είναι γεγονός ότι πολλές φορές από διαφορε-

τικές πλευρές και για διαφορετικούς λόγους 
έχουνε διακινηθεί τέτοιες φήμες που μέχρι 
στιγμής δεν έχουν επιβεβαιωθεί. Ενδεχομένως 
σε αυτό να συντελεί και η προσωπική φιλία που 
διατηρώ με αρκετούς υπουργούς της Νέας Δη-

μοκρατίας. Επί του παρόντος δεν είμαι έτοιμος 
να σας απαντήσω για το τι πρόκειται να συμ-

βεί στο μέλλον. Κομματικά δεν έχω απάντηση. 
Μπορώ, όμως, σήμερα που με ρωτάτε να σας 
διαβεβαιώσω ότι θα αγωνιστώ να είμαι στην 
επόμενη Βουλή γιατί πιστεύω ότι είμαι χρήσι-
μος για τη χώρα μου, γιατί στην καθημερινή 
επαφή που έχω με τους συμπολίτες μου αυτό 
μου το επιβεβαιώνουν. 

▶ Σε ό,τι αφορά τα εξοπλιστικά προ-

γράμματα της χώρας, ποια είναι η 
θέση σας για τις τρέχουσες επιλο-

γές και τη στρατηγική της κυβέρνη-

σης; Συμφωνείτε με τις προτεραιό-

τητες που έχει θέσει ή θεωρείτε ότι 
χρειάζεται διαφορετική προσέγγιση 
για την ενίσχυση της άμυνας της 
χώρας;
Η εξωτερική πολιτική της Ελλά-

δας είναι σταθερά προσανατολι-
σμένη στην Ευρωπαϊκή Ένωση 
και γενικότερα στους ευρω-ατλα-

ντικούς θεσμούς, αλλά οπωσδή-

ποτε στηρίζεται στην ενίσχυση 
των Ενόπλων Δυνάμεων και στις 
διμερείς και πολύ συγκεκριμένες 
αμυντικές συμφωνίες. Προσωπι-
κά είμαι διαχρονικά υπέρμαχος 
της ενίσχυσης της άμυνας της 
χώρας. Επειδή όμως θέτετε τέτοια 
ζητήματα εγώ δεν μιλώ ποτέ δημό-

σια χωρίς να αναφερθώ στο Κυπρι-
ακό που αποτελεί χαίνουσα πληγή 
για την Ελλάδα και τον Ελληνισμό. Εί-
μαστε υποχρεωμένοι να επιδιώξουμε 
την ένταξη της Κύπρου σε έναν συγκε-

κριμένο και ολοκληρωμένο μηχανισμό 
ευρω-ατλαντικής προστασίας.

«Η χώρα δεν έχει 
περιθώριο για επιστροφές

 σε σκοτεινές εποχές
 όπως το 2015»

«Σήμερα διαμορφώνεται ένα μηδενι-

στικό κλίμα και αυτό με οδήγησε να 

τοποθετηθώ υπέρ της σαφήνειας και 

της σταθερότητας»

« Θα αγωνιστώ να είμαι στην 

επόμενη Βουλή γιατί πιστεύω ότι 

είμαι χρήσιμος για τη χώρα μου»
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«Ο ρόλος του Πρωθυπουργού στην πολύ κρίσιμη συζήτηση για τους δασμούς, ήταν ένας 
ρόλος ηγέτη μιας χώρας, η οποία προσπαθεί να βρίσκει λύσεις εκεί που κάποιοι άλλοι 
βλέπουν μόνο αδιέξοδα» τόνισε μεταξύ άλλων ο  Κυβερνητικός Εκπρόσωπος Παύλος 
Μαρινάκης, ο οποιος συμμετείχε, σε πάνελ του "Delphi Economic Forum X", με τίτλο: 
«Η Πορεία Ανάπτυξης της Ελλάδας: Ο Ρόλος των Επενδύσεων και της Καινοτομίας».

Σχετικά με τον ρόλο του Πρωθυ-

πουργού, στη πολύ κρίσιμη συζή-

τηση για τους δασμούς, ο κ. Μα-

ρινάκης είπε ότι «είναι ένας ρόλος 
ηγέτη μιας χώρας που προσπαθεί 

να βρίσκει λύσεις, εκεί που άλλοι βλέπουν 
μόνο αδιέξοδα». Η λύση, πιστεύουμε ότι 
βρίσκεται σε αυτό που πρότεινε ο Έλληνας 
πρωθυπουργός και εν πρώτοις, απεδέχθη 
ο Πρόεδρος Tραμπ, αλλά και η Πρόεδρος 
της Ευρωπαΐκής Επιτροπής, Ούρσουλα 
Φον ντερ Λάιεν και αυτό είναι διάλογος και 
μια λύση που θα διευκολύνει το ελεύθερο 
εμπόριο, είμαστε συγκρατημένα αισιόδο-

ξοι», συμπλήρωσε και τόνισε ότι «θα αντα-

πεξέλθουμε και σε αυτή τη δύσκολη φάση, 
γιατί είμαστε πλέον δυνατοί».

Μίλησε, ωστόσο και για τις προκλήσεις που 
παραμένουν, όπως η βελτίωση του υπόλοι-
που κράτους, που χρειάζεται ταχύτερες δι-
αδικασίες, εφαρμογή των ψηφισμένων νό-

μων και να γίνουν σημαντικά βήματα στον 
τομέα της Δικαιοσύνης, όπως ο Δικαστικός 
Χάρτης.
Αναφέρθηκε και στα «αντίθετα προβλήμα-

τα», λέγοντας ότι κάποτε το πρόβλημα ήταν 
πού θα δουλέψει ο νέος άνθρωπος, τώρα 
το πρόβλημα είναι πώς θα βρουν εργαζόμε-

νους οι επιχειρήσεις.
«Σήμερα συζητάμε σε μια χώρα που πρω-

ταγωνιστεί και προσπαθούμε να λύνουμε 
σημειακά προβλήματα, χτίζοντας πάνω σε 
σημαντικές επιτυχίες, γιατί είμαστε πλέον 
δυνατοί», τόνισε.

Ο Παύλος Μαρινάκης μίλησε για την θέση 
στην οποία βρίσκεται, σήμερα, η Ελλάδα, 
επισημαίνοντας, ότι, «από μία χώρα σε δι-
εθνή απομόνωση, από το μαύρο πρόβατο 
της Ευρώπης, έχει γίνει πρωταγωνιστής». 
«Σήμερα από μία Οικονομία που ήταν στην 
στην κατηγορία «σκουπίδια», έχουν δημι-
ουργηθεί οι συνθήκες για να έχουν ήδη 
επιστρέψει 350.000 από τους 680.000 που 
αναγκάστηκαν να φύγουν, τα προηγούμενα 
χρόνια.»
Ο Κυβερνητικός εκπρόσωπος δήλωσε ότι 
σήμερα η ανεργία είναι στο χαμηλότερο 
επίπεδο των τελευταίων 17 ετών, το χρέος 
μειώνεται, οι μισθοί αυξάνονται και υπάρ-

χουν δύο χρονιές, με ρεκόρ επενδύσεων, 
συγκριτικά με τα τελευταία 20 χρόνια.

Μαρινάκης: 

ο πρώθυπουρΓος προςπάθει 
νά βρει λυςεις εΚει που 

άλλοι βλεπουν άδιεξοδά
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Θεοδωρικάκος

Η κυβέρνηση κινείται με σχέδιο και 
στρατηγική, η αντιπολίτευση δεν έχει
 προτάσεις για το μέλλον της χώρας

Α
ποτελεί θετική εξέλιξη το πάγωμα 
των δασμών για 90 ημέρες, καθώς 
υπάρχει δυνατότητα για σημαντι-
κές συζητήσεις με τις ΗΠΑ», τό-

νισε ο υπουργός Ανάπτυξης, Τά-

κης Θεοδωρικάκος, μιλώντας στον ΕΡΤ και 
επισήμανε πως ενδεχόμενη επιβολή των δα-

σμών θα οδηγήσει σε ύφεση μεγάλες εξαγω-

γικές οικονομίες και αυτό θα επηρεάσει όλες 
τις χώρες, κατ' επέκταση και την Ελλάδα. Γι' 
αυτό και είναι πολύ σημαντικό, υπογράμμισε, 
να επιταχυνθεί η παραγωγική ανασυγκρότη-

ση της ελληνικής οικονομίας, με αιχμή τη βι-
ομηχανία, τη μεταποίηση την καινοτομία και 
την τόνωση του πρωτογενούς τομέα.
Ο υπουργός σημείωσε πως για γεωστρατηγι-
κούς λόγους πρέπει η Ελλάδα να διατηρήσει 
ισχυρούς τους στρατηγικούς δεσμούς της 
με τις ΗΠΑ και η Ευρώπη να διαμορφώσει 
μια ενιαία στρατηγική για να γίνουν αυτό το 
τρίμηνο συζητήσεις που θα φέρουν αμοιβαία 
αποδεκτές λύσεις. «Ζούμε σε μια περιοχή δύ-

σκολη και ταραγμένη και πρέπει να διαφυλά-

ξουμε την ασφάλεια της πατρίδας μας», προ-

σέθεσε.

Ο κ. Θεοδωρικάκος μίλησε και για το νέο ανα-

πτυξιακό νόμο που θα ψηφιστεί το προσεχές 
διάστημα, με προτεραιότητα στην παραμεθό-

ριες περιοχές και στις περιφέρειες με μικρό-

τερο εισόδημα. «Στρέφουμε την προσπάθεια 
στην ενίσχυση της βιομηχανίας για μια πιο 
ανθεκτική οικονομία, αλλά και ενίσχυση των 
παραμεθόριων περιοχών της πατρίδας μας. 
Ουέ και αλίμονο αν συνεχιστεί η ροή των πο-

λιτών από τα σύνορα προς την Αθήνα», επι-
σήμανε.
Σε ό,τι αφορά στις τιμές των αμνοεριφίων, ο 
κ. Θεοδωρικάκος -μιλώντας στο OPEN- ανέ-

φερε ότι «παράγουμε μόλις το 20% των πο-

σοτήτων που καταναλώνουμε. Αν δεν αλλά-

ξουμε το παραγωγικό μοντέλο της χώρας, θα 
είμαστε ευάλωτοι στις θύελλες που πλήττουν 
την ανθρωπότητα».
Για τα επενδυτικά σχέδια των αναπτυξιακών 
νόμων του 2004 και του 2011 που ξεκίνησαν 
και δεν ολοκληρώθηκαν ποτέ, είπε χαρακτη-

ριστικά: «Θα ψάξουμε ένα-ένα τα σχέδια που 
χρηματοδοτήθηκαν και δεν υλοποιήθηκαν. 
Θα κυνηγήσουμε και το τελευταίο ευρώ. 
Νοιαζόμαστε για τα χρήματα του φορολο-

γούμενου».
Για την υπόθεση των Τεμπών, ο κ. Θεοδωρι-
κάκος υπογράμμισε πως «είναι υποχρέωση 
να λάμψει η αλήθεια και η δικαιοσύνη για τα 
Τέμπη γιατί πρόκειται για εθνική τραγωδία. 
Δεν έχουμε λόγο να συγκαλύψουμε απολύ-

τως τίποτα. Το θέλουμε ως πολίτες, ως πα-

ράταξη, ως κυβέρνηση. Δεν γίνεται να δικάζει 
ο καθένας από εμάς ξεχωριστά. Οι πολιτικές 
δυνάμεις θα πρέπει να φερθούν με σοβαρό-

τητα. Να αφήσουμε τη δικαιοσύνη να κάνει τη 
δουλειά της».
Για τα κόμματα της αντιπολίτευσης, είπε ότι 
«δυστυχώς εν μέσω σοβαρών αναταράξεων 
στο παγκόσμιο σύστημα, αντί να συζητάμε 
για το πώς θα ενώσουμε δυνάμεις, κάποιες 
πολιτικές δυνάμεις χρησιμοποιούν μια με-

γάλη τραγωδία μόνο και μόνο για να κάνουν 
αντιπολίτευση». Τέλος, για την κα Κωνστα-

ντοπούλου σχολίασε: «Έχει έναν πολιτικό 
λόγο που δεν σχετίζεται με προτάσεις για το 
σήμερα και το αύριο της χώρας. Επειδή εί-
ναι μία δυναμική προσωπικότητα καλύπτει τα 
κενά της αντιπολίτευσης. Στο μέλλον τη βλέ-

πω να τσακώνεται κυρίως με τον κ. Τσίπρα».

Ο υπουργός σημείωσε πως για γεωστρατηγικούς λόγους πρέπει η Ελλάδα να διατηρήσει ισχυρούς 
τους στρατηγικούς δεσμούς της με τις ΗΠΑ
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▶ Καταθέσατε πρόσφατα στη Βουλή κοινή ερώτηση και αίτηση κατάθεσης 
εγγράφων προς έξι υπουργεία εσείς και άλλοι 10 βουλευτές της Νέας Δημο-

κρατίας, καταγγέλλοντας ότι υπάρχει εκτίναξη επιθετικών αγορών ακινήτων 
και επιχειρήσεων στις ακριτικές περιοχές από τουρκικά κεφάλαια, που εμ-

φανίζονται με τη μορφή ελληνικών ή ευρωπαϊκών επιχειρήσεων. 
Παράλληλα καλέσατε την κυβέρνηση να λάβει μέτρα για να αντιμετωπίσει το 
ενδεχόμενο κατευθυνόμενων αγορών ακινήτων σε ευαίσθητες εθνικά περι-
οχές, όπως η Θράκη και τα νησιά
Ποια μέτρα θα μπορούσε να λάβει η κυβέρνηση προκειμένου να προστατεύ-

σει τις ακριτικές περιοχές, όπως η Θράκη και τα νησιά, από ενδεχόμενη αλ-

λοίωση της εθνικής και οικονομικής ταυτότητας τους μέσω τέτοιων αγορών; 
Υπάρχουν συγκεκριμένα νομοθετικά μέτρα ή έλεγχοι που προτείνετε για την 
αποτροπή αυτών των φαινομένων; 
«Πρώτα από όλα να ξεκαθαρίσουμε ότι δουλειά των βουλευτών είναι να ασκούν 
κοινοβουλευτικό έλεγχο στους υπουργούς και να καταθέτουν ερωτήσεις με τις 
οποίες υποδεικνύουν τα κακώς κείμενα που πρέπει να διορθωθούν. Άρα, μέσω 
της υποβολής τους ασκούμε με υπευθυνότητα την αποστολή που μας έχουν 
αναθέσει οι συμπολίτες μας και σε καμία περίπτωση δεν κάνουμε εσωκομματι-
κό “αντάρτικο”. Κάνω αυτήν την επισήμανση προς αποφυγή παρεξηγήσεων… 
Από εκεί και πέρα συνυπέγραψα τη συγκεκριμένη ερώτηση γιατί πιστεύω ότι θί-
γει ένα ευαίσθητο εθνικό θέμα και εκ του ρόλου μου οφείλω να υπερασπίζομαι 
τα συμφέροντα της πατρίδας μου. Αυτό είναι το νόημα του όρκου που έδωσα 
στη Βουλή.   
Όπως επισημαίνουμε στην ερώτηση, για λόγους εθνικής ασφάλειας το Κρά-

τος θα έπρεπε να είναι πιο επιμελές και πιο προσεκτικό στον τρόπο ελέγχου 
τέτοιων αγοραπωλησιών στις παραμεθόριες περιοχές της πατρίδας μας. Έτσι, 

Ο Θεόδωρος Καράογλου Βουλευτής 

Β΄ Θεσσαλονίκης της ΝΔ μίλησε στην Κορίνα 

Τριανταφύλλου και τους atticatimes για την 

κοινή ερώτηση που κατέθεσαν 11 βουλευτές της 

ΝΔ προς 6 Υπουργεία για την εκτίναξη αγορών 

ακινήτων στις ακριτικές περιοχές από τουρκικά 

κεφάλαια, για τα κύρια προβλήματα των 

κατοίκων της Β΄ Εκλογικής Περιφέρειας 

Θεσσαλονίκης, για τις συνέπειες των δασμών 

Τραμπ στην ελληνική οικονομία και τις

 επιπτώσεις για το διεθνές εμπόριο, καθώς και 

για τις μεγάλες προκλήσεις που αντιμετωπίζει 

σήμερα το πολιτικό σύστημα της χώρας μας. 

Θεόδωρος 
Καράογλου 

Βουλευτής Β΄ Θεσσαλονίκης της ΝΔ

«Οι υποδομές υγείας, οι συγκοινωνίες και η ασφάλεια αποτελούν 

τα μεγαλύτερα ζητήματα που απασχολούν τις τοπικές κοινωνίες»

«Απαιτείται εγρήγορση, 
προσοχή στις λεπτομέρειες 

και να έχουμε ως αρχή 
“την Θράκη και τα μάτια 

μας”, γιατί από εκεί ξεκινά 
η Ελλάδα»

από την Κορίνα Τριανταφύλλου
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χτυπάμε τον κώδωνα του κινδύνου πριν να είναι 
αργά, γιατί στη χώρα μας έχουμε το κακό συνή-

θειο να ενεργούμε κατόπιν εορτής. 
Απαιτείται εγρήγορση, προσοχή στις λεπτομέρει-
ες και να έχουμε ως αρχή “την Θράκη και τα μά-

τια μας”, γιατί από εκεί ξεκινά η Ελλάδα».

▶ Ποια είναι τα μεγαλύτερα προβλήματα των 
κατοίκων της Β' Εκλογικής Περιφέρειας της 
Θεσσαλονίκης, της περιοχής όπου εκλέγεσθε; 
Το οδικό δίκτυο και η καθαριότητα που ήταν τα 
ζητήματα της πρώτης γραμμής επιδέχτηκαν κά-

ποια βελτίωση;
«Η Β’ εκλογική περιφέρεια της Θεσσαλονίκης, 
αυτή που αποκαλώ περιφέρεια της Μητροπολι-
τικής Ενότητας Θεσσαλονίκης, έχει δυο βασικά 
χαρακτηριστικά: Είναι πολύ μεγάλη σε έκταση, 
καθώς ξεκινά από το δυτικό άκρο του νομού και 
επεκτείνεται μέχρι το ανατολικό, ενώ είναι και 
ανομοιογενής, αφού συνδυάζει αστικές και αγρο-

τικές περιοχές,  έχοντας βουνά, λίμνες, ποτάμια, 
παραλίες και τεράστιες αγροτικές εκτάσεις. Δί-
χως ίχνος υπερβολής είναι μικρογραφία ολόκλη-

ρης της χώρας. 
Όσον αφορά στα ζητήματα είναι αλήθεια ότι 
υστερεί αναπτυξιακά. Γι’ αυτό, στη συνάντηση 
που είχα πριν λίγο καιρό με τον Πρωθυπουργό, 
Κυριάκο Μητσοτάκη, στο Μέγαρο Μαξίμου, τον 
προσκάλεσα, σε επόμενη επίσκεψή του στη Θεσ-

σαλονίκη, να επισκεφθεί τις περιοχές αυτές και 
να συζητήσει με τους φορείς τη δρομολόγηση 
έργων υποδομής που θα συμβάλλουν στην επί-
τευξη του στόχου της ισόρροπης ανάπτυξης της 
Μητροπολιτικής Ενότητας Θεσσαλονίκης. Οι 
υποδομές υγείας, οι συγκοινωνίες και η ασφάλεια 
αποτελούν τα μεγαλύτερα ζητήματα που απα-

σχολούν τις τοπικές κοινωνίες και ταυτόχρονα 
οριοθετούνται ως οι μεγαλύτερες κυβερνητικές 
προτεραιότητες για την περιοχή, ενώ ψηλά στην 
ατζέντα του ενδιαφέροντος είναι η αντιμετώπιση 
της ανεργίας.  
Από το 2019 έως σήμερα έχουν γίνει μεγάλα βή-

ματα προόδου και σημαντικά έργα υποδομής που 
στερηθήκαμε για δεκαετίες έχουν πάρει το δρόμο 
της παράδοσης, της υλοποίησης και του σχεδια-

σμού. Το παιδιατρικό νοσοκομείο στο Φίλυρο και 
το Τεχνολογικό Πάρκο 4ης Γενιάς “ThessIntec” 
στο Δήμο Θερμαϊκού είναι δυο χαρακτηριστικά 
παραδείγματα που αλλάζουν εμφανώς προς το 
καλύτερο την εικόνα της περιφέρειας στη Μητρο-

πολιτική Ενότητα Θεσσαλονίκης, συνεισφέρουν 
στη βελτίωση της καθημερινότητας των συμπο-

λιτών μας και πολλαπλασιάζουν τις προοπτικές 
ανάπτυξης του τόπου μας.  
Ωστόσο, λόγω της ανομοιογένειας και των μεγά-

λων αποστάσεων, πιστεύω ότι είναι πολύ δύσκο-

λο για έναν βουλευτή να γνωρίζει όλα τα θέματα 
της Β’  Θεσσαλονίκης σε βάθος. Γι’ αυτόν το λόγο 
θεωρώ ότι στη συγκεκριμένη περιοχή θα ήταν πιο 
ωφέλιμο να πάμε σταδιακά στο μοντέλο των μο-

νοεδρικών περιφερειών, ώστε ο πολίτης να ξέρει 
ποιόν ψηφίζει και γιατί τον ψηφίζει. Κατά την άπο-

ψή μου αυτό θα είναι ένα σημαντικό βήμα που θα 
αναβαθμίσει την άμεση επαφή του πολίτη με τον 
πολιτικό». 

▶ Ο Ντόναλντ Τραμπ και οι ΗΠΑ επέβαλαν αυ-

στηρούς δασμούς σε προϊόντα από την Ευ-

ρώπη, κάτι που θα επηρεάσει τις οικονομικές 
σχέσεις μεταξύ της ΕΕ και των ΗΠΑ. Με βάση 
την εμπειρία σας ως οικονομολόγος πώς αξιο-

λογείτε τις συνέπειες αυτών των μέτρων για την 
ελληνική οικονομία και ποια στρατηγική θα πρέ-

πει να ακολουθήσει η Ευρωπαϊκή Ένωση για να 
προστατεύσει τα συμφέροντά της στο πλαίσιο 
του διεθνούς εμπορίου;
«Ως οικονομολόγος έχω να παρατηρήσω ότι η 
απόφαση-επιλογή του Ντόναλντ Τραμπ να επι-
βάλλει δασμούς σε ευρωπαϊκά προϊόντα έρχεται 
σε αντίθεση με θεμελιώδεις αρχές της οικονομί-
ας. Και αυτό, γιατί το εμπόριο δεν είναι οικονο-

μική απώλεια αλλά πηγή πλούτου. Ως εκ τούτου 
δεν πρόκειται για οικονομική στρατηγική αλλά 
για επικίνδυνο… πολιτικό θέατρο που χαϊδεύει 

τα αυτιά ενός μέρους της αμερικανικής κοινωνί-
ας, αλλά στον πυρήνα του ζητήματος πλήττει το 
διεθνές εμπόριο και απειλεί τη σταθερότητα της 
Αμερικής και της παγκόσμιας οικονομίας. Στην 
ουσία πρόκειται για κήρυξη οικονομικού πολέμου 
και για πράξη που στερείται λογικής εξήγησης, 
καθώς θα οδηγήσει σε αύξηση των τιμών σε χι-
λιάδες προϊόντα, σε αυτόματη μείωση της ζήτη-

σης και κατ’ επέκταση σε παγκόσμια οικονομική 
ύφεση. 
Η ιστορία έχει διδάξει ότι σε αυτές τις περιπτώ-

σεις κερδισμένοι είναι μονάχα οι κερδοσκόποι. 
Διαβάστε, για παράδειγμα, την ανάλυση του Ρό-

μπεν Σαβιάν στην ιταλική “Corriere della Sera”, 
όπου σημειώνει ότι “γνωρίζουμε ήδη και με βε-

βαιότητα, ποιοι θα ωφεληθούν περισσότερο 
από τους δασμούς που θέλησε να επιβάλλει ο 
πρόεδρος Ντόναλντ Τραμπ: Όχι οι αμερικανικές 
εταιρείες ούτε οι εργάτες του Πόρτλαντ και του 
Ντιτρόιτ, αλλά οι λαθρέμποροι”. Εκείνοι, δηλαδή, 
που θα παρακάμψουν τους δασμούς και θα εισά-

γουν παράνομα προϊόντα. 
Σε ό,τι μας αφορά η ελληνική οικονομία είναι έτοι-
μη να αντιμετωπίσει τις προκλήσεις που φέρνει η 
απόφαση των ΗΠΑ να αλλάξει αιφνιδιαστικά τους 
κανόνες του οικονομικού παιχνιδιού. Σε επίπεδο 

Ευρώπης οφείλουμε να παραμείνουμε ψύχραι-
μοι και να δράσουμε ενιαία, συντεταγμένα και όχι 
σπασμωδικά. Σε κάθε περίπτωση, η νέα ανατα-

ραχή αναδεικνύει την αξία της πολιτικής σταθε-

ρότητας που βιώνει η πατρίδα μας από το 2019 
έως σήμερα, αλλά και τη σημασία της εσωτερικής 
συνοχής απέναντι σε αυτού του είδους τις προ-

κλήσεις της εποχής».

▶ Κύριε Καράογλου, η πολιτική σκηνή της Ελλά-

δας τα τελευταία χρόνια έχει περάσει και περ-

νάει από σημαντικές αλλαγές. Ποιες θεωρείτε 
ότι είναι οι μεγαλύτερες προκλήσεις για το πο-

λιτικό σύστημα της χώρας και πώς μπορούν οι 
πολιτικοί να ξανακερδίσουν την εμπιστοσύνη 
των πολιτών, ιδιαίτερα της νέας γενιάς, που αι-
σθάνεται απογοητευμένη από την πολιτική;
«Οι αιτίες που οδήγησαν στην έλλειψη εμπιστοσύ-

νης των πολιτών προς το πολιτικό σύστημα είναι 
αυτές που θα μας οδηγήσουν και στα εργαλεία 
για την υπέρβασή της. Όλα ξεκινούν από την κρί-
ση εμπιστοσύνης προς τους θεσμούς. Όσο επι-
τρέπουμε να γίνονται ανεκτές και να διαιωνίζονται 
συμπεριφορές που τραυματίζουν την εμπιστοσύ-

νη της κοινωνίας προς το πολιτικό σύστημα, τόσο 
η κοινωνία θα ανάβει φλας και θα μας προσπερ-

νά, αναζητώντας αποκούμπι στον λαϊκισμό και 
πολλές φορές στον ακραίο λαϊκισμό. 
Άρα, όλα ξεκινούν από την αποτελεσματικότητα 
των πολιτικών και πως αυτές ανταποκρίνονται 
στις υψηλές απαιτήσεις των πολιτών. 
Δεν γίνεται όσοι κατέχουν θέσεις εξουσίας να “δη-

λητηριάζουν” με ψέματα και φαιδρά επιχειρήμα-

τα το μυαλό της κοινωνίας. Δεν νοείται ο αρχηγός 
της αξιωματικής αντιπολίτευσης να υποστηρίζει 
ότι δεν εμπιστεύεται την Δικαιοσύνη επειδή οι σω-

στές και δίκαιες αποφάσεις της δεν εξυπηρετούν 
το πολιτικό του αφήγημα. Η κρισιμότητα των στιγ-

μών απαιτεί σοβαρότητα και υπευθυνότητα από 
όλους. Αρκεί να θυμηθούμε και να αναλογιστούμε 
που μας οδήγησε, πριν λίγα χρόνια, το κρεσέντο 
του λαϊκισμού. Το 2015 και όσα ζήσαμε εκείνη την 
περίοδο δεν είναι μακριά».  

«Ως οικονομολόγος έχω να παρατηρήσω 

ότι η απόφαση-επιλογή του Ντόναλντ 

Τραμπ να επιβάλλει δασμούς σε ευρω-

παϊκά προϊόντα έρχεται σε αντίθεση με 

θεμελιώδεις αρχές της οικονομίας»

συΝεΝΤευξη
«Από το 2019 έως

 σήμερα έχουν γίνει 

μεγάλα βήματα 

προόδου»
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Τ ις εφαρμογές της τεχνητής νοημοσύ-

νης στο χώρο της εργασίας αλλά και του 
δημόσιου τομέα ανέδειξε η Νίκη Κεραμέ-

ως, Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής 
Ασφάλισης, η οποία έδωσε το «παρών» 

στο πάνελ «Humans & Machines: Building the Hybrid 
Workforce for Tomorrow», στο πλαίσιο του 10oυ 
Οικονομικού Φόρουμ των Δελφών που πραγματοποι-
είται στους Δελφούς.
Συγκεκριμένα, η Υπουργός γνωστοποίησε ότι όλες 
οι καρτέλες ενσήμων των ασφαλισμένων έχουν αρχί-
σει να ψηφιοποιούνται με τη χρήση της τεχνητής 
νοημοσύνης. Εκτίμησε, μάλιστα, ότι «η διαδικασία 
θα έχει ολοκληρωθεί, καλώς εχόντων των πραγμά-

των, σε έναν χρόνο». Αυτό σημαίνει ότι οι συντάξεις 
θα βγαίνουν μέσα σε πολύ πιο σύντομο χρόνο. Από 
εκεί και πέρα, η κυρία Κεραμέως αναφέρθηκε και 
στο ευρύτερο αποτύπωμα της τεχνητής νοημοσύ-

νης στο δημόσιο, επικαλούμενη ως παράδειγμα το 
γεγονός ότι για τις υψηλές θέσεις ευθύνης έχει πλέον 
θεσπιστεί και τεστ δεξιοτήτων, ενώ δεν παρέλειψε να 
αναδείξει τις πρωτοβουλίες για υποχρεωτική επιμόρ-

φωση των δημόσιων λειτουργών σε ψηφιακές δεξιότη-

τες και τεχνητή νοημοσύνη.
Βέβαια, εξήγησε ότι στρατηγική στόχευση είναι η επέν-

δυση να ξεκινήσει από πολύ νωρίς, δηλαδή από το 
νηπιαγωγείο. Γι’ αυτό, συμπλήρωσε, «έχουμε καθιερώ-

σει τα εργαστήρια δεξιοτήτων, έχουμε βάλει τη ρομπο-

τική στο υποχρεωτικό πρόγραμμα των νηπιαγωγείων. 
Πρέπει να αποκτήσουμε την ικανότητα προσαρμογής 
σε έναν κόσμο που αλλάζει πολύ γρήγορα», σχολία-

σε, αφού αναφέρθηκε στα προγράμματα αναβάθμι-
σης και επανακατάρτισης των εργασιακών δεξιοτήτων, 
από τα οποία έχουν επωφεληθεί 430.000 άτομα. Ωστό-

σο, παρατήρησε ότι όλα αυτά δεν είναι αρκετά, καθώς 
υπάρχουν σημαντικά περιθώρια βελτίωσης. Σ’ αυτό το 

σημείο κατέστησε αναγκαία και τη συμβολή των επιχει-
ρήσεων, ώστε να δούμε μια ολιστική αναβάθμιση των 
δεξιοτήτων.
Την ίδια στιγμή, ο Διευθύνων Σύμβουλος της Alpha 
Bank, Βασίλειος Ψάλτης, σημείωσε ότι η ΑΙ οδηγεί τις 
τράπεζες σε ριζική επανατοποθέτηση, καθώς προκύ-

πτει η ανάγκη να γίνουμε πιο ευφυείς και να προβλέ-

πουμε την ανάγκη του πελάτη. «Ο πυρήνας του 
banking φεύγει από το προϊόν και πηγαίνει στην εμπει-
ρία […] Ερχόμαστε να προβλέψουμε την ανάγκη και να 
προτείνουμε λύσεις. Αυτός είναι ο πυρήνας του μετα-

σχηματισμού», διευκρίνισε.
Επίσης, αναφέρθηκε στις fintechs, οι οποίες έχουν 
ένα συγκριτικό πλεονέκτημα έναντι των τραπεζών, το 
οποίο δεν είναι άλλο από την απουσία της «πανοπλίας» 
των εποπτικών αρχών. Βέβαια, ξεκαθάρισε ότι τράπε-

ζες και fintech δεν ανταγωνίζονται μόνο η μία την άλλη, 
αλλά και συνεργάζονται, κάτι το οποίο δεν αποκλεί-
ει μια ιδιοκτησιακή αλλαγή, όπως έγινε πρόσφατα με 
την εξαγορά της Flexin από την Alpha. Στο ζήτημα των 
εργαζομένων, υπογράμμισε τη σημασία επένδυσης 
τόσο στα νέα ταλέντα, όσο και στους υφιστάμενους 
εργαζόμενους, αν και σχετικά με τις νέες δεξιότητες η 
εστίαση δίνεται στις προσλήψεις και στις εξαγορές, οι 
οποίες φέρνουν κόσμο, που λειτουργεί ως ψηφιακός 
πολλαπλασιαστής.
Από την πλευρά του, ο Πρόεδρος της TITAN Cement 
Group, Δημήτρης Παπαλεξόπουλος, παραδέχθηκε ότι 
η βιομηχανία είναι εκτεθειμένη στην επανάσταση της 
ΑΙ, επισημαίνοντας ότι ο κλάδος ξεκινά από μειονεκτι-
κή θέση, καθώς έχουμε από τα χαμηλότερα ποσοστά 
επενδύσεων στην ΑΙ σε όλη την Ευρώπη. «Κάθε μεγά-

λη ανατροπή είναι κίνδυνος γι’ αυτούς που θα μείνουν 
πίσω, αλλά και ευκαιρία για όσους την “αγκαλιάσουν” 
γρήγορα», υποστήριξε στη συνέχεια, αναγνωρίζοντας 
πάντως ότι υπάρχουν οι προϋποθέσεις, «για να κινη-

θούμε γρήγορα. Το κράτος έχει θέσει το νομικό πλαί-
σιο, έχει δημιουργήσει υποδομές, ενώ υπάρχει και 
ένα οικοσύστημα με συνέργειες. Δεν έχουμε χρόνο 
να χάσουμε, αλλά οι προϋποθέσεις συντρέχουν, για 
να τρέξουμε πιο γρήγορα», επανέλαβε.Ο Managing 
Partner στην ΕΥ Ελλάδας, Γεώργιος Παπαδημητρί-
ου, παρατήρησε ότι η ενσωμάτωση των μηχανών στην 
εργασία είναι κάτι που συμβαίνει σήμερα, όχι αύριο. 
«Αυτή η ενσωμάτωση δίνει τρομερά οφέλη», συνέχι-
σε, παραπέμποντας στο παράδειγμα της παραγωγικό-

τητας, ενώ έκανε ειδική μνεία στη δυνατότητα συστο-

λής του χρόνου και του χώρου μεταξύ της ιδέας και 
της λύσης. Η ταχύτητα υιοθέτησης είναι πολύ μεγά-

λη, προσέθεσε. «Η ώρα είναι σήμερα, δεν είναι αύριο», 
επανέλαβε ο κ. Παπαδημητρίου, αποσαφηνίζοντας ότι 
το κόστος του να περιμένουμε μια καλύτερη και φθηνό-

τερη τεχνολογία στο μέλλον είναι μεγαλύτερο από το 
να επενδύσουμε στη σημερινή τεχνολογία.
Στρέφοντας το βλέμμα στον ψηφιακό μετασχηματι-
σμό, ανέφερε ότι, προφανώς, «έχουμε ελλείψεις, αλλά 
έχει βελτιωθεί η κατάσταση». Για να γίνουν καλύτερα 
τα πράγματα, σημείωσε ότι πρέπει να δούμε τον μετα-

σχηματισμό ως ένα ολιστικό σχέδιο με τρία διαφορε-

τικά «πόδια»: την τεχνολογία, τις διαδικασίες και τους 
ανθρώπους. Η τρίτη διάσταση, όπως διευκρίνισε, είναι 
ο Νο1 λόγος που αποτυγχάνουν μεγάλα προγράμμα-

τα μετασχηματισμού, καθώς ο κόσμος δεν έχει πειστεί 
ακόμα.
Ο συντονισμός της συζήτησης έγινε από τον Ιδρυτή & 
Διευθύνοντα Σύμβουλο της PeopleCert, Βύρωνα Νικο-

λαΐδη.
«Στην ΤΙΤΑΝ Cement Group, βέβαια, το ταξίδι στην 
ΑΙ ξεκίνησε αρκετά νωρίτερα, πριν από 10 χρόνια». 
Όπως εξήγησε ο Πρόεδρος του ομίλου, «συνδυάσα-

με διάφορα skill-sets με την ΑΙ. Ο συνδυασμός των 
δύο φέρνει το αποτέλεσμα», κατέληξε.

 «Η διαδικασία θα έχει ολοκληρωθεί, καλώς εχόντων των πραγμάτων, σε έναν χρόνο» 
σύμφωνα με την υπουργό Εργασίας 

Κεραμέως
Τεχνητή νοημοσύνη και στις συντάξεις 

Πώς γίνεται η ψηφιοποίηση στις καρτέλες ενσήμων
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Κυρανάκης: 

ερχετάι το ςυςτημά HEPOS 
ςτά τρενά 

 Οι δημόσιοι υπάλληλοι θα απολύονται στα τρία λάθη
«Θα είναι έτοιμο σε τρεις μήνες και θα μπορεί να προβλέπει όποια πιθανά λάθη, ώστε να 
μηδενίσουμε την πιθανότητα σύγκρουσης», εξήγησε ο αναπληρωτής υπουργός Μεταφορών

Χ
θες ξεκίνησε από του Ρέντη ένα τρένο 
το οποίο έχει πάνω ένα καινούρ-

γιο σύστημα, το HEPOS (Hellenic 
Positioning System), το οποίο για 
πρώτη φορά μάς επιτρέπει, σε αντί-

θεση με το GPS, να έχουμε ακριβή γεωεντοπι-
σμό τρένου με απόκλιση 5 εκατοστών», είπε ο 
αναπληρωτής υπουργός Μεταφορών, Κωνστα-

ντίνος Κυρανάκης. «Όπου έχει πάει αυτό το 
σύστημα, χαρτογραφείται το δίκτυο, άρα 
όποιο επόμενο τρένο πάει με αυτό το σύστη-

μα, μπορείς να βλέπεις ακριβώς σε ποια θέση 
είναι και να σου δίνει στοιχεία όχι μόνο για την 
οριζόντια θέση επί της γης, αλλά και κάθετα. 
Αυτά θα μας βοηθήσουν για λακούβες, καθιζή-

σεις, προβλήματα στις ράγες, τα οποία γρήγο-

ρα, χωρίς να διαπιστώνονται μετά από μήνες, 
θα πηγαίνουμε να τα φτιάχνουμε πριν χαλά-

σουν», συμπλήρωσε. Ο αναπληρωτής υπουρ-

γός Μεταφορών μιλώντας στον ΣΚΑΪ, εξήγησε 
ότι πρόκειται για ένα ελληνικό σύστημα το οποίο 
χρησιμοποιούν οι τοπογράφοι και οι σεισμολό-

γοι που απαιτεί εγκατάσταση σε κάθε τρένο. «Το 
σύστημα αυτό μπορεί να το βρει ο καθένας στο 
διαδίκτυο, το γνωρίζω από την προηγούμενη ιδιό-

τητά μου ως υφυπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνη-

σης και τι κάνει; Παίρνει το δορυφορικό σήμα και 
με 300 επίγειους σταθμούς που ήδη υπάρχουν, 
κάνει ουσιαστικά μια τριγωνοποίηση του σήματος, 
προσφέροντας καλύτερη ακρίβεια. Για παράδειγ-

μα, στους σεισμούς της Σαντορίνης, με αυτό το 
σύστημα οι σεισμολόγοι ανακοίνωσαν ότι μετακι-
νήθηκε ο φλοιός της γης 7 χιλιοστά στην Καλντέ-

ρα».  «Άρα θα λειτουργεί με μια συνεχή ροή των 
δεδομένων, με μια μόνιμη σύνδεση Internet πάνω 
σε κάθε τρένο και με μια κάμερα σε κάθε μηχανή 
τρένου. Θα είναι έτοιμο σε 3 μήνες και θα μπορεί 
να προβλέπει όποια πιθανά λάθη, ώστε να μηδενί-
σουμε την πιθανότητα σύγκρουσης».

«Στα τρία λάθη θα υπάρχει απόλυση»
Αναλύοντας το σχέδιό για την αναδιοργάνωση 
του ΟΣΕ, είπε: «Έχει δυο βασικούς πυλώνες: το 
προσωπικό και τα συστήματα ασφαλείας. Αναφο-

ρικά με το πρώτο, ο Κωνσταντίνος Κυρανάκης 
σημείωσε ότι «από τους διαλόγους της ντροπής 
διαπιστώθηκε ότι το επίπεδο πρωτοκόλλων της 
επικοινωνίας δεν αντιστοιχεί σε ανθρώπους που 
διαχειρίζονται ζωές».

«Προχωράμε σε ψυχομετρικά τεστ σε συνερ-

γασία με το Γενικό Επιτελείο Αεροπορίας. Αυτό 
έχει ήδη συμφωνηθεί και θα προχωρήσει, ενώ 
θα γίνουν μετεκπαιδεύσεις. Αυτήν την εβδομάδα 
που μας έρχεται έχω συνάντηση με την Deutsche 
Bank, για να δούμε τα συστήματα προσομοιω-

τών που μπορούν να δώσουν στους μηχανοδη-

γούς πολύ καλύτερα αποτελέσματα και εκπαί-
δευση υπό συνθήκες πίεσης. Θα έχουμε, επίσης, 
έναν αυστηροποιημένο γενικό κανονισμό κίνη-

σης για τον οποίον ξεκινήσαμε ήδη την αναθεώ-

ρησή του», σημείωσε. Μάλιστα, διευκρινίζοντας 
τι θα ισχύει σε περίπτωση παραβιάσεων, έκανε 
λόγο για συγκεκριμένο αριθμό παραβιάσεων του 
κανονισμού. «Πριν περάσεις κόκκινο σηματοδό-

τη, προηγείται μια εντολή. Το δόγμα στον σιδηρό-

δρομο τόσα χρόνια ήταν και είναι πως όταν τηρεί-
ται ευλαβικά ο γενικός κανονισμός, τα τρένα είναι 
ασφαλή. Πώς διαπιστώνεται αυτό όμως; Εκ των 
υστέρων. Εμείς θέλουμε πριν περάσει κόκκινο 
σηματοδότη, την εντολή που είναι λάθος και την 
παράλειψη αυτής να την προλαβαίνουμε. Διοι-
κητικά λοιπόν έχουμε πάρει την απόφαση όταν 
διαπιστώνονται τέτοια λάθη, στο πρώτο λάθος 
θα απομακρύνεσαι και θα επανεκπαιδεύεσαι, στο 
δεύτερο θα υπάρχει μια πιο αυστηρή ποινή, στο 
τρίτο θα υπάρχει απόλυση».

«Το πόρισμα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ ισχύει, μόνο 
το κεφάλαιο της πυρόσφαιρας έγινε με 
προχειρότητα»
Ερωτηθείς για το πόρισμα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, τόνι-
σε πως το πρόβλημα εντοπίστηκε στις σελίδες 95 
έως 108 για την πυρόσφαιρα, όχι στο σύνολο του 
πορίσματος. «Στις συνομιλίες που είχα τις προη-

γούμενες μέρες και με τους Ευρωπαίους του 
ERA, οι άνθρωποι αυτοί μάς έλεγαν ότι το 99% 
του πορίσματος αφορά στην ασφάλεια σιδηρο-

δρόμων και 1% στην ανάλυση της πυρόσφαιρας. 
Ο δημόσιος διάλογος είναι 99% πυρόσφαιρα και 
1% ασφάλεια τρένων».
«Στο κεφάλαιο της πυρόσφαιρας, λέει το πόρι-
σμα ότι δεν είναι οριστικό. Δεν το ανακαλύψα-

με τώρα, το έλεγε από τις 27/2. Και λέει ότι στο 
επόμενο διάστημα θα συμβληθεί με εγνωσμένου 
κύρους ίδρυμα, για να πιστοποιηθούν τα αίτια. 

Και ότι παρότι δεν είναι οριστικό, συνειδητά επιλέ-

γουμε να δημοσιοποιηθεί το πόρισμα ολόκληρο. 
Κατά τη γνώμη μου, για όποιον διαβάσει το πόρι-
σμα, θα διαπιστώσει ότι έχει γίνει μια πολύ σοβα-

ρή δουλειά. Φυσικά ισχύει το πόρισμα, όμως το 
κεφάλαιο της πυρόσφαιρας έγινε με προφορι-
κότητα από ό,τι φαίνεται και με προχειρότητα», 
συμπλήρωσε.

Για τις δημοσκοπήσεις
Αναφορικά με τις δημοσκοπήσεις, στις οποί-
ες φαίνεται να «καλπάζει» η Πλεύση Ελευθερίας 
της Ζωής Κωνσταντοπούλου και να «βυθίζεται» 
το ΠΑΣΟΚ, ο Κωνσταντίνος Κυρανάκης έκανε 
λόγο για μια «επανεκκίνηση» της κυβέρνησης που 
καταγράφεται, με την «ανάκαμψη» να παρατηρεί-
ται σε αρκετά μέτωπα. «Δεν μιλάμε για μια τέλεια 
εικόνα. Ο καθένας από τον ρόλο μας προσπα-

θεί και θα προσπαθήσει μέχρι τέλους να κάνουμε 
πράξη αυτά τα οποία έχει υποσχεθεί η κυβέρνη-

ση», όπως είπε. «Με την αναγωγή είδα μια δημο-

σκόπηση που μας έχει γύρω στο 30%. Αυτό κάτι 
δείχνει, αλίμονο όμως αν εφησυχάζουμε». 
«Η κ. Κωνσταντοπούλου ανεβαίνει λόγω της 
ανυπαρξίας των άλλων, αυτός είναι ο λόγος. 
Υπάρχουν μια σειρά από ποιοτικά ερωτήματα σε 
αυτές τις δημοσκοπήσεις που ρωτούν τι θα ψηφί-
ζατε αν τα κόμματα που έχουν κυβερνήσει στο 
παρελθόν είχαν άλλον αρχηγό. Και τα ποσοστά 
τελικά δεν έχουν καμία σχέση με αυτά που φαίνο-

νται στην πρόθεση ψήφου».
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ΠΟΛιΤιΚη

Η
αποπληρωμή θα γίνει σταδιακά, με ετήσιες 
δόσεις των 5 δισ. ευρώ που θα επιτρέψουν 
στην Ελλάδα να αποπληρώσει το χρέος 
10 χρόνια πριν από τη λήξη των δανείων, 
δήλωσαν οι αξιωματούχοι υπό τον όρο της 

ανωνυμίας. Όπως προσθέτει το δημοσίευμα, η χώρα 
επιδιώκει να απαλλαγεί από την ταμπέλα της πιο υπερ-

χρεωμένης χώρας στην Ευρωπαϊκή Ένωση.
Η ελληνική οικονομία ανακάμπτει σταδιακά από την 
κρίση της περιόδου 2009-2018, η οποία προκάλε-

σε χρόνια κοινωνικής αναταραχής, καθώς οι πολίτες 
αγωνίστηκαν κατά των περικοπών στους μισθούς και 
τις συντάξεις που προκλήθηκαν από τη λιτότητα.

«Στόχος μας είναι να αποπληρώσουμε πλήρως, δέκα 
χρόνια νωρίτερα από το προγραμματισμένο, τα υπόλοι-
πα δάνεια από το πρώτο πρόγραμμα διάσωσης που 
λήγουν το 2041», δήλωσε ένας από τους αξιωμα-

τούχους. Η πηγή ανέφερε ότι η Ελλάδα θα αξιοποιή-

σει ένα ταμειακό απόθεμα 37 δισεκατομμυρίων ευρώ, 
έσοδα από υψηλότερα από τα προβλεπόμενα πρωτο-

γενή πλεονάσματα και νέες εκδόσεις ομολόγων για να 
χρηματοδοτήσει τις αποπληρωμές.

Πιερρακάκης: Η Ελλάδα θα αποβάλει τον 
τίτλο της πιο υπερχρεωμένης χώρας
Σε συνέντευξή του στο Reuters, ο υπουργός Οικο-

νομικών Κυριάκος Πιερρακάκης δεν σχολίασε τις 
λεπτομέρειες του χρονοδιαγράμματος ή του ύψους 
των ετήσιων πληρωμών, αλλά αναγνώρισε ότι τα 
δάνεια θα αποπληρωθούν νωρίτερα από το χρονο-

διάγραμμα. «Είμαστε βέβαιοι πως αυτή η στρατηγι-
κή θα επιτρέψει στην Ελλάδα να αποβάλει τον τίτλο 
της πιο υπερχρεωμένης χώρας της ΕΕ τα επόμενα 
χρόνια», δήλωσε ο Κ. Πιερρακάκης. «Πρόκειται για 
έναν ρεαλιστικό και επιτεύξιμο στόχο», πρόσθεσε.
Οι δύο αξιωματούχοι εκτίμησαν ότι το χρέος θα 
φτάσει το 135% του ΑΕΠ το 2027, επίπεδο χαμηλότε-

ρο από αυτό της Ιταλίας, της οποίας το χρέος εκτιμά-

ται ότι θα φτάσει το 138% το 2026.
Η κρίση ξεκίνησε το 2009, όταν αποκαλύφθηκε το 
τεράστιο έλλειμμα στα δημόσια οικονομικά, αποτέ-

λεσμα δεκαετιών φοροδιαφυγής και «φουσκωμένων» 
κρατικών υπηρεσιών.
Καθώς η κρίση απειλούσε να εκτροχιάσει την οικονο-

μία της ΕΕ, η Ελλάδα έλαβε τρία πακέτα διάσωσης 
από τις χώρες της ευρωζώνης και το Διεθνές Νομι-
σματικό Ταμείο μεταξύ 2010 και 2015, ύψους 280 
δισεκατομμυρίων ευρώ.
Η Ελλάδα αποπλήρωσε το ΔΝΤ το 2022 και μέχρι το 
τέλος του 2024 είχε εξοφλήσει 22 δισεκατομμύρια 
ευρώ από το πρώτο πρόγραμμα διάσωσης, ύψους 
53 δισεκατομμυρίων ευρώ.
Πολλοί Έλληνες που έχασαν τα πάντα στην κρίση 
εξακολουθούν να αγωνίζονται με χαμηλότερους 
μισθούς και πληθωρισμό, αλλά η οικονομία έχει 
ανακάμψει και η κυβέρνηση αναμένει ανάπτυξη 2,3% 
φέτος, διπλάσια από τον μέσο όρο της ευρωζώνης.
Καθώς το χρέος των μεγάλων οικονομιών της ΕΕ, 
συμπεριλαμβανομένης της Γερμανίας και της Ιταλί-
ας, αυξάνεται εν μέρει λόγω των αυξημένων αμυντι-
κών δαπανών, η Ελλάδα έχει μειώσει το βάρος του 
χρέους της κατά περισσότερες από 50 ποσοστιαίες 
μονάδες από το 2020, στο 147% του ΑΕΠ.
Ο δεύτερος κυβερνητικός αξιωματούχος δήλωσε 
ότι το χρέος θα μειωθεί το 2024, ως απόλυτος αριθ-

μός, για πρώτη φορά από την έξοδο από το τρίτο 
πρόγραμμα διάσωσης, στα 365,8 δισ. ευρώ.

Να αποπληρώσει τα δάνεια που της χορηγήθηκαν στο πλαίσιο του πρώτου μνημονίου έως 
το 2031 ετοιμάζεται η Ελλάδα, όπως μεταδίδει το Reuters, επικαλούμενο δύο κυβερνητικούς 

αξιωματούχους.<

Reuters: 
Η Ελλάδα θα αποπληρώσει τα δάνεια του 
πρώτου μνημονίου 10 χρόνια νωρίτερα

Πιερρακάκης στο Eurogroup: Είμαστε αφοσιωμένοι στη διερεύνηση μιας αμοιβαία ωφέλιμης λύσης μεταξύ ΕΕ και ΗΠΑ
Η Ελλάδα υποστηρίζει πλήρως το σχέδιο της Κομισιόν για περαιτέρω 
ενίσχυση της ευρωπαϊκής άμυνας και επιμένει στη θέσπιση της ρήτρας 
διαφυγής, δήλωσε μεταξύ άλλων ο υπουργός κατά την έναρξη σήμερα 
των εργασιών του άτυπου Eurogroup στη Βαρσοβία.
Ο κ. Πιερρακάκης επεσήμανε παράλληλα ότι «είμαστε πλήρως αφοσι-
ωμένοι στη διερεύνηση μιας αμοιβαία ωφέλιμης λύσης μεταξύ της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης και των Ηνωμένων Πολιτειών, μιας αμοιβαία 
επωφελούς εμπορικής συμφωνίας». Ειδικότερα, ο υπουργός δήλω-

σε τα εξής: «Είναι μια κρίσιμη στιγμή για την ήπειρό μας αυτή κατά 
την οποία συναντιόμαστε στη Βαρσοβία σήμερα για το Eurogroup και 
το Ecofin, υπό την πολωνική προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, και 
συναντιόμαστε σε μια κρίσιμη συγκυρία της παγκόσμιας οικονομικής 
πολιτικής, καθώς επιβλήθηκαν πρόσφατα οι εμπορικοί δασμοί από 
τις ΗΠΑ. Θα συζητήσουμε, λοιπόν, τον αντίκτυπο και τις επιπτώσεις 
αυτών των διεθνών εμπορικών γεγονότων και θα συζητήσουμε περαι-
τέρω για την βέλτιστη ευρωπαϊκή απάντηση σε αυτά». Σύμφωνα με 
τον υπουργό, «η Ελλάδα είναι πλήρως προσηλωμένη στην αναζήτηση 
κάθε λύσης επί τη βάσει μιας δίκαιης διεθνούς προσέγγισης, βασισμέ-

νης στους κανόνες του διεθνούς εμπορίου.Είμαστε πλήρως αφοσιωμέ-

νοι στη διερεύνηση μιας αμοιβαίας ωφέλιμης λύσης μεταξύ της Ευρω-

παϊκής Ένωσης και των Ηνωμένων Πολιτειών, μιας αμοιβαίας επωφε-

λούς εμπορικής συμφωνίας. Και, φυσικά, αυτό θα συμβεί ενισχύο-

ντας τη συνεργασία εντός ΕΕ, εμβαθύνοντας παράλληλα την Ένωσή 

μας, καθώς προωθούμε περαιτέρω τις οικονομικές μας πολιτικές και 
συντονίζοντάς τις σωστά». Όπως ανέφερε, «αύριο θα επικεντρωθούμε 
περισσότερο στη χρηματοδότηση της ευρωπαϊκής άμυνας. Η Ελλάδα 
έχει υποστηρίξει εδώ και καιρό την ανάγκη για περαιτέρω ευρωπαϊκή 
αμυντική συνεργασία. Υποστηρίζουμε πλήρως το σχέδιο της Επιτρο-

πής για περαιτέρω ενίσχυση της ευρωπαϊκής άμυνας και επιμένου-

με στη θέσπιση της ρήτρας διαφυγής, η οποία πιστεύουμε ότι είναι 
εξαιρετικά σημαντική και άρρηκτα συνδεδεμένη με τη χρηματοδότηση 
αυτών των αποφάσεων αμυντικής πολιτικής. Εμείς, ως υπουργοί Οικο-

νομικών, έχουμε μια πολύ σημαντική ευθύνη για τη δημιουργία και την 
εξεύρεση του απαραίτητου δημοσιονομικού χώρου για τη χρηματοδό-

τηση αυτών των λύσεων αμυντικής πολιτικής».
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Σ. Ζαχαράκη: 

«Δίνουμε περισσότερες και καλύτερες 
επιλογές για τα παιδιά και τις οικογένειες 
που εμπιστεύονται το δημόσιο σχολείο»

Την επίτευξη σημαντικών τομών στην Παιδεία έως το 2026, καθόρισε ως στόχο η υπουργός 
Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, Σοφία Ζαχαράκη, σε τηλεοπτική της εμφάνιση νωρίτερα 
σήμερα. «Αυτό σημαίνει αποτελεσματικότητα και σύνδεση του κυβερνητικού έργου με τις ανάγκες 

και τα θέλω των πολιτών», ανέφερε, μιλώντας στην τηλεόραση του ΣΚΑΪ, η κ. Ζαχαράκη.

Η 
υπουργός αναφέρθηκε στην εν εξελί-
ξει διαδικασία ίδρυσης των παραρτη-

μάτων ξένων πανεπιστημίων στην Ελ-

λάδα και στα Πρότυπα, Πειραματικά 
και Ωνάσεια Σχολεία, με αφορμή τη 

διενέργεια εξετάσεων και κλήρωσης στις αρχές 
Μαΐου.
«Προσφέρουμε περισσότερες επιλογές στους 
Έλληνες μαθητές και τις Ελληνίδες μαθήτριες. 
Θέλουμε καλύτερες επιλογές για την οικογένεια 
η οποία μπορεί να μην έχει τη δυνατότητα αλλά 
και να μην θέλει να στέλνει το παιδί στο ιδιωτικό 
σχολείο. Και πλέον το ελληνικό δημόσιο σχολείο 
στις παραπάνω σχολικές μονάδες δίνει στο παι-
δί τη δυνατότητα να κάνει δραστηριότητες σε 
ομίλους, να διδάσκεται καινοτόμες παιδαγωγι-
κές μεθόδους. Και αυτό μπορεί να μεταφέρει, 
το θετικό αποτύπωμα και στα υπόλοιπα σχο-

λεία», τόνισε η κ. Ζαχαράκη.
Για τη λειτουργία μη κρατικών πανεπιστημίων 
στην Ελλάδα, η υπουργός ανέφερε ότι προχωρά 
η αξιολόγηση του κάθε Ιδρύματος και ξεκαθάρι-
σε ότι «μόλις αξιολογηθούν και πιστοποιηθούν, 
τότε και μόνο τότε μπορεί να λειτουργήσουν». 
Μάλιστα, ανέφερε ότι μόνο ένα από τα ξένα πα-

νεπιστήμια έχει αιτηθεί να αρχίσει το 2026.
Αναφορικά με την αξιολόγηση των αιτήσεων η 
υπουργός επεσήμανε ότι «και τα ίδια τα Ιδρύμα-

τα ζητούν να αξιολογηθούν αυστηρά, έτσι ώστε 
μετά η ψήφος εμπιστοσύνης του Έλληνα γονέα 
και του παιδιού που θα δοθεί σε κάθε Ίδρυμα να 

γίνει με πλήρη συνείδηση, ότι θα έχει υψηλού 
επιπέδου σπουδές και ένα δίπλωμα το οποίο θα 
οδηγεί σε επαγγελματική και ακαδημαϊκή ανα-

γνώριση». Η κ. Ζαχαράκη υπογράμμισε ότι ταυ-

τόχρονα με αυτή τη διαδικασία ενισχύεται και 
διεθνοποιείται και το ελληνικό δημόσιο Πανεπι-
στήμιο, αναφέροντας ότι «αρκετά εκατομμύρια 
ευρώ θα δοθούν έτσι ώστε τα ελληνικά πανεπι-
στήμια να συνεργαστούν με ξένα πανεπιστήμια 
σε επίπεδο μεταπτυχιακών σπουδών. Και μάλι-
στα πολύ ισχυρά πανεπιστήμια για τη δημιουρ-

γία κοινών μεταπτυχιακών».
Η υπουργός Παιδείας έθεσε υπό μορφή ερω-

τημάτων τρεις σημαντικές παραμέτρους της 
μεταρρύθμισης στον χώρο της Ανώτατης Εκπαί-
δευσης.
«Ποιος δεν θέλει τα παιδιά μας τα οποία φεύ-

γουν για σπουδές να έχουν την επιλογή, όσα εξ 
αυτών θέλουν, να μείνουν στην πατρίδα τους; 
Ποιος δεν θέλει τους καθηγητές μας οι οποίοι 
επιλέγουν αυτή τη στιγμή ένα ίδρυμα στο εξωτε-

ρικό να μείνουν εδώ; Ποιος δεν θέλει όλη αυτή, 
την οικονομική ανάπτυξη που θα έχει η χώρα;» 
υπογραμμίζοντας ότι δεν υπάρχει άλλος χρόνος 
για αναμονή.
Για τον νέο θεσμό του ψηφιακού φροντιστηρί-
ου, η κ. Ζαχαράκη ανέφερε ότι «είναι μια πολύ 
σημαντική κατάκτηση» και ότι «49.000 μαθητές 
παρακολουθούν τα μαθήματα και τα παιδιά που 
φοιτούν στην Γ΄Λυκείου κάνουν επαναλήψεις 
της εξεταστέας ύλης των Πανελλαδικών Εξετά-

σεων».
Ερωτηθείσα σχετικά με την υπόθεση του πο-

ρίσματος του ΕΔΟΑΣΑΑΜ, η Σοφία Ζαχαράκη 
απάντησε:
«Που είναι η παλινωδία της κυβέρνησης; Μιλάμε 
για μια σημαντική ανεξάρτητη αρχή (ΕΟΔΑΣΑ-

ΑΜ) που απέκτησε η χώρα και έναν οργανισμό 
που δεν πρέπει με τίποτα να απαξιωθεί η ουσία 
και η σημασία του. Ο κ. Παπαδημητρίου ο οποί-
ος παραιτήθηκε, πράγματι προκάλεσε σύγχυση 
τη στιγμή που πρέπει να ανακτήσουμε εμπιστο-

σύνη στα δεδομένα και στην ασφάλεια. Τα υπό-

λοιπα συμπεράσματα του πορίσματος θα γίνουν 
κομμάτι της νομοθεσίας για να γίνει ασφαλέστε-

ρος ο σιδηρόδρομος».
Τέλος, ερωτηθείσα για τη δημοκοπική εικόνα 
της κυβέρνησης και την εκλογική προοπτική, 
η υπουργός τόνισε ότι «εμείς στο τέλος της 
διαδρομής, που θα έχουμε δυο πλήρεις θητεί-
ες θα κοιτάξουμε τους πολίτες στα μάτια και 
θα τους πούμε αυτά πετύχαμε στην Παιδεία, 
στην Υγεία. Δεν είναι λίγο για ένα κόμμα που 
διάγει τον έκτο χρόνο διακυβέρνησης να συ-

γκρατεί τις δυνάμεις του και ο πρωθυπουργός 
να διατηρεί το μεγάλο προβάδισμα στο κομ-

μάτι της εμπιστοσύνης. Το ζητούμενο είναι να 
μπορέσουμε να πείσουμε τους πολίτες ότι θα 
κάνουμε ό,τι μπορούμε έτσι ώστε να είμαστε 
συνεπείς σε αυτά που υποσχεθήκαμε και να 
παραδώσουμε ένα καλύτερο κράτος απ΄αυτό 
που παραλάβαμε».
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«Προτεραιότητα έχουν η άμεση αντιπλημμυρική θωράκιση του νομού και ταυτόχρονα η εξασφάλιση αρδευτικού 
νερού, καθώς με την κλιματική κρίση παρούσα, βιώνουμε το οξύμωρο, τον μισό χρόνο να διψάμε και τον μισό να 

πνιγόμαστε», επισημαίνει η Ασημίνα Σκόνδρα, Βουλευτής Καρδίτσας της Νέας Δημοκρατίας σε μια εκ βαθέων 
συνέντευξη στην ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica Times» και την Οικονομική Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Ασημίνα Σκόνδρα
Βουλευτής Καρδίτσας ΝΔ

Η Καρδίτσα έχει πολλά περιθώρια ανάπτυξης

▶Πώς σχολιάζετε την συζήτηση που έχει 
προκύψει σχετικά με τις αυξήσεις στους 
ένστολους;
Η κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας έχει 
αποδείξει επανειλημμένα ότι στέκεται στο 
πλευρό όλων των πολιτών και προβαίνει σε 
ανάλογες παροχές, πάντοτε με δημοσιονομι-
κή σύνεση. Οι αυξήσεις που κάθε φορά ανα-

κοινώνονται είναι κοστολογημένες και προ-

γραμματισμένες. Το ίδιο ισχύει εν προκειμέ-

νω και για τους ένστολους. Η χρονική στιγμή 
της ανακοίνωσης δεν είναι τυχαία. Σε λίγο 

καιρό θα συμπληρωθούν τα μηχανογραφικά 
των παιδιών που δίνουν πανελλήνιες και πρέ-

πει να τονωθεί το ενδιαφέρον για τη Σχολή 
Ευελπίδων, η οποία τα τελευταία χρόνια δεν 
προτιμάται.  Επιπλέον, το ίδιο το Υπουργείο 
Εθνικής Άμυνας έχει εξοικονομήσει το 60% 
του μισθολογικού κόστους.
Άλλωστε, το γεγονός ότι ανακοινώθηκαν οι 
συγκεκριμένες παροχές, δε σημαίνει ότι δε 
θα ακολουθήσουν άλλες ή ότι δεν προηγή-

θηκαν και στο παρελθόν σε άλλους κλάδους. 
Είναι προφανές ότι η κυβέρνηση θα κινηθεί 
σε αντίστοιχη λογική και για τους υπόλοι-
πους ένστολους και όχι μόνο. Οι εποχές της 
πλειοδοσίας μάς έχουν τραυματίσει βαθιά γι’ 
αυτό το οικονομικό επιτελείο είναι ιδιαίτερα 
προσεκτικό, κινείται με δημοσιονομικά κριτή-

ρια, πάντοτε υπό την καθοδήγηση του Πρω-

θυπουργού.
 
▶Η δυσαρέσκεια ορισμένων βουλευτών 
που έμειναν εκτός κυβέρνησης στον ανα-

σχηματισμό φαίνεται να δημιουργεί εσωτε-

ρική ένταση. Θεωρείτε ότι αυτό επηρεάζει 
τη συνοχή της Κοινοβουλευτικής Ομάδας 
της Ν.Δ.;

Η συνοχή της Κοινοβουλευτικής Ομάδας της 
Νέας Δημοκρατίας ήταν και είναι  ισχυρή. Η 
παράταξη μας άλλωστε χαρακτηρίζεται για 
την ενότητα και την πειθαρχία της, ανεξάρ-

τητα από διαφωνίες, που μπορεί να προκύ-

πτουν κατά καιρούς. Ο ανασχηματισμός εί-
ναι μια φυσική διαδικασία των κυβερνήσεων, 
όπου ο Πρωθυπουργός λαμβάνει υπόψη τις 
ανάγκες διακυβέρνησης που προκύπτουν 
στην πορεία και ανανεώνει και να προσαρμό-

ζει τη δομή της.
Ο κάθε βουλευτής, πέρα από την εκπροσώ-

πηση της περιφέρειας του και πέρα από τα 
κοινοβουλευτικά του καθήκοντα, σίγουρα 
θέλει να προσφέρει από κυβερνητική θέση 
και επιθυμεί να του δοθεί η ευκαιρία να το 
κάνει. Όμως όλοι παραμερίζουμε τα προσω-

πικά μας “θέλω”, γνωρίζοντας ότι η συνοχή 
και η συνεργασία είναι η μόνη οδός. για να 
πετύχουμε τους στόχους μας και να υπηρε-

τήσουμε τους πολίτες με τον καλύτερο δυνα-

τό τρόπο.
 
▶Ποιες είναι οι σημαντικότερες ανάγκες 
της εκλογικής σας περιφέρειας και ποιες 
πρωτοβουλίες θεωρείτε απαραίτητες για 
την ανάπτυξή της;
Η Καρδίτσα είναι μια περιοχή  με πολλά 
συγκριτικά πλεονεκτήματα και πολλά περι-
θώρια ανάπτυξης. Διαθέτει κεντροβαρή γε-

ωγραφική θέση, έχει πλούσιους φυσικούς 
πόρους και βρίσκεται στη μεγαλύτερη και 
πιο παραγωγική πεδιάδα της χώρας, έχει φυ-

σικές ομορφιές. Παράλληλα, όμως ο νομός 
μας έχει και το χαμηλότερο κατά κεφαλήν 
εισόδημα στη Θεσσαλία και ένα από τα χα-

μηλότερα της Ελλάδας. Σε μεγάλο βαθμό 
αιτία ήταν η ανισόρροπη ανάπτυξη κέντρου 
περιφέρειας και η δύσκολη προσβασιμότητα, 
πρόβλημα που επιλύθηκε με την παράδοση 
στην κυκλοφορία της Ε65. Το γεγονός ωστό-

σο πως η καρδιά της τοπικής οικονομίας εί-
ναι ο πρωτογενής αγροτικός τομέας καθιστά 
την Καρδίτσα ευάλωτη σε συγκυριακούς πα-

ράγοντες, όπως είναι οι καιρικές συνθήκες. 
Κι αυτό το βιώσαμε με τον πιο τραγικό τρόπο 
στις θεομηνίες του Ιανού, του Elias και του 
Daniel.
Για την επίτευξη, λοιπόν, υψηλότερων ρυθ-

μών ανάπτυξης και τη μείωση των ανισοτή-

των, προτεραιότητα έχουν η άμεση αντιπλημ-

μυρική θωράκιση του νομού και ταυτόχρονα 
η εξασφάλιση αρδευτικού νερού, καθώς με 
την κλιματική κρίση παρούσα, βιώνουμε το 
οξύμωρο, τον μισό χρόνο να διψάμε και τον 
μισό να πνιγόμαστε. Είναι αντιληπτό χωρίς 
νερό δεν μπορεί να υπάρξει αγροτική παρα-

γωγή και χωρίς αυτήν δεν μπορεί να υπάρξει 
μέλλον για έναν αγροτικό νομό, όπως ο δικός 
μας. Η διαχείρισή του, λοιπόν, είναι υψίστης 

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια

Η πολιτική από μόνη της είναι μια 

πρόκληση. Κάποιοι τη χαρακτηρίζουν 

και ως μικρόβιο. Το βέβαιο είναι πως 

πρόκειται για ένα συνεχές τεστ αντοχής, 

επιμονής, συνέπειας και ευθύνης.
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σημασίας, και θεωρώ ότι θα επιτευχθεί με τον 
Οργανισμό Διαχείρισης Υδάτων Θεσσαλίας 
(ΟΔΥΘ), που πρόσφατα ιδρύθηκε από την κυ-

βέρνησή μας. Πολύ σημαντική επίσης, και επί 
πολλά χρόνια ζητούμενο στην περιοχή μας εί-
ναι η κατασκευή των φραγμάτων  Μουζακίου, 
Πύλης και Γυρτώνης, που ήδη εξαγγέλθηκαν 
από τον Πρωθυπουργό. Βεβαίως, εκείνο που 
θα αλλάξει τα δεδομένα για την Καρδίτσα και 
ολόκληρη τη Θεσσαλία είναι η αποπεράτωση 
των έργων του Αχελώου. Η μερική μεταφορά 
του άνω ρου του Αχελώου θα ωφελήσει πολ-

λαπλά, αφού πρόκειται για έργο αντιπλημμυ-

ρικό, αρδευτικό, ενεργειακό και περιβαλλο-

ντικό.
Πέραν αυτών, η εξέλιξη του πρωτογενούς το-

μέα σε δευτερογενή και τριτογενή, δηλαδή 
μεταποίηση και εκβιομηχάνιση, είναι κατά την 
άποψη μου άκρως απαραίτητη, γιατί εκτός 
από την οικονομική ανάπτυξη, θα μπορέσει να 
αναχαιτίσει και την πληθυσμιακή αιμορραγία 
και την ερήμωση της περιοχής.

▶Ποια είναι η μεγαλύτερη πρόκληση που 
έχετε αντιμετωπίσει στην πολιτική σας πο-

ρεία και στην κοινοβουλευτική σας θητεία;
Η πολιτική από μόνη της είναι μια πρόκληση. 
Κάποιοι τη χαρακτηρίζουν και ως μικρόβιο. Το 
βέβαιο είναι πως πρόκειται για ένα συνεχές 
τεστ αντοχής, επιμονής, συνέπειας και ευθύ-

νης. Για να είμαι ειλικρινής, όταν πρωτοασχο-

λήθηκα με την κεντρική πολιτική σκηνή είχα 
άγνοια κινδύνου. Δεν είχα υπολογίσει τις δυ-

σκολίες και κυρίως τις δυσκολίες που θα μου 
δημιουργούσε το φύλο μου. Ως πρώτη γυναί-
κα υποψήφια στην Καρδίτσα, η μεγαλύτερη 
πρόκληση στην πολιτική μου πορεία ήταν,  
λοιπόν, το να πείσω τους συμπολίτες μου ότι 
και οι γυναίκες μπορούν εξίσου καλά με τους 
άντρες να υπηρετήσουν, να προσφέρουν και 
να εκπροσωπήσουν την περιφέρειά τους στο 
Κοινοβούλιο. 
Όσο για την Κοινοβουλευτική μου θητεία, η 
μεγάλη και συνεχής πρόκληση είναι να εξι-
σορροπήσω τις εθνικές ανάγκες με τις ιδιαί-
τερες ανάγκες της περιοχής μου. Γιατί, όπως 
προανέφερα, οι ανάγκες της Καρδίτσας και 
των κατοίκων της ξεπερνούν τις συνήθεις, 
που αντιμετωπίζει όλη η χώρα. Όμως, η θέ-

ληση, η αποφασιστικότητα και η ευθύνη να 
ανταποκριθώ στην εμπιστοσύνη των συμπολι-
τών μου είναι ισχυρότερες από όλα τα εμπό-

δια που κάθε φορά προκύπτουν!

συΝεΝΤευξη

Οι εποχές της πλειοδοσίας μάς 

έχουν τραυματίσει βαθιά γι’ αυτό το 

οικονομικό επιτελείο είναι ιδιαίτερα 

προσεκτικό, κινείται με δημοσιονομικά 

κριτήρια, πάντοτε υπό την καθοδήγηση 

του Πρωθυπουργού.
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Αποχώρησε ο ΣΥΡΙΖΑ 
με πυρά Φάμελλου για 
«μπάζωμα της αλήθειας» 
και «νέο πραξικόπημα εκ 
της έδρας»

Κ. Βελόπουλος – Βουλή: 

Δύο χρόνια μετά δεν ξέρουμε πώς 
και από ποιον δόθηκε η εντολή και 

μπαζώθηκε και ξεμπαζώθηκε ο χώρος

Σ
φοδρή επίθεση στην κυβέρνηση, 
αλλά και κατά των ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑ-

ΣΟΚ, εξαπέλυσε από το βήμα της 
Βουλής ο Κυριάκος Βελόπουλος, 
στη συζήτηση επί του πορίσματος 

της προανακριτικής, για την παραπομπή ή μη 
του πρώην υφυπουργού Χρήστου Τριαντό-

πουλου, στο δικαστικό συμβούλιο, αναφορικά 
με την τραγωδία των Τεμπών.
«Πώς γίνεται δύο τρένα να είναι πάνω σε ίδια 
γραμμή; Ας μου πει ο ΣΥΡΙΖΑ, το ΠΑΣΟΚ και 
η ΝΔ. Γιατί για να μπουν δύο τρένα στην ίδια 
γραμμή πάει να πει ότι κάποιοι δεν έκαναν 
καλά τη δουλειά τους. Ποιοι δεν υλοποίησαν 
τη σύμβαση 717;», διερωτήθηκε ο κ. Βελόπου-

λος.
Ο πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης δήλωσε ότι 
«δύο χρόνια μετά δεν ξέρουμε ποιος, πώς και 
από ποιον δόθηκε η εντολή και μπαζώθηκε 
και ξεμπαζώθηκε ο χώρος, χωρίς εισαγγελι-
κή άδεια» και κάλεσε την κυβέρνηση να απα-

ντήσει. «Τα τρένα είναι και πάλι επικίνδυνα. 
Υπάρχει ευθύνη κυβερνητική», τόνισε ο Βε-

λόπουλος και ρώτησε τον υπουργό Δικαιοσύ-

νης, Γιώργο Φλωρίδη «πώς γίνεται δύο χρόνια 
μετά να μην έχει πάει ούτε ένας στη φυλακή. 
Όλοι προφυλακίστηκαν και έφυγαν».

«Ζήτημα επιβίωσης ενός 
ολόκληρου κράτους» 
Ο Κυριάκος Βελόπουλος έκανε λόγο για «ζή-

τημα ηθικής τάξεως και Δημοκρατίας, ζήτη-

μα επιβίωσης ενός ολόκληρου κράτους» που 
όπως είπε «δεν είναι κραταιό και την ευθύνη 
τη φέρει η πολιτεία και οι κυβερνήσεις». Πρό-

σθεσε ότι «ανά πάσα στιγμή μπορούμε να ξα-

ναέχουμε σύγκρουση τρένων με τα ίδια απο-

τελέσματα» και διερωτήθηκε ότι «αυτοί που 
υπέγραφαν ότι είναι ασφαλή τα τρένα, δεν 
φέρουν ευθύνη;».
Ο πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κατηγόρη-

σε τη ΝΔ, ότι έχει πολιτική ευθύνη, καθώς «δεν 
έκανε τίποτα για να θεραπεύσει το πρόβλημα» 
στον ελληνικό σιδηρόδρομο, ενώ εκτίμησε ότι 
ο πρώην υφυπουργός Χρήστος Τριαντόπου-

λος θα αθωωθεί, καθώς όπως είπε «υπάρχουν 

και τα νομικά τερτίπια».
Ο Βελόπουλος, επανάλαβε την άποψη ότι για 
να αποκαλυφθεί η αλήθεια θα πρέπει «να ανοί-
ξουν τα τηλέφωνα του πρωθυπουργού, των 
υπουργών, των υπηρεσιακών παραγόντων» 
για να δούμε, όπως είπε, «ποιος μιλούσε με 
ποιον και τι έγινε. Τα υπόλοιπα είναι δικαιολο-

γίες».
Αναφερόμενος στη σύμβαση 717, ο πρόεδρος 
της Ελληνικής Λύσης, δήλωσε ότι «είστε όλοι 
συνυπεύθυνοι, (ΝΔ, ΣΥΡΙΖΑ,ΠΑΣΟΚ), δεν επι-
μερίζουμε την ευθύνη».
Ο Κυριάκος Βελόπουλος υποστήριξε ότι «ο 
πρωθυπουργός θα έπρεπε να είναι εδώ και 
να απολογηθεί, για τα πολιτικά του λάθη, τις 
αβλεψίες και την επιχείρηση συγκάλυψης 
που έγινε του εγκλήματος των Τεμπών, από 
κάποιους». Συμπλήρωσε ότι η ΝΔ πρέπει να 
αιτιολογήσει γιατί ξεμπάζωσε άμεσα τον τόπο 
της τραγωδίας των Τεμπών.

Το στικάκι 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης κατέθεσε στα πρακτικά της Βουλής ένα 
στικάκι από το πανεπιστήμιο του Χιούστον των 
Ηνωμένων Πολιτειών, το οποίο, σύμφωνα με 
τον ίδιο, περιλαμβάνει «έγγραφο του καθηγη-

τή Χρήστου Παπαδάκη», το οποίο αναφέρει: 
«Πήρε το βίντεο καταγραφής του δυστυχήμα-

τος στα Τέμπη. Προσπάθησε φωτογραφικά 
με υπέρθεση και ευκρίνεια και με το βίντεο σε 
χρόνο κλασμάτων δευτερολέπτου, να απομο-

νώσει τις διαρροές των πτητικών ουσιών και 
τα κατάφερε». «Τα καρέ αυτά που καταθέτω 
στη Βουλή με φωτογραφία και βίντεο είναι 
κτήμα της δικογραφίας, ναι, και τα καταθέτω 
ως usb. Μέσω αυτού λοιπόν αποδεικνύεται κ. 
υπουργέ, ότι είχαμε διαρροή υγρών και όχι 
ελαίων σιλικόνης που πήραν φωτιά…. Αφού 
λοιπόν δεν κάνει καλά τη δουλειά της η δικαι-
οσύνη έρχεται η Ελληνική Λύση και δίνει τα 
πειστήρια του εγκλήματος. Γιατί και έκρηξη 
υπήρξε και ανάφλεξη και φορτίο υπήρξε και 
από ό,τι φαίνεται η έκρηξη έκαψε ανθρώπους. 

Απόδειξη το βίντεο», δήλωσε ο 
Βελόπουλος.
«Η κυβέρνηση είναι σε πανικό. Χρησιμοποιεί 
τους πάντες και τα πάντα», τόνισε ο πρόεδρος 
της Ελληνικής Λύσης και επισήμανε ότι η ΝΔ 
περνάει «τον ελληνικό λαό για αμνοερίφια» και 
του λέει ψέματα, ενώ κάλεσε τους πολίτες να 
μην τους ξαναψηφίσει.
Τέλος, τόνισε ότι «εμείς στη δολοφονία της 
αλήθειας, στη συμμετοχή στο έγκλημα των 
Τεμπών, στη συγκάλυψη, δεν μπορούμε να 
έχουμε συμμετοχή… και για αυτό αποχωρού-

με. Δεν θα διασύρουμε την Δημοκρατία, την 
αλήθεια, δεν θα μπαζώσουμε νεκρούς, δεν θα 
μπαζώσουμε την αλήθεια, είμαστε απέναντί 
σας και συνεχίζουμε στον αγώνα για την απο-

κάλυψη της αλήθειας».

«Ο πρωθυπουργός θα έπρεπε να είναι εδώ και να 
απολογηθεί, για τα πολιτικά του λάθη, τις αβλεψίες και 

την επιχείρηση συγκάλυψης που έγινε του εγκλήματος των 
Τεμπών»

Αποχώρησε ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ από τη διαδικασία 
στη Βουλή επί του πορίσματος της επιτροπής 
για τον Χρήστο Τριαντόπουλο, αφού ο πρόε-

δρος του κόμματος, Σωκράτης Φάμελλος κα-

τήγγειλε «νέο πραξικόπημα εκ της έδρας».
Ειδικότερα, ο Σ. Φάμελλος ζήτησε να ψηφί-
σουν οι βουλευτές επί του αιτήματός του να 
διακοπεί η διαδικασία και να παραπεμφθεί η 
υπόθεση εκ νέου στην προανακριτική επιτρο-

πή, επικαλούμενος το άρθρο 156 του κανονι-
σμού της Βουλής.
Ωστόσο, ο προεδρεύων αρνήθηκε, επισημαίνο-

ντας ότι δεν προβλέπεται κάτι τέτοιο, ενώ έκα-

νε λόγο για «σκηνικό θεατρικής παράστασης».
Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ κατήγγειλε και πάλι 
το «μπάζωμα της αλήθειας» και δήλωσε ότι το 
κόμμα του δεν θα νομιμοποιήσει το «νέο πρα-

ξικόπημα εκ της έδρας» γι' αυτό, όπως είπε, 
αποχωρεί από τη διαδικασία.
Νωρίτερα, ο κ. Φάμελλος ζήτησε τον λόγο επί 
της διαδικασίας, καλώντας σε διακοπή της συ-

νεδρίασης της Βουλής και ζητώντας να παρα-

πεμφθεί εκ νέου η υπόθεση στην προκαταρκτι-
κή επιτροπή.
Ο κ. Φάμελλος κατήγγειλε ως «αντισυνταγμα-

τικό και παράνομο τον χαρακτήρα αυτής της 
συζήτησης στην Ολομέλεια».
Υποστήριξε πως «ο όρκος μας στο Σύνταγμα, 
αλλά και ο ηθικός όρκος που έχουμε δώσει, 
να εκπροσωπούμε την ελληνική κοινωνία, μας 
υποχρεώνουν να ζητήσουμε να διακοπεί αυτή η 
παράνομη και προσβλητική διαδικασία. Για να 
προστατέψουμε -εμείς οι βουλευτές- το κρά-

τος δικαίου και την αλήθεια.
Για να προστατέψουμε την απόδοση δικαιοσύ-

νης που είναι το οξυγόνο της δημοκρατίας και 
της κοινωνίας».
Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ απευθυνόμενος στους 
βουλευτές ανέφερε πως «από την στάση σας 
σήμερα θα κριθεί αν θα βάλετε την υπογραφή 
σας σε μία μελανή σελίδα, ένα πραξικόπημα 
κατά των κανόνων δικαίου που εξελίσσεται με 
θύτη και της δικαιοσύνης και της αλήθειας την 
Κοινοβουλευτική Ομάδα της ΝΔ και εντολέα 
τον ίδιο τον κ. Μητσοτάκη» και επισήμανε πως 
«η διαδικασία που σχεδιάζεται να ολοκληρω-

θεί σήμερα παραβιάζει το Σύνταγμα (άρθρο 
86), παραβιάζει το Νόμο περί Ευθύνης Υπουρ-

γών(ν. 3126/03), παραβιάζει τον Κανονισμό της 
Βουλής (άρθρο 156), παραβιάζει θεμελιώδεις 
αρχές της Ποινικής Δικονομίας».
Καταλόγισε στην κυβέρνηση ότι «επιλέγει, φι-
μώνοντας το Κοινοβούλιο και τους βουλευτές, 
να προσπεράσει το πρώτο και βασικό στάδιο 
της προκαταρκτικής εξέτασης, να μην αντι-
στοιχίσει πραγματικά γεγονότα με αδικήματα 
και να στείλει απευθείας στο Δικαστικό Συμ-

βούλιο, τον κ. Τριαντόπουλο, χωρίς εξέταση 
και κρύβοντας την αλήθεια».
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Αλ. Χαρίτσης: Η ΝΔ στρώνει 
το διάδρομο για την 
απαλλαγή Τριαντόπουλου, 
Καραμανλή

Ν. Ανδρουλάκης κατά κυβέρνησης: 

Παίζετε με τους θεσμούς – 
Υπονομεύετε ευθέως

 τη Δημοκρατία

Σ
φοδρή επίθεση κατά της κυβέρνη-

σης εξαπέλυσε ο πρόεδρος του 
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ Νίκος Ανδρουλάκης 
κατά τη συζήτηση στην Ολομέλεια 
της Βουλής επί του πορίσματος 

της πλειοψηφίας για την παραπομπή στο δι-
καστικό συμβούλιο του πρώην υφυπουργού 
παρά τω πρωθυπουργώ, Χρήστου Τριαντό-

πουλου, για την ενδεχόμενη τέλεση του αδι-
κήματος της παράβασης καθήκοντος, κατά 
την άσκηση των καθηκόντων του.
Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλ-

λαγής τόνισε πως «δεν θα υπάρξει καμία 
ανοχή στο παρακράτος και τη συγκάλυψη 
της Ν.Δ.». Απευθυνόμενος στην κυβερνη-

τική πλειοψηφία, ο κ. Ανδρουλάκης ανέφε-

ρε: «Παίζετε με τη νοημοσύνη ενός ολό-

κληρου λαού, παίζετε με τους θεσμούς, 
παίζετε με την αξιοπιστία του πολιτικού 
κόσμου και υπονομεύετε ευθέως τη Δημο-

κρατία και την ποιότητά της». «Αυτό είναι 
πολύ επικίνδυνο σε μια εποχή που τα άκρα 
ανεβαίνουν σε όλο το δυτικό κόσμο» τό-

νισε ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ. Ο κ. 
Ανδρουλάκης έκανε λόγο για διαδικασία 
που «προσβάλλει τους θεσμούς και το Σύ-

νταγμα» και καταλόγισε στη Ν.Δ. ότι δεν 
επιθυμούσε εξαρχής τη διερεύνηση της 
υπόθεσης. Κατηγόρησε εξάλλου την κυ-

βέρνηση πως τη βολεύει το δίλημμα «συ-

στημισμός -αντισυστημισμός», ενώ πρό-

σθεσε πως «γίνεται καταστρατήγηση του 
Συντάγματος» επειδή δεν θέλει να κληθεί 
το Μέγαρο Μαξίμου να δώσει εξηγήσεις 
για τους χειρισμούς στο δυστύχημα των 
Τεμπών. «Είστε επικίνδυνοι κι άχρηστοι. 
Δεν επιθυμείτε καμία έρευνα γιατί μπορεί να 
προκύψουν στη πορεία των ερευνών κι άλ-

λες κατηγορίες» ανέφερε ο κ. Ανδρουλάκης, 
ενώ αντέκρουσε τις κατηγορίες της κυβέρ-

νησης περί συνωμοσιολογίας του ΠΑΣΟΚ 
επισημαίνοντας ότι τόσο οι δύο προτάσεις 
δυσπιστίας που κατέθεσε, πέρσι και φέτος, 
όσο και οι δύο προτάσεις για σύσταση Προ-

ανακριτικής Επιτροπής για τις ευθύνες του 
Κώστα Καραμανλή σχετικά με τη σύμβαση 
717 που απερρίφθη και την τωρινή για τις 
ευθύνες του κ. Τριαντόπουλου, ήταν απολύ-

τως θεσμικές ενέργειες και βασίστηκαν σε 
πορίσματα της Δικαιοσύνης.
Με αφορμή τα κόμματα που αποχώρησαν ο 
πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής 
μίλησε για καλοστημένη παγίδα από το Μέ-

γαρο Μαξίμου, το οποίο σε νέα αιτήματα για 
σύσταση Προανακριτικής Επιτροπής με πο-

ρίσματα για πολιτικές ευθύνες, θα ισχυρίζε-

ται πως αφού δεν ψηφίστηκε η παραπομπή, 
δεν υπάρχει λόγος έρευνας.

Τόνισε πως «δεν θα υπάρξει καμία ανοχή στο 
παρακράτος και τη συγκάλυψη της Ν.Δ.»

Στρατηγική πρόκλησης σύγχυσης και αμφιβο-

λιών για «το διπλό έγκλημα των Τεμπών -της 
σύγκρουσης και της συγκάλυψης-» καταλόγισε 
στην κυβέρνηση ο πρόεδρος της Νέας Αριστε-

ράς, Αλέξης Χαρίτσης, μιλώντας στην Βουλή 
σχετικά με την παραπομπή του Χρήστου Τρια-

ντόπουλου στη δικαιοσύνη.
Ο κ. Χαρίτσης εξήγησε: «Τα όσα έχουν συμβεί 
με τα μπρος πίσω του ήδη παραιτηθέντος κύ-

ριου Παπαδημητρίου εντάσσονται ακριβώς σε 
αυτή τη στρατηγική. Ενώ τα ίδια ισχύουν και με 
τις ενορχηστρωμένες επιθέσεις που κάνετε στις 
οικογένειες των θυμάτων και στους πραγμα-

τογνώμονες. Εντάσσονται όλα αυτά και σε μια 
επιχείρηση εκφοβισμού, στην οποία δυστυχώς 
συμμετέχει και η ίδια η ηγεσία της Δικαιοσύνης».
Για το πόρισμα της προανακριτικής
Αναφερόμενος στο πόρισμα της προανακριτικής 
είπε ότι εξυπηρετεί την συγκάλυψη και τη θεσμι-
κή εκτροπή και πρόσθεσε: «Εδώ παραβιάζεται το 
Σύνταγμα, ο Κανονισμός της Βουλής, ο Κώδικας 
Ποινικής Δικονομίας». Ακολούθως υποστήριξε 
ότι στόχος συνολικά της κυβέρνησης είναι «να 
παρακαμφθεί η επιτροπή προκαταρκτικής εξέ-

τασης, να μην διεξαχθεί έρευνα, να μην κληθούν 
μάρτυρες, να μην λάβουμε γνώση ως Βουλή του 
συνόλου της δικογραφίας και να ναρκοθετήσετε 
την έρευνα».
Ακολούθως, αναφέρθηκε στο δικαστικό συμ-

βούλιο λέγοντας ότι έχει δύο επιλογές: «Πρώτη 
επιλογή να ακυρώσει την ποινική δίωξη και να 
επιστρέψει τον φάκελο στη Βουλή για να γίνει 
κανονική προκαταρκτική εξέταση. Δεύτερη επι-
λογή να εισηγηθεί την απαλλαγή στο δικαστικό 
συμβούλιο ο ανακριτής και ο εισαγγελέας και να 
μην οδηγηθούμε καν στο ακροατήριο. Αυτά τα 
δύο μπορεί να κάνει. Υποψιάζομαι ότι θα κάνει το 
δεύτερο. Και αυτό ακριβώς είναι το κακότεχνο 
κόλπο που έχετε σχεδιάσει, να ρίξετε δηλαδή την 
ευθύνη στο Δικαστικό συμβούλιο για όποια από 
τις δύο πιθανές πράξεις του έχετε προδιαγρά-

ψει. Υπάρχει, όμως, και ένα ερώτημα για τον γεν-

ναίο κύριο Τριαντόπουλο. Θα επικαλεστεί άραγε 
ο κύριος Τριαντόπουλος αυτές τις ακυρότητες 
και αυτές τις πλημμέλειες της διαδικασίας στην 
επιτροπή προκαταρκτικής εξέτασης κατά την 
ανάκριση; Θα περιμένουμε με αγωνία».
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▶ Πώς αξιολογείτε τις εσωκομματικές εξελίξεις 
στο ΠΑΣΟΚ; Θεωρείτε ότι η έντονη κινητικότη-

τα και οι ανακατατάξεις διαμορφώνουν νέα δε-

δομένα στο πολιτικό σκηνικό;
Αξιολογούμε τις δημοσκοπήσεις αλλά θα κριθού-

με από τoν ελληνικό λαό στις επόμενες εθνικές 
εκλογές. Η κοινωνία και η χώρα έχουν ανάγκη από 
εναλλακτική πρόταση εξουσίας και όχι από επιλο-

γές διαμαρτυρίας. Χρειάζεται προοπτική, όραμα, 
πρόγραμμα και πολιτικό προσωπικό που θα το 
εφαρμόσει. Στις επόμενες εθνικές εκλογές οι πολί-
τες θα έχουν δύο κεντρικές επιλογές, μια  συντη-

ρητική επιλογή συνέχισης της σημερινής εικόνας 
παρακμής της χώρας  και ΝΔ ή ένα προοδευτικό 
σχέδιο τομών και ανατροπών για αλλαγή πορείας 
με το  ΠΑΣΟΚ. Η αυτόνομη πορεία μας είναι αδια-

πραγμάτευτη. Ο εκλογικός νόμος, όπως γνωρίζετε, 
δίνει το bonus μόνο στο πρώτο κόμμα. Συνεπώς, 
πολιτική αλλαγή στη χώρα, χωρίς πρωτιά του ΠΑ-

ΣΟΚ, δεν μπορεί να υπάρξει.
Μετά τις εσωκομματικές εκλογές για την ανάδειξη 
Προέδρου του ΠΑΣΟΚ, προχωράμε με γρήγορα 
βήματα στην αμφίπλευρη πολιτική και κοινωνική  
διεύρυνση .Στόχος μας είναι να  είμαστε ο  δημο-

κρατικός πόλος εξουσίας απέναντι στην συντή-

ρηση και το νεοφιλελευθερισμό που πρεσβεύει η 
Νέα Δημοκρατία. Το ΠΑΣΟΚ, εκφράζει την μεγάλη 
κοινωνική συμμαχία του κόσμου της εργασίας, της 
μικρομεσαίας επιχειρηματικότητας, των αγροτών, 
των νέων, όλων των πραγματικά παραγωγικών δυ-

νάμεων του τόπου. Αυτήν την κοινωνική πλειοψη-

φία, αγωνιζόμαστε να την καταστήσουμε πολιτι-
κή και εκλογική πλειοψηφία. Είμαι σίγουρος, πως 
παρά τα συνεχή εμπόδια που θέτει η κυβέρνηση 
και το σύστημα εξουσίας που την στηρίζει, θα τα 
καταφέρουμε . Για να αλλάξει πορεία η χώρα και να 
βαδίσει στο δρόμο της συλλογικής ευημερίας. 

▶ Η πρόσφατη αύξηση του κατώτατου μισθού 
είναι επαρκής για την ενίσχυση των εργαζο-

μένων ή εκτιμάτε ότι δεν ανταποκρίνεται στις 
πραγματικές ανάγκες της κοινωνίας;

Κάθε αύξηση αποδοχών είναι καλοδεχούμενη. Ο 
κατώτατος μισθός έφτασε τα 880 ευρώ μεικτά, δη-

λαδή 743 ευρώ καθαρά. Οποίος ζει στη χώρα και 
ξέρει ποιο είναι το κόστος ζωής, γνωρίζει πως τα 
ποσά αυτά δεν φτάνουν για να ζήσει κάποιος αξι-
οπρεπώς. Πριν λίγες ημέρες  η Eurostat  δημοσιο-

ποίησε πρόσφατο πίνακα  με το κατά κεφαλήν ΑΕΠ 
των ευρωπαϊκών χωρών για το 2024, προσαρμο-

σμένο σε ισοδύναμες μονάδες αγοραστικής δύνα-

μης.
Η χώρα μας κατατάσσεται και για το 2024 στην 
προτελευταία θέση πριν τη Βουλγαρία.
Ο δείκτης αυτός λαμβάνει υπόψη το εισόδημα 
(κατά κεφαλήν ΑΕΠ) αλλά ταυτόχρονα και το κό-

στος ζωής. Μετριέται σε μονάδες ανά εκατό, όπου 
100 είναι ο μέσος προς της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Το κατά κεφαλήν Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν σε 
μονάδες αγοραστικής δύναμης διαμορφώθηκε για 
την Ελλάδα στο 70% του μέσου όρου της ΕΕ το 
2024 από 93 μονάδες το 2008. Η Βουλγαρία, αν και 
τελευταία στην κατάταξη με 66% του μέσου όρου, 
έχει αυξήσει σημαντικά την αγοραστική της δύνα-

μη από το 2008 που βρισκόταν στο 43% του μέσου 
όρου.
Με την πολιτική που ακολουθεί η κυβέρνηση της 
Νέας Δημοκρατίας υπονομεύοντας τις συλλογικές 
συμβάσεις εργασίας, σύντομα θα είμαστε τελευταί-

Η αυτόνομη 
πορεία μας είναι 
αδιαπραγμάτευτη 

”

«Δεν έχουμε ακούσει καμία 

δέσμευση για την 

τιμαριθμοποίηση της φορολογικής 

κλίμακας, που ζητούν 

οι εργαζόμενοι» επισημαίνει 

ο Κώστας Τσουκαλάς Εκπρόσωπος 

Τύπου του  ΠΑΣΟΚ – Κινήματος 

Αλλαγής  σε μια εκ βαθέων 

συνέντευξη στην ηλεκτρονική 

εφημερίδα «Attica Times» και την 

Οικονομική Αναλύτρια Δάφνη

Γρηγοριάδη.

Κώστας
 Τσουκαλάς

Εκπρόσωπος Τύπου ΠΑΣΟΚ

«Το στεγαστικό ζήτημα είναι το 

κορυφαίο κοινωνικό ζήτημα που αγγίζει 

τη νέα γενιά και συνδέεται με το οξύ 

δημογραφικό πρόβλημα. 

Εμείς καταθέσαμε πρόσφατα τις θέσεις 

μας για την αντιμετώπιση του»

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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οι στην αγοραστική δύναμη.
Η κατάταξη της χώρας μας στον πάτο των ευ-

ρωπαϊκών χωρών στους μέσους μισθούς, προ-

φανώς δεν προβληματίζει την κυβέρνηση . Ούτε 
η σχέση ονομαστικού μισθού με την αγοραστική 
δύναμη, που δείχνει τον πραγματικό μισθό.
Δεν έχουμε ακούσει καμία δέσμευση για την τι-
μαριθμοποίηση της φορολογικής κλίμακας, που 
ζητούν οι εργαζόμενοι, ούτε  έχουμε δει κάποια 
αντίδραση  σχετικά με  την υποστελέχωση της 
Επιθεώρησης Εργασίας και τη ραγδαία αύξηση 
των εργατικών ατυχημάτων λόγω ελλιπών ελέγ-

χων συνθηκών ασφαλείας.
Η χώρα μας είναι αρνητική πρωταθλήτρια στις 
συλλογικές συμβάσεις εργασίας και η κυβέρνη-

ση της Νέας Δημοκρατίας αρνείται πεισματικά 
να υλοποιήσει το πνεύμα της ευρωπαϊκής οδη-

γίας 2022/2041.

▶ Πριν την κρίση του 2010, οι κοινωνικοί 
εταίροι συναποφάσιζαν με την πολιτική ηγε-

σία το ύψος του κατώτατου μισθού, ενώ 
από τότε και μέχρι σήμερα μόνο εισηγητικό 
ρόλο. Ποια η άποψή σας για τον τρόπο με 
τον οποίο πρέπει να αποφασίζεται ο κατώ-

τατος μισθός; 
Έχουμε δηλώσει επανειλημμένα πως πιστεύου-

με πως οι κοινωνικοί εταίροι είναι αυτοί που πρέ-

πει να καθορίζουν με συλλογικές διαπραγματεύ-

σεις τον κατώτατο μισθό. Εκείνοι γνωρίζουν και 
τις αντοχές των επιχειρήσεων και τις ανάγκες 
των εργαζομένων και των οικογενειών  τους . Η 
κυβέρνηση διακρίνεται από μια νεοφιλελεύθερη 
έμμονη . Βασική συνέπεια της δασμολογικής πο-

λιτικής Τραμπ είναι ο κίνδυνος του στασιμοπλη-

θωρισμού. Σκεφτείτε τι συνέπειες θα έχει περαι-
τέρω αύξηση του πληθωρισμού στη χώρα μας 
που έτσι και αλλιώς οι πραγματικές αποδοχές 
είναι στα τάρταρα.
  
▶ Η στεγαστική κρίση αποτελεί ένα από τα 
μεγαλύτερα κοινωνικά ζητήματα. Ποια μέτρα 
θεωρείτε αναγκαία για την αντιμετώπισή της; 
Το στεγαστικό ζήτημα είναι το κορυφαίο κοινωνι-
κό ζήτημα που αγγίζει τη νέα γενιά και συνδέεται 
με το οξύ δημογραφικό πρόβλημα. Εμείς κατα-

θέσαμε πρόσφατα τις θέσεις μας για την αντιμε-

τώπιση του. 
Το GenRent είναι μια ολιστική πρόταση του ΠΑ-

ΣΟΚ - Κινήματος Αλλαγής, που αποσκοπεί στην 
αντιμετώπιση της στεγαστικής κρίσης στην Ελ-

λάδα. Στοχεύει στη δημιουργία ενός βιώσιμου 
και κοινωνικά δίκαιου πλαισίου για τη στέγαση, 
εστιάζοντας στις ανάγκες των ευάλωτων ομά-

δων, τη σταθεροποίηση των ενοικίων και τη βελ-

τίωση της ποιότητας ζωής.
Κεντρικός στόχος της πρότασης είναι η αύξηση 
της προσφοράς προσιτών και προσβάσιμων κα-

τοικιών μέσω της κατασκευής 5.000 νέων κατοι-
κιών, της ανακαίνισης 40.000 κλειστών ακινήτων 
και της ρύθμισης της αγοράς ενοικίων. Η πρότα-

ση μας ενισχύει την κοινωνική συνοχή, μειώνο-

ντας την εκτόπιση των κατοίκων από τις γειτο-

νιές τους και προσφέροντας ένα ολοκληρωμένο 
πλαίσιο προστασίας για τους ενοικιαστές.
Με βασικούς πυλώνες τη Δημόσια Εταιρεία Δια-

χείρισης Ακινήτων (Δ.Ε.ΔΙ.Α.) και την Διεύθυνση 
Κατοικίας (ΔΚ), το GenRent επιδιώκει να συνδυ-

άσει την καινοτομία, την πράσινη ανάπτυξη και 
την κοινωνική δικαιοσύνη για να διαμορφώσει 
μια νέα γενιά προσιτής στέγασης. Μέσα από 
ειδικά προγράμματα όπως το «Ανακαινίζω-Ε-

ξοικονομώ-Συνεισφέρω», προσφέρει λύσεις 
που ανταποκρίνονται στις ανάγκες της εποχής, 
ενώ παράλληλα προωθεί την περιφερειακή ανά-

πτυξη και τη στήριξη της επιχειρηματικότητας. 
Ακόμη, θεσπίζεται το γραφείο συνηγόρου του 
ενοικιαστή το οποίο θα είναι υπεύθυνο για την 
καταγραφή και διερεύνηση καταγγελιών των 
όρων ενοικίασης. Επανακαθορίζονται οι κανό-

νες χορήγησης Golden Visa με πιο αυστηρά κρι-
τήρια, ενώ θεσπίζονται δύο νέα ειδικά εργαλεία 
χορήγησης Visa, αποσυνδεδεμένα από την αγο-

ρά ακίνητης περιουσίας.

«Η χώρα μας είναι αρνητική 

πρωταθλήτρια στις συλλογικές 

συμβάσεις εργασίας και η κυβέρνηση 

της Νέας Δημοκρατίας αρνείται 

πεισματικά να υλοποιήσει το πνεύμα 

της ευρωπαϊκής οδηγίας

 2022/2041»
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Περιφερειa αΤΤιΚησ
Ν. Χαρδαλιάς 

«Επιλύουμε προβλήματα δεκαετιών, 
επενδύουμε στο μέλλον των παιδιών μας»

Αυτοψία σε σχολεία που ανακατασκευάζονται όπως και άλλα έργα με χρηματοδότηση της Περιφέρειας 
Αττικης στον δήμο Νέου Ηρακλείου, πραγματοποίησε ο περιφερειάρχης Νίκος Χαρδαλιάς.<

Τ
ον περιφερειάρχη συνόδευσε ο δήμαρχος Νίκος 
Μπάμπαλος, ενώ συζήτησαν και για τον περαι-
τέρω σχεδιασμό των απαιτούμενων έργων στην 
περιοχή.

Ο σκοπός των επισκέψεων του Νίκου 
Χαρδαλιά
Σκοπός των επισκέψων που πραγματοποιεί ο περιφερειάρ-

χης και στους 66 δήμους είναι να ενημερωθεί για τα προ-

βλήματα των τοπικών κοινωνιών και να τα δρομολογήσει 
ενισχύοντας παράλληλα τη σχέση συνεργασίας μεταξύ 
Περιφέρειας και Δήμων.
Πρώτος σταθμός της περιοδείας ήταν το 1ο Γυμνάσιο Ηρα-

κλείου, όπου επιθεώρησαν τις εργασίες πλήρους ανακατα-

σκευής της αίθουσας πολλαπλών εκδηλώσεων, η οποία 
είχε υποστεί σοβαρές ζημιές από τον σεισμό του Ιουλίου 
2019. Η αίθουσα ανακατασκευάζεται και μετατρέπεται σε 
ένα νέο, σύγχρονο, κλειστό γυμναστήριο - πολυχώρο δρα-

στηριοτήτων, με στόχο να εξυπηρετήσει τις εκπαιδευτικές 
και αθλητικές ανάγκες των μαθητών και της τοπικής κοινω-

νίας.
Ακολούθως, μετέβησαν στο 4ο Δημοτικό Σχολείο Ηρακλεί-
ου, όπου κατασκευάζεται νέα πτέρυγα για τη στέγαση των 
μαθητών με χρονοδιάγραμμα περάτωσης τις αρχές του 
2027.

Επίσκεψη στο σημείο όπου θα 
υλοποιηθεί ένα από τα μεγαλύτερα 
και πλέον στρατηγικά έργα για την 
περιοχή
Στη συνέχεια, συνοδευόμενοι από τον υπεύθυνο μελετητή 
του έργου, ο περιφερειάρχης και ο δήμαρχος επισκέφθη-

καν τον κεντρικό αστικό ιστό στο σημείο όπου θα υλοποι-

ηθεί ένα από τα μεγαλύτερα και πλέον στρατηγικά έργα 
για την περιοχή: η υπογειοποίηση της συμβολής των οδών 
Μελίνας Μερκούρη και Κηφισίας, προϋπολογισμού 14,64 
εκατ. ευρώ.
Το έργο, το οποίο επίσης χρηματοδοτείται από την Περι-
φέρεια Αττικής μέσω του Εθνικού Σκέλους του Προγράμ-

ματος Δημοσίων Επενδύσεων, εκτιμάται ότι θα συμβάλει 
καθοριστικά στη βελτίωση της κυκλοφορίας και στην απο-

συμφόρηση ενός από τα πιο επιβαρυμένα σημεία του Βό-

ρειου Τομέα Αθηνών.
Σε δηλώσεις του, ο περιφερειάρχης Νίκος Χαρδαλιάς υπο-

γράμμισε πως: «Τα παιδιά είναι προτεραιότητά μας, είναι το 
μέλλον μας και στην προκειμένη περίπτωση δώσαμε έμφα-

ση στα σχολεία της περιοχής. Πρόκειται για έργα τα οποία 
θα έπρεπε να είχαν λήξει εδώ και πάρα πολλά χρόνια. Τα 
λήγουμε!

«Το μεγάλο έργο για ολόκληρη 
την περιοχή είναι αυτό της 
υπογειοποίησης της συμβολής 
των οδών Μελίνας Μερκούρη και 
Κηφισίας»
\Βεβαίως, το μεγάλο έργο για ολόκληρη την περιοχή είναι 
αυτό της υπογειοποίησης της συμβολής των οδών Μελίνας 
Μερκούρη και Κηφισίας. Στόχος μας είναι να προχωρήσει 
άμεσα. Είναι ένα εξαιρετικά δύσκολο από τεχνικής άποψης 
έργο, ωστόσο από την πλευρά των υπηρεσιών της Περιφέ-

ρειας, η μελέτη είναι σε εξαιρετικό βαθμό ωριμότητας.
\Στο πλαίσιο της θητείας μας, έχουμε προτεραιοποιήσει 
280+1 έργα, τα οποία θα ξέρει ο πολίτης, πού θα γίνουν, 
πότε ξεκινούν και πότε θα ολοκληρωθούν, ποιες θα είναι 
εργολαβίες υλοποίησης και το κυριότερο από πού θα προ-

έρχεται η χρηματοδότηση.

\Είναι πολύ εύκολο για έναν περιφερειάρχη και έναν δήμαρ-

χο να φωτογραφίζονται για προγραμματικές συμβάσεις οι 
οποίες δεν έχουν ωριμότητα, δεν έχουν εξασφαλισμένη 
χρηματοδότηση, δημιουργούν προσδοκίες στον κόσμο, 
αλλά στο τέλος της διαδρομής τελικά τίποτα δεν γίνεται. 
Εμείς φιλοδοξούμε όλα τα έργα που εξαγγέλλουμε να 
έχουν ολοκληρωθεί το πολύ εντός του 2028. Θέλω έξι μή-

νες πριν από τη λήξη της θητείας μας όλα αυτά τα έργα να 
τα έχουμε παραδώσει».



Περιφερειa αΤΤιΚησ

Ο
Δήμαρχος Αθηναίων υποστήριξε ότι «η αλλαγή 
στο Υπουργείο Ενέργειας (ΥΠΕΝ) σημαίνει ότι 
δεν πήγε καλά», δήλωση με υπονοούμενα για τον 
προηγούμενο επικεφαλής του ΥΠΕΝ.  
Στην αρχική του τοποθέτηση ο Χάρης Δούκας, 

τόνισε ότι «πρέπει να αξιοποιήσουμε τα χρήματα (100 εκατομ-

μύρια ευρώ) από το Ταμείο Ανάκαμψης το οποίο λήγει στο 
τέλος του 2026, αλλιώς θα τα χάσουμε».
Μίλησε ακόμη για «ανάγκη δημιουργίας ενεργειακών κοινοτή-

των» και πάλης από κοινού.
«Να παλέψουμε όλοι μαζί» είπε χαρακτηριστικά.
Ακόμη εξήρε την τοπική αυτοδιοίκηση υποστηρίζοντας ότι 
«έχει ενηλικιωθεί…, έχει γνώσεις και μιλάει με αριθμούς».
Σε άλλο σημείο έκανε λόγο για διεκδίκηση 15 GW το οποίο 
θεωρεί ως το επόμενο στοίχημα.
Αξίζει να σημειωθεί ότι ο Δήμος της πρωτεύουσας της Ελλά-

δας, μέσω της προαναφερόμενης πρωτοβουλίας, ενώνει δυ-

νάμεις με 44 Δήμους για καθαρή και φθηνή ενέργεια.
Για το νέο γήπεδο του Παναθηναϊκού είπε αποκλειστικά στο 
WEN ότι: «Άμεσα θα μπει ο 3ος γερανός με στόχο να γίνουν 6 
και να μπούμε στα τέλη του 2026».

Αναλυτικά η τοποθέτηση του Δημάρχου 
Αθηναίων:
«Η σημερινή απόφαση 45 Δήμων είναι η πρώτη μεγάλη ρωγμή 
στο ενεργειακό κατεστημένο της χώρας. Η ενέργεια είναι δη-

μόσιο αγαθό και όχι εμπόρευμα.
Ενώνουμε δυνάμεις με δεκάδες Δήμους για να διασφαλίσου-

με καθαρή και φθηνή ενέργεια για όλους, δίνοντας προτε-

ραιότητα στους πολίτες που το έχουν περισσότερο ανάγκη. 
Διεκδικούμε συγκεκριμένες θεσμικές αλλαγές, για δίκαιη πρό-

σβαση στον ηλεκτρικό χώρο των Δήμων και των ενεργειακών 
τους κοινοτήτων, εικονικό ενεργειακό συμψηφισμό και αξιο-

ποίηση των χρημάτων του Ταμείου Ανάκαμψης που αφορούν 
ενεργειακές κοινότητες.
Δεν κάνουμε πίσω. Κάθε μέρα που περνάει θα αυξάνουμε την 
πίεση προς την κεντρική κυβέρνηση. Οι Δήμοι και οι πολίτες 
πρέπει να έχουν ισότιμη συμμετοχή στην αγορά ενέργειας. 
Σήμερα, εκπρόσωποι άνω του 40% του πληθυσμού της χώ-

ρας διεκδικούν να πάρουν την ενέργεια στα χέρια τους για να 
σταματήσει η αισχροκέρδεια».

Κωνσταντέλλος: Διαφορά επενδύσεων 
Ελλάδας και Γερμανίας
Ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος (Δήμαρχος Βάρης Βούλας Βου-

λιαγμένης και Α’ Αντιπροέδρος της Κεντρικής Ένωσης Δήμων 
Ελλάδας), έκανε σύγκριση μεταξύ Ελλάδας και Γερμανίας 
(85% οι επενδύσεις της τοπικής αυτοδιοίκησης της Γερμανίας 
στις ΑΠΕ, ενώ μόλις 4,6% οι αντίστοιχες της Ελλάδας).
Για το πρόγραμμα «Απόλλων» του ΥΠΕΝ υποστήριξε ότι «ο 
σκοπός είναι να δικαιολογήσουν αυτοί που προκρίθηκαν για 
επενδύσεις ΑΠΕ ότι υπάρχουν καταναλωτές».
Επιπλέον τόνισε την ανάγκη διεκδίκησης 15.000 ΜΕΓΑΒΑΤ 
από Δήμους και τοπικές κοινωνίες.
Συγκεκριμένα δήλωσε:
«Το “Πρόγραμμα Απόλλων”, το οποίο παρουσιάστηκε πρό-

σφατα στους Δήμους, στην πράξη λειτουργεί υπέρ συγκε-

κριμένων μεγάλων επενδυτών. Δημιουργείται ένα ιδιότυπο 
ενεργειακό “χρηματιστήριο”, όπου κάποιοι θα πωλούν ενέρ-

γεια με κρατικά συμβόλαια, ενώ άλλοι θα καλούνται να την 

αγοράσουν.
Μας υπόσχονται “φθηνή” ή “δωρεάν” ενέργεια για τους ευ-

άλωτους, όμως στην πράξη ούτε δωρεάν είναι ούτε κατανέ-

μεται δίκαια. Τόσο με την εξαιρετική πρωτοβουλία του καλού 
μου φίλου, Δημάρχου Αθηναίων Χάρη Δούκα, αυτή της «Ενερ-

γειακής Συμμαχίας», όσο και με την ΚΕΔΕ, θα διεκδικήσουμε 
την ουσιαστική συμμετοχή των Δήμων στα ενεργειακά έργα, 
τη δυνατότητα συμψηφισμού ενέργειας για την καταπολέμη-

ση της ενεργειακής φτώχειας και την αναγνώριση της Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης ως στρατηγικού εταίρου στο ενεργειακό μέλ-

λον της χώρας».

Αντ. Γκουντάρας (Δήμαρχος Αγιάς): Να 
αποσυρθεί ο «Απόλλων»
Ο Αντώνης Γκουντάρας (Δήμαρχος Αγιάς), αποκάλυψε την 
έγκριση επένδυσης φωτοβολταϊκού έργου σε βοσκότοπο 
στην Κλαδωρή Ποταμιάς παρά την αρνητική άποψη της τοπι-
κής κοινωνίας και υποστήριξε την απόσυρση του προγράμμα-

τος «Απόλλων».

Π. Αλειφέρης (Δήμαρχος Κοζάνης): Άναρχο 
χτίσιμο Φ/Β
Ο Περικλής Αλειφέρης (Δήμαρχος Κοζάνης) μίλησε για άναρ-

χο χτίσιμο φωτοβολταϊκών (Φ/Β) λόγω έλλειψης χωροταξικού, 
εγκατάσταση Φ/Β μέσα σε χωριά και αποκάλυψε ότι στην Κο-

ζάνη υπάρχει ενεργειακή κοινότητα.

Β. Μαρινάκης (Δήμαρχος Ρεθύμνου): Αντιδρά η 
Κρήτη σε φαραωνικά έργα
Ο Βαγγέλης Μαρινάκης (Δήμαρχος Ρεθύμνου) ανέφερε ότι η 
Κρήτη (έχει έλλειψη ενεργειακού χώρου για σύνδεση) αντιδρά 
σε φαραωνικά έργα διότι γίνονται από ιδιώτες.
Επίσης είπε ότι το Ρέθυμνο έχει 1,5 φορά περισσότερες απαι-
τήσεις από την Αθήνα.

Γ. Στάμτσης (Στέλεχος αγοράς ενέργειας): Το 
ελληνικό σύστημα δεν μπορεί να απορροφήσει 
την ενέργεια
Σημαντική ήταν η τοποθέτηση του Γιώργου Στάμτση (Στέλε-

χος αγοράς ενέργειας) ο οποίος μίλησε για αβεβαιότητα στην 
ενέργεια και σκαμπανεβάσματα στην αγορά ηλεκτρισμού.
Ακόμη υποστήριξε ότι «το ελληνικό σύστημα δεν μπορεί  να 
απορροφήσει την ενέργεια γι’ αυτό έγινε το πείραμα… της 
6ης Απριλίου και θα ξαναγίνει την ερχόμενη Κυριακή (Κυριακή 
των Βαϊων)». Στη συνέχεια διατύπωσε την άποψη για «ένωση 
φωτοβολταϊκών με αποθήκευση προκειμένου να υπάρξει οι-
κονομική βιωσιμότητα».
Στη συνάντηση παρευρεθήκαν οι Δήμαρχοι: Αθηναίων, Χάρης 
Δούκας, Αγιάς, Αντώνης Γκουντάρας, Αργιθέας, Ανδρέας Στερ-

γίου, Βάρης – Βούλας – Βουλιαγμένης, Γρηγόρης Κωνσταντέλ-

λος, Ζωγράφου, Τίνα Καφατσάκη, Θέρμου, Σπύρος Κωνστα-

ντάρας, Μαραθώνα, Στέργιος Τσίρκας, Μοσχάτου – Ταύρου, 
Ανδρέας Ευθυμίου, Ρεθύμνου, Γιώργης Μαρινάκης, Τρικκαίων, 
Νίκος Σακκάς, Αγράφων, Αλέξης Καρδαμπίκης, Ασπροπύργου, 
Ιωάννης Ηλίας, Καρπενησίου, Χρήστος Κακαβάς, Μακρακώμης, 
Γιώργος Χαντζής, Μεγάρων, Παναγιώτης Μαργέτης, καθώς και 
εκπρόσωποι άλλων Δήμων. Συζήτησαν για τον ηλεκτρικό χώρο 
& τις τιμές ενέργειας στην Ελλάδα, τις αναγκαίες παρεμβάσεις 
για ενεργειακές κοινότητες ΟΤΑ,  καθώς και τις ανάγκες και τις 
εμπειρίες τους.
Το ψήφισμα συνυπέγραψαν οι Δήμοι: Αγαθονησίου, Αγιάς, 
Αγράφων, Αγρινίου, Αθηναίων, Αιγάλεω, Αργιθέας, Ασπρο-

πύργου, Βάρης - Βούλας - Βουλιαγμένης, Βόλου, Ιωαννιτών, 
Ελασσόνας, Ζαγοράς - Μουρεσίου, Ζωγράφου, Θέρμου, Θεσ-

σαλονίκης, Καβάλας, Καλλιθέας, Καρδίτσας, Καρπενησίου, Κα-

τερίνης, Κοζάνης, Κομοτηνής, Κυθήρων, Λεβαδέων, Μακρακώ-

μης, Μαραθώνος, Μεγαρέων, Μετεώρων, Μοσχάτου - Ταύρου, 
Μουζακίου, Νεμέας, Νέας Ιωνίας, Νέας Σμύρνης, Νισύρου, 
Ξηρομέρου, Παλαμά, Παπάγου - Χολαργού, Πύλης, Ρεθύμνης, 
Σαλαμίνας, Σικυωνίων, Τρικκαίων, Φιλοθέης - Ψυχικού, Φυλής, 
καθώς και η ΠΕΔ Στερεάς Ελλάδας.
Επιπλέον Δήμοι έχουν εκφράσει ενεργό ενδιαφέρον για την 
υποστήριξη της συγκεκριμένης πρωτοβουλίας.
Διαβάστε αναλυτικά το ψήφισμα που συμφώνησαν ομόφωνα 
και συνυπέγραψαν για την κάλυψη ενεργειακών αναγκών, των 
δημοτικών υποδομών και ευάλωτων καταναλωτών στον σύνδε-

σμο: https://www.cityofathens.gr/psifisma-energeiaki-dimokratia-
stin-aytodioikisi/

Χάρης Δούκας 

Να αξιοποιήσουμε τα 100 εκατ. ευρώ από το 

Ταμείο Ανάκαμψης για την Αυτοδίοικηση 
Τρίτος γερανός στο Βοτανικό για το γήπεδο

Επικριτικός για τον πρώην Υπουργό Ενέργειας, Θοδωρή Σκυλακάκη ήταν ο Δήμαρχος Αθηναίων, Χάρης 
Δούκας κατά την τοποθέτησή του στη συνάντηση Εργασίας με Δημάρχους και εκπροσώπους από 45 Δήμους 

της Ελλάδας (στο πλαίσιο της Αθηναϊκής Ενεργειακής Συμμαχίας) με θέμα «Ενεργειακή Δημοκρατία στην 
Αυτοδιοίκηση», που διεξήχθη την Παρασκευή 11 Απριλίου στο Δημαρχιακό Μέγαρο Αθηνών.
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Η 
κοινωνική αλληλεγγύη δεν είναι για εμάς ένας 
απλός θεσμός. Είναι στάση ζωής, καθήκον και 
ευθύνη απέναντι σε κάθε άνθρωπο που βρίσκε-

ται σε ευάλωτη θέση. Ως Περιφέρεια Αττικης στο 
Πειραιά έχουμε δημιουργήσει ένα ουσιαστικό δί-

κτυο κοινωνικής προστασίας, με στόχο να διασφαλίσουμε 
ότι κανένας συμπολίτης μας δεν μένει αβοήθητος. Ειδικά για 
ανθρώπους που βιώνουν την αστεγία, που είναι ένα φαινό-

μενο βαθιά ανθρώπινο και πολυσύνθετο, προσπαθούμε να 
δώσουμε λύσεις με αξιοπρέπεια, φροντίδα και συνέπεια.

Οι βασικές υπηρεσίες που παρέχει το 
Δι.Κ.Α.Π.Ε.Π. σε ανθρώπους που ζουν σε 
συνθήκες αστεγίας:
Η προσέγγισή μας είναι ολιστική. Στεκόμαστε δίπλα στους 
ανθρώπους αυτούς με συνέπεια και σεβασμό, προσφέρο-

ντας:
• Κοινωνική Υπηρεσία & Ψυχοκοινωνική Στήριξη, με εξειδι-
κευμένους επιστήμονες που ακούν, κατανοούν και συνοδεύ-

ουν κάθε ωφελούμενο στο προσωπικό του μονοπάτι επανέ-

νταξης.
• Διανομή Τροφίμων και ειδών πρώτης ανάγκης 
• Χώρο βραχείας παραμονής, με καθαρότητα, φροντίδα, 
αξιοπρέπεια και ασφαλές περιβάλλον όπου μπορούν να δια-

βάσουν, να κάνουν μπάνιο και να πλύνουν τα ρούχα τους  
•  Βεστιάριο από όπου μπορούν να προμηθευτούν είδη έν-

δυσης και υπόδησης
• Υγειονομική Φροντίδα, σε συνεργασία με τοπικούς φο-

ρείς, ιατρικές μονάδες και εθελοντές υγειονομικούς.
• Καθημερινό Streetwork, με ομάδες που προσεγγίζουν 
τους αστέγους στον δρόμο, χτίζοντας σχέση εμπιστοσύνης.
• Επανένταξη στην εργασία και την κοινωνία, με προγράμ-

ματα κατάρτισης, υποστήριξης και διασύνδεσης με υπηρεσί-
ες του ΟΑΕΔ και της κοινωνικής οικονομίας.

Η φιλοσοφία μας γύρω από το ζήτημα της 
αστεγίας:
Δεν βλέπουμε αριθμούς ή στατιστικές. Βλέπουμε ανθρώ-

πους. Άνθρωποι που, για διαφορετικούς λόγους, βρέθηκαν 
στο περιθώριο. Η δική μας υποχρέωση είναι να τους τρα-

βήξουμε πίσω στο κέντρο – να τους δώσουμε φωνή, ευκαι-
ρία, στήριξη. Πιστεύουμε σε μια κοινωνία που δεν αποκλείει, 
που δεν στιγματίζει, που ενώνει. Και σε αυτή την κατεύθυν-

ση δουλεύουμε καθημερινά, μαζί με τους ανθρώπους των 
υπηρεσιών μας, αλλά και με δεκάδες εθελοντές, ΜΚΟ, την 
Εκκλησία, συλλόγους και πολίτες που μοιράζονται την ίδια 
αγωνία και το ίδιο όραμα.

Το μήνυμά μας προς την τοπική κοινωνία του 
Πειραιά:
Η αλληλεγγύη είναι η δύναμή μας. Ο Πειραιάς ήταν πάντα 
μια αγκαλιά για τον καθένα. Σήμερα, περισσότερο από ποτέ, 
πρέπει να κρατήσουμε αυτή την αγκαλιά ανοιχτή. Να δούμε 
τον διπλανό μας, να τον αναγνωρίσουμε, να τον βοηθήσου-

με. Η Περιφέρεια είναι εδώ, με δομές, ανθρώπους, υποδο-

μές. Αλλά η κοινωνία μας χρειάζεται όλους. Γιατί η ουσια-

στική αλλαγή ξεκινά όταν ενώνουμε τις φωνές, τις καρδιές 
και τα χέρια μας και τώρα ο καθένας έχει «το δικό του λιμάνι 
στον Πειραιά»

▶ Πώς μπορεί κάποιος να βοηθήσει ή να συμμετάσχει 
στο έργο μας:
Υπάρχουν πολλοί τρόποι. Μπορεί κάποιος να γίνει εθελο-

ντής, να προσφέρει είδη πρώτης ανάγκης, να υποστηρίξει 
δράσεις και πρωτοβουλίες μας. Κυρίως, όμως, μπορεί να με-

ταφέρει το μήνυμα: ότι στον Πειραιά δεν αφήνουμε κανέναν 
πίσω. Ότι το σπίτι, η τροφή, η φροντίδα, η ελπίδα δεν είναι 
προνόμιο, αλλά δικαίωμα.

Για περισσότερες πληροφορίες για τις δράσεις του Δικτύ-

ου Κοινωνικής Αλληλεγγύης της Π.Ε. Πειραιά, μπορείτε να 
επισκεφθείτε την επίσημη ιστοσελίδα μας στο www.dikapep.
com . 

“Κανένας μόνος – Το Δίκτυο Κοινωνικής 
Αλληλεγγύης της Π.Ε. Πειραιά (Δι.Κ.Α.Π.Ε.Π.) 

στο πλευρό κάθε ανθρώπου”
Ο ρόλος του Δικτύου Κοινωνικής Αλληλεγγύης 

της Περιφερειακής Ενότητας Πειραιά 

Σταυρούλα Α. 
Αντωνάκου

Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. Πειραιά 
Πρόεδρος Δ.Σ. Δι.Κ.Α.Π.Ε.Π.



 τώρα μέσα από 
το νέο Site

3 Χρόνια Επιτυχίες
Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.2 χρόνια με

>100 συνεντεύξεις σε
Υπουργούς Βουλευτές

Ευρωβουλευτές
Δημάρχους Αιρετούς

Επιστήμονες
Επιχειρηματίες

oup

Τα Βραβεία Οργανισμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης
www.otaawards.com είναι τα μοναδικά βραβεία στη

χώρα που απευθύνονται αποκλειστικά στους Πρωτοβάθμιους
& Δευτεροβάθμιους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
αναδεικνύοντας και επιβραβεύοντας δράσεις και έργα για την
Καινοτομία, τη Βιωσιμότητα, την Ποιότητα Ζωής των Πόλεων
αλλά και τις Υπηρεσίες προς τον Πολίτη για το σύνολο της
τετραετίας.

Το αποτύπωμα της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης στην  Ελληνική

πραγματικότητα

info@atticatimes.gr                                               info@dimarxos365.gr     

Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.

150 ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΕΙΣ



Κυριακή 13 Απριλίου  2025

28
 www.atticatimes.gr

συΝεΝΤευξη

▶ Πώς σας φαίνεται η μείωση των λιμενικών 
τελών κατά 50% που ανακοινώθηκε από το 
Υπουργείου Ναυτιλίας & Νησιωτικής Πολιτικής;
Η μείωση κατά 50% των λιμενικών τελών αποτε-

λεί μια αναγκαία ανάσα για την ακτοπλοΐα, σε μια 
περίοδο που το αυξημένο κόστος καυσίμων και οι 
διεθνείς ανατιμήσεις πιέζουν ασφυκτικά τον κλά-

δο. Το μέτρο δεν αφορά μόνο τις εταιρείες,αφορά 
πρωτίστως τους νησιώτες, τους επισκέπτες και την 
τοπική οικονομία, που εξαρτώνται από προσιτές, 
ασφαλείς και αξιόπιστες θαλάσσιες συνδέσεις.
Σε ένα περιβάλλον έντονου ανταγωνισμού στη Με-

σόγειο, τέτοιες κινήσεις είναι απαραίτητες για να 
διατηρηθεί η ελκυστικότητα των ελληνικών λιμα-

νιών και να ενισχυθεί η συνοχή της νησιωτικής Ελ-

λάδας. Η επιβίωση και η ανάπτυξη της ακτοπλοΐας 
δεν είναι απλώς θέμα αγοράς, είναι ζήτημα εθνι-
κής στρατηγικής.
Ωστόσο, η πραγματική πρόκληση βρίσκεται στην 
επόμενη μέρα. Η συγκυριακή ανακούφιση δεν αρ-

κεί. 

▶ Τι  χρειάζεται ο κλάδος;
Χρειάζεται ένα σταθερό και ολοκληρωμένο σχέ-

διο για τη θωράκιση του κλάδου, με επενδύσεις 
σε υποδομές, ενίσχυση της ανταγωνιστικότη-

τας και συνεχή βελτίωση των υπηρεσιών προς 
τον επιβάτη. Η μείωση των τελών είναι το πρώτο 
βήμα. Ωστόσο, το στοίχημα δεν κερδίζεται μόνο 
με προσωρινές παρεμβάσεις. Η ακτοπλοΐα χρει-
άζεται ένα σταθερό πλαίσιο στήριξης, με διαρ-

κείς πολιτικές που θα εγγυώνται τη βιωσιμότητα 
των δρομολογίων και την ποιότητα των υπηρε-

σιών.

Μειώνονται 
κατά 50% τα 
λιμενικά τέλη

”

Αναγκαία ανάσα για την ακτοπλοΐα 

η μείωση 50% των λιμενικών τελών 

επισημαίνει ο  Γιώργος Βάλλης, 

Πρόεδρος της Πανελλήνιας Ένωσης 

Πληρωμάτων Ιδιωτικών και 

Επαγγελματικών Θαλαμηγών στην 

ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica 

Times» και την Οικονομική 

Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Γιώργος Βάλλης
Πρόεδρος Πανελλήνιας Ένωσης Πληρωμάτων
 Ιδιωτικών και Επαγγελματικών Θαλαμηγών

Η μείωση των τελών είναι το πρώτο βήμα. 

Ωστόσο, το στοίχημα δεν κερδίζεται μόνο 

με προσωρινές παρεμβάσεις. Η ακτοπλοΐα 

χρειάζεται ένα σταθερό πλαίσιο στήριξης, 

με διαρκείς πολιτικές που θα εγγυώνται τη 

βιωσιμότητα των δρομολογίων και την

 ποιότητα των υπηρεσιών.

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια

Ανακούφιση στα λιμάνια – Προϋπόθεση για το αύριο

Μειώνονται κατά 50% τα λιμενικά τέλη των λιμανιών 
για χρονικό διάστημα ενός έτους, από 1η Μαΐου με 
τροπολογία του Υπουργείου Ναυτιλίας & Νησιωτικής 

Πολιτικής. Σε μια προσπάθεια περιορισμού των αυξήσεων 
στα ακτοπλοϊκά εισιτήρια «προς όφελος των συμπολιτών 
μας, της ελληνικής οικογένειας, των ταξιδιωτών προς τα 
νησιά μας», όπως ανέφερε χαρακτηριστικά ο υπουργός 
Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Βασίλης Κικίλιας, με 
αυτήν την τροπολογία «η κυβέρνηση περιορίζει για το 

σύνολο του έτους τα λιμενικά έτη κατά 50% προς όφελος 
των πολιτών πλην κρουαζιέρας». Κατά την παρέμβαση του 
προς υποστήριξη της προς ψήφιση ρύθμισης, ο υπουργός 
Ναυτιλίας εκτίμησε πως το κόστος του μέτρου θα ανέλθει 

στα 30 εκατ. ευρώ.
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Ο Νίκος Παπαθανάσης στα «Πρωινά του ΣΕΛΠΕ» 
«Το ζήτημα των δασμών πρέπει 

να το αντιμετωπίσουμε με ρεαλισμό 
και ψυχραιμία» 

Κ
ατά τη διάρκεια της συνάντησης, συζη-

τήθηκαν οι προκλήσεις αλλά και οι 
ευκαιρίες που διαμορφώνονται στο νέο 
οικονομικό περιβάλλον, με επίκεντρο 
τη στήριξη της επιχειρηματικότητας, τα 

διαθέσιμα χρηματοδοτικά εργαλεία, τον ψηφια-

κό μετασχηματισμό και τις προοπτικές επενδύσε-

ων στον κλάδο. Παράλληλα, τέθηκε και το ζήτη-

μα των δασμών, ως παράγοντας που επηρεάζει 
τη σταθερότητα του επιχειρηματικού περιβάλλο-

ντος και δημιουργεί ένα κλίμα αβεβαιότητας που 
δυσχεραίνει τον μακροπρόθεσμο σχεδιασμό και 
την αναπτυξιακή προοπτική των επιχειρήσεων.
«Τα «Πρωινά του ΣΕΛΠΕ» έχουν στόχο να 
φέρουν στο ίδιο τραπέζι τους εκπροσώπους 
της Πολιτείας με τους ανθρώπους της αγοράς, 
με ανοιχτό, ειλικρινή και ουσιαστικό διάλογο. 
Η σημερινή συνάντηση με τον κ. Παπαθανάση 
ήταν ακριβώς αυτό: μια ευκαιρία να θέσουμε στο 
επίκεντρο τα πραγματικά ζητήματα του λιανικού 
εμπορίου.
Επισημάναμε τις προκλήσεις που αντιμετωπί-
ζει ο κλάδος, αλλά και τα πεδία που προσφέρο-

νται ως ευκαιρίες για επενδύσεις και ανάπτυξη, 
από την τεχνολογία και τη βιωσιμότητα, μέχρι 
την εξωστρέφεια και τον ψηφιακό μετασχηματι-
σμό. Στάθηκε ιδιαίτερα χρήσιμο να αναδείξουμε 
και το θέμα των δασμών, οι οποίοι επιβαρύνουν 
το κόστος λειτουργίας και εντείνουν την αβεβαι-
ότητα για τις επιχειρήσεις. Ο ΣΕΛΠΕ παραμένει 
ενεργός συνομιλητής και διεκδικεί ρεαλιστικές 
λύσεις που θα ενισχύσουν τον σύγχρονο χαρα-

κτήρα του ελληνικού λιανικού εμπορίου» επισή-

μανε ο Πρόεδρος του ΣΕΛΠΕ, κ. Κώστας Γεράρ-

δος.  Από την πλευρά του, ο κ. Νίκος Παπα-

θανάσης ανέδειξε τη σημασία της συνεργασί-
ας και του σταθερού διαλόγου με την αγορά και 
την ενίσχυση της βιωσιμότητας των επιχειρήσε-

ων μέσα από στοχευμένες πολιτικές στήριξης. 
Συγκεκριμένα ανέφερε: 
«Είναι πάντα σημαντικό να βρισκόμαστε σε ανοι-
χτό διάλογο με τους θεσμικούς φορείς της 
αγοράς, όπως ο ΣΕΛΠΕ, που εκπροσωπεί έναν 
δυναμικό κλάδο για την ελληνική οικονομία. 
Συζητήσαμε ουσιαστικά ζητήματα που απασχο-

λούν το οργανωμένο λιανικό εμπόριο και επιβε-

βαιώσαμε τη βούλησή μας να συνεχίσουμε με 
συνέπεια τις μεταρρυθμίσεις που ενισχύουν την 
ανταγωνιστικότητα, την καινοτομία και τη βιωσι-
μότητα των επιχειρήσεων. 
Η στήριξη της επιχειρηματικότητας μέσα 
από στοχευμένα χρηματοδοτικά εργαλεία και 
προγράμματα αποτελεί βασική προτεραιότη-

τα, με στόχο τη δημιουργία ενός σταθερού και 
ευνοϊκού περιβάλλοντος για την ανάπτυξη. Τέθη-

κε, επίσης, το ζήτημα των δασμών, ένα θέμα που 
οφείλουμε να αντιμετωπίσουμε με ρεαλισμό και 

ψυχραιμία. 
Η συνεργασία με φορείς όπως ο ΣΕΛΠΕ είναι 
ζωτικής σημασίας για τη διαμόρφωση πολιτικών 
που ανταποκρίνονται στις πραγματικές ανάγκες 
της αγοράς και συμβάλλουν στη βιώσιμη ανάπτυ-

ξη».  Τα «Πρωινά του ΣΕΛΠΕ» αποτελούν πρωτο-

βουλία του Συνδέσμου που περιλαμβάνει σειρά 

προγραμματισμένων συναντήσεων των μελών 
του με θεσμικούς φορείς. Στόχος είναι να προω-

θούνται συζητήσεις και να υπάρχει ανταλλαγή 
απόψεων γύρω από τα ζητήματα που απασχο-

λούν τις επιχειρήσεις και ειδικά το λιανικό εμπό-

ριο.
Σοφία Τουντούρη

Στο πλαίσιο της πρωτοβουλίας «Τα Πρωινά του ΣΕΛΠΕ», ο Σύνδεσμος Επιχειρήσεων Λιανικής 
Πώλησης Ελλάδος (ΣΕΛΠΕ) υποδέχθηκε τον Αναπληρωτή Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και 

Οικονομικών, κ. Νίκο Παπαθανάση, σε μια ουσιαστική και εστιασμένη συζήτηση για τα κρίσιμα 
ζητήματα που απασχολούν τον κλάδο του οργανωμένου λιανικού εμπορίου.

Ο Πρόεδρος του ΣΕΛΠΕ Κώστας Γεράρδος 
με τον Αναπληρωτή Υπουργό Εθνικής Οικονο-

μίας και Οικονομικών, κ. Νίκο Παπαθανάση 

Ο κ. Παπαθανάσης ανάμεσα στα μέλη του ΣΕΛΠΕ 

Στιγμιότυπο από τη συζήτηση 

Θεόδωρος Σταθόπουλος, Πάνος Μάρρας, 
Γιάννης Βασιλάκος

Γιώργος Αυγουστίδης, Κώστας Γεράρδος 

Νίκος Μουστάκας, Νίκος Παπαθανάσης, 
Κώστας Γεράρδος 

ΟιΚΟΝΟμια
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Γιάννης Στουρνάρας

ΝΑ ΠΕΡΑΣΕΙ ΣΤΟΥΣ ΟΤΑ 
Η ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗ ΤΟΥ ΕΝΦΙΑ

Μ
ε αυτόν τον τρόπο, θα δημιουργηθεί δη-

μοσιονομικός χώρος για την ενίσχυση 
βασικών δημόσιων υπηρεσιών, όπως η 
υγεία και η παιδεία.
Η πρόταση αυτή θα ενισχύσει την δι-

αφάνεια και την αποδοτική διαχείριση πόρων στους 
ΟΤΑ. Σύμφωνα με την ΤτΕ η τοπική αυτοδιοίκηση, 
αναλαμβάνοντας την είσπραξη του ΕΝΦΙΑ, δεν θα έχει 
να επωμιστεί το υψηλό κόστος ενός ελεγκτικού φορο-

λογικού μηχανισμού, καθώς θα έχει το πλεονέκτημα 
που προκύπτει από την καλύτερη γνώση της ακίνη-

της περιουσίας και της χρήσης της εντός των ορίων 
της γεωγραφικής της περιφέρειας. Η γνώση αυτή θα 
επιτρέψει στους ΟΤΑ να λειτουργήσουν συμπληρω-

ματικά στην καταπολέμηση της φοροδιαφυγής βοη-

θώντας στον καλύτερο εντοπισμό εισοδημάτων από 
ακίνητα (π.χ. αδήλωτα). Η ΤτΕ αναγνωρίζει ότι ένα τέ-

τοιο εγχείρημα απαιτεί προσεκτικό σχεδιασμό καθώς 
υπάρχει έλλειψη τεχνοκρατικής υποδομής από την 
πλειοψηφία των δήμων και ανάγκη εκπαίδευσης με τα 
σχετικά εργαλεία. Η πρόταση του κ. Στουρνάρα για τη 
μεταφορά του ΕΝΦΙΑ στους ΟΤΑ εντάσσεται στη γενι-
κότερη λογική της ενίσχυσης της φορολογικής αποκέ-

ντρωσης και της αυτοτέλειας της τοπικής αυτοδιοίκη-

σης. Με σωστό σχεδιασμό και επένδυση στις τοπικές 
διοικητικές δομές, μπορεί να συμβάλει ουσιαστικά στη 
βελτίωση της αποτελεσματικότητας του φορολογικού 
συστήματος. 

Η αυξημένη αβεβαιότητα επιβαρύνει 
επίσης το επενδυτικό κλίμα
Αναφορικά με τις γεωπολιτικές εξελίξεις ο κ. Στουρ-

νάρας επισημαίνει ότι ο κίνδυνος ενός γενικευμένου 
εμπορικού πολέμου και η μείωση της διεθνούς ζήτη-

σης αναμένεται να επηρεάσουν αρνητικά τις εξαγω-

γές. Η αυξημένη αβεβαιότητα επιβαρύνει επίσης το 
επενδυτικό κλίμα, δυσχεραίνοντας την προσέλκυση 
ξένων επενδύσεων. Οι έμμεσες επιδράσεις θα λει-
τουργήσουν πολλαπλασιαστικά και θα επηρεάσουν 
την παγκόσμια οικονομία και όχι μόνο τις χώρες στις 
οποίες επιβάλλονται δασμοί.   
Η Ευρώπη, ως οικονομία με υψηλό βαθμό εξωστρέ-

φειας, είναι ιδιαίτερα ευάλωτη σε μια τέτοια εξέλιξη. 
Η Ελλάδα, αν και έχει μικρή εξάρτηση από τις ΗΠΑ 
και επομένως αναμένεται να έχει περιορισμένες άμε-

σες επιπτώσεις από την αύξηση δασμών, ενδέχεται 
να επηρεαστεί έμμεσα, καθώς μια συνολική επιβρά-

δυνση του παγκόσμιου εμπορίου μπορεί να μειώσει 
τη ζήτηση για ελληνικά προϊόντα και υπηρεσίες και 
να περιορίσει τις προοπτικές ανάπτυξης.
Για την ελληνική οικονομία, η βασική πρόκληση πα-

ραμένει η διατήρηση ισχυρού ρυθμού ανάπτυξης και 
η επιτάχυνση της πραγματικής σύγκλισης προς το 
μέσο όρο της ΕΕ. Πέρα από τους διεθνείς και ευρω-

παϊκούς κινδύνους, πρόσθετες αβεβαιότητες απο-

τελούν: (1) ενδεχόμενες καθυστερήσεις στην απορ-

ρόφηση και την αξιοποίηση των πόρων του Ταμείου 
Ανάκαμψης, (2) η αυξανόμενη συχνότητα και ένταση 
των φυσικών καταστροφών λόγω της κλιματικής κρί-
σης και (3) η εντεινόμενη στενότητα στην αγορά ερ-

γασίας και οι υψηλότερες μισθολογικές αυξήσεις.
Η έκθεση του κ. Στουρνάρα αναδεικνύει τις προ-

κλήσεις που αντιμετωπίζει η ελληνική οικονομία σε 
ένα παγκόσμιο περιβάλλον γεωπολιτικών και οικο-

νομικών αβεβαιοτήτων. Η αναφορά στην ανάγκη για 

έγκαιρη αξιοποίηση των πόρων του Ταμείου Ανάκαμ-

ψης είναι ιδιαίτερα σημαντική καθώς καθυστερήσεις 
στην απορρόφηση των κονδυλίων θα μπορούσαν να 
περιορίσουν τις αναπτυξιακές δυνατότητες της χώ-

ρας. 

Τη μεταφορά της είσπραξης και διαχείρισης των εσόδων από τον ΕΝΦΙΑ στην Τοπική Αυτοδιοίκηση 
προτείνει ο διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος, Γιάννης Στουρνάρας, μέσω της ετήσιας 

έκθεσής του. Σύμφωνα με την πρόταση, τα έσοδα από τον φόρο ακινήτων θα μπορούσαν να 
αντικαταστήσουν σε σημαντικό βαθμό τις χρηματοδοτικές ροές από τον κρατικό προϋπολογισμό 

προς τους ΟΤΑ. 

Επιμέλεια – ανάλυση  Δάφνη Γρηγοριάδη



Κυριακή 13 Απριλίου  2025

31
Εξάρχου:

Ανθεκτική η ελληνική οικονομία έναντι 
των διεθνών αναταράξεων

Για το αναπτυξιακό σχέδιο του Ομίλου AKTOR και τις τελευταίες εξελίξεις στη διεθνή 
οικονομία μίλησε ο Αλέξανδρος Εξάρχου, πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος του 

Ομίλου AKTOR.<

Ο 
Αλέξανδρος Εξάρχου τοποθετήθηκε κατά 
τη διάρκεια συζήτησης με θέμα την αναπτυ-

ξιακή πορεία της Ελλάδας και τον ρόλο των 
επενδύσεων και της καινοτομίας, που πραγ-

ματοποιήθηκε στο Delphi Economic Forum.
Η συζήτηση πραγματοποιήθηκε με τη συμμετοχή του 
υφυπουργού παρά τω πρωθυπουργώ και κυβερνητι-
κού εκπροσώπου, Παύλου Μαρινάκη, του διευθύνοντος 
συμβούλου της Deloitte Ελλάδας, Δημήτρη Κουτσόπου-

λου, του Head of Strategy της Ideal Holdings, Δαμια-

νού Παπακωνσταντίνου, του Managing Director, DPort 
Services & PCDC S.A., Γιώργου Πέτση, και του Αλέξαν-

δρου Εξάρχου, υπό τον συντονισμό του δημοσιογράφου 
Νίκου Φιλιππίδη.
Ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι ο Όμιλος AKTOR υλοποιεί 
ένα μεγάλο πλάνο ανάπτυξης για τη δημιουργία νέων 
πηγών εσόδων, με επενδύσεις ύψους €2 δισ. σε ΑΠΕ, 
ακίνητα και έργα παραχώρησης, ώστε αυτά προοδευτικά 
να συμπληρώσουν τα έσοδα των κατασκευών, με στόχο 
τη μεγαλύτερη οικονομική ανθεκτικότητα στο μέλλον.

Τα έργα παραχώρησης
Ο επικεφαλής του Ομίλου σημείωσε ότι βρίσκονται σε 
εξέλιξη διαπραγματεύσεις με τον Όμιλο ΕΛΛΑΚΤΩΡ 
για την εξαγορά της εταιρείας ΑΚΤΩΡ Παραχωρήσεις, 
εκφράζοντας την αισιοδοξία ότι η διαδικασία θα ολοκλη-

ρωθεί με επιτυχία και θα προσθέσει έτσι ένα σημαντικό 
χαρτοφυλάκιο έργων παραχώρησης στο ενεργητικό του 
Ομίλου.
Παράλληλα, ο κ. Εξάρχου σημείωσε ότι ο Όμιλος συζητά 
ξεχωριστά τη συμμετοχή του σε άλλα δύο διακριτά έργα 
παραχώρησης και συμπλήρωσε ότι πιθανά η διαδικασία 
αυτή να ολοκληρωθεί το επόμενο διάστημα, υπογραμμί-
ζοντας τη σημασία που θα έχουν τα έργα αυτά στα οικο-

νομικά του Ομίλου.
Επίσης, τόνισε ότι στόχος είναι η αύξηση του ανεκτέ-

λεστου του Ομίλου στα €6 δισ. ευρώ, σημείωσε ότι ο 
Όμιλος προσλαμβάνει διαρκώς μηχανικούς με ιδιαίτερα 
ελκυστικές αμοιβές, ενώ επισήμανε ότι οι επενδύσεις στα 
έργα υποδομών έχουν ευθύ και άμεσο αποτύπωμα στην 
οικονομία, καθώς οι πόροι τους διαχέονται ευρύτερα σε 
μικρές και μεγάλες επιχειρήσεις.

Η ελληνική οικονομία
Ο επικεφαλής του Ομίλου έκανε και αναφορά στη μέχρι 
σήμερα πορεία της οικονομίας, εκκινώντας από τα 
χρόνια της κρίσης.
«Εάν με ρωτούσε κανείς το καλοκαίρι του 2015 ότι δέκα 
χρόνια μετά θα συμμετείχα με δύο συνεταίρους σε επεν-

δύσεις της τάξης των €600 εκατ. ή ότι θα κάναμε επενδύ-

σεις ύψους €2 δισ., θα έλεγα ότι αυτά τα πράγματα είναι 
ανέκδοτο» σχολίασε, και πρόσθεσε ότι είναι απαραίτητο 
να θυμόμαστε πού ήταν τότε η χώρα και πού βρίσκεται 
σήμερα.
Ο κ. Εξάρχου επισήμανε ότι η ελληνική οικονομία έχει 
κάνει θαύματα, καθώς η χώρα μας είναι ίσως η μόνη στον 
κόσμο που αντιμετώπισε πτώχευση, έχοντας το σκληρό-

τερο νόμισμα παγκοσμίως, και κατάφερε να ανακάμψει 
πλήρως, χωρίς να υποστεί εξαΰλωση των επιχειρήσε-

ων και διάλυση του κράτους, γεγονός που την καθιστά 

μοναδική περίπτωση διεθνώς.
Ο επικεφαλής του Ομίλου AKTOR σημείωσε, επίσης, ότι 
η χώρα βρίσκεται σε μία σπάνια συγκυρία, καθώς έχει 
την άνεση, την ψυχραιμία και την εμπειρία να αντιμετωπί-
σει τυχόν αναταράξεις στη διεθνή οικονομία και εξέφρα-

σε την ελπίδα ότι θα βρεθεί η απαραίτητη ισορροπία 

στο διεθνές εμπόριο και ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να 
αναπτύσσεται δυναμικά στο μέλλον.
Μάλιστα, σημείωσε ότι από τις επαφές της διοίκησης του 
Ομίλου με διεθνείς επενδυτές δεν έχει εισπράξει καμία 
απολύτως εκδήλωση για απόσυρση ή αναβολή υλοποίη-

σης ξένων επενδύσεων στη χώρα μας.

ΟιΚΟΝΟμια
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 «Μόνο οι γονείς από την Παλαιστίνη μπορούν να μας καταλάβουν».

Δ
εν υπάρχουν λόγια να σχολιάσει κανείς 
την ανατριχιαστική παρέμβαση του Παύ-

λου Ασλανίδη στη συνέντευξη Τύπου για 
το έγκλημα των Τεμπών στα γραφεία της 
ΕΣΗΕΑ.

 Ο πατέρας του Δημήτρη που έχασε τη ζωή του στην 
τραγωδία έδειξε φωτογραφία με τις σακούλες μέσα 
στις οποίες παρέλαβαν τα παιδιά τους και σχολίασε με 
συγκλονιστικό τρόπο «Τα αποτελέσματα του Τριαντό-

πουλου είναι αυτές οι πράσινες σακούλες. Μόνο οι γο-

νείς από την Παλαιστίνη μπορούν να μας καταλάβουν». 
«Θέλω να δείξω το αποτέλεσμα, 27 παιδιά καήκαν ζω-

ντανά από αυτή την έκρηξη, ένα από αυτά ήταν ο γιος 
μου. Πιο κάτω μιλάνε για τον Τριαντόπουλο, αυτόν τον 
εγκληματία που έπρεπε να τον είχαν βάλει μέσα από και-
ρό» είπε ο αντιπρόεδρος του Συλλόγου Ατόμων Πληγέ-

ντων Δυστυχήματος Τεμπών 28-02-2023.
Και κατέληξε στην παρέμβασή του «ακούτε ότι πήραμε 

σακούλες, αυτές είναι οι σακούλες που πήραμε τα παι-
διά μας. Έχουν κάνει εγκλήματα και οι ιατροδικαστές, 
αναφέρουν νούμερα που δεν ανταποκρίνονται στις ια-

τροδικαστικές τους εκθέσεις. Έχω ζητήσει δύο φορές 
εκταφή και την έχουν απαγορεύσει. Γιατί; Αφού τα έκα-

ναν όλα τα τόσο σωστά. Μεγάλωσα το παιδί μου, το 
σπούδασα, το πήγα φαντάρος για να το κάψουν ζωντα-

νοί αυτοί οι αληταράδες πιο κάτω», για να συμπληρώσει 
ότι είναι ένοχοι και οι 300 βουλευτές.

Συγκλόνισε ο Ασλανίδης:

Αυτές είναι οι σακούλες που πήραμε 
τα παιδιά μας

Καρυστιανού: «Σπέρνουν αμφιβολίες και διχασμό για να εμπλέξουν στο δικό τους έγκλημα 
εσάς και εμάς» 
Μήνυση κατά των μελών της προανακριτικής της ΝΔ κατέθεσε 
σήμερα το πρωί η Μαρία Καρυστιανού μετά το «φιάσκο» της 
προανακριτικής για τον Χρήστο Τριαντόπουλο που η «γαλάζια» 
πλειοψηφία έσπευσε να κλείσει άρον άρον, μπαζώνοντας τη 
συζήτηση για το έγκλημα των Τεμπών.
Η Μαρία Καρυστιανού, κατά την εισαγωγική της ομιλία στη 
συνέντευξη Τύπου από την ΕΣΗΕΑ, σχολίασε πως το κλείσιμο 
της προανακριτικής έγινε κατά παράβαση του συντάγματος.
Θύμισε πως «μετά το έγκλημα, ακολούθησε ένα ακόμα: αυτό 
της συγκάλυψης. Το βαθύ κράτος, προς πάσα κατεύθυνση 
προσφέρει υπηρεσίες πλήρους προστασίας στους εμπλεκό-

μενους». «Στραφήκαμε στη Δικαιοσύνη και εκεί βρήκαμε εμπό-

δια», πρόσθεσε χαρακτηριστικά. Κατηγόρησε τους κυβερνώ-

ντες πως με επικοινωνιακά τερτίπια «σπέρνουν αμφιβολίες και 
διχασμό για να εμπλέξουν στο δικό τους έγκλημα εσάς και 
εμάς». Πλέον βγάζουν μάτι και δεν πείθουν, πρόσθεσε.  «Οι 
κυβερνώντες απαξίωσαν τον σιδηρόδρομο και κατασπατά-

λησαν τα χρήματα της 717. Οι κυβερνώντες έδωσαν αμέσως 
εντολή συγκάλυψης. Οι κυβερνώντες  ελέγχουν πλήρως την 
ανάκριση και προς τα που θα στραφούν οι έρευνες», κατήγ-

γειλε η Μαρία Καρυστιανού.  «Θάβουν με τόνους ψέματος την 
Αλήθεια και τη Δικαιοσύνη. Αναζητούμε όλους τους ενόχους, 
αναζητούμε τη Δικαιοσύνη», τόνισε η πρόεδρος του Συλλόγου 
Τεμπών 2023.  «Τον ήλιο όσα χρήματα και να ξοδέψεις, δεν 
μπορείς να τον κρύβεις για πάντα», τόνισε.
«Κατέθεσα μήνυση κατά των μελών της Προανακριτικής της 
ΝΔ οι οποίοι κατά παράβαση του συντάγματος συνέτεξαν 
πόρισμα χωρίς να έχει προηγηθεί έρευνα, ώστε να μάθουμε 
τι ακριβώς έγινε». Σε ερώτημα δημοσιογράφων για δηλώσεις 
συγγενών θυμάτων που αμφισβητούν την ύπαρξη και ανάφλε-

ξη εύφλεκτου υλικού, η Μαρία Καρυστιανού σημείωσε πως 
«είμαστε στην ίδια πλευρά, Η θέση μου είναι ότι δεν μπορώ να 
κρίνω κανέναν». «Η επιστήμη είναι μία, η Αλήθεια είναι μία. Θα 
βγει τελικά», πρόσθεσε. 
Σήμερα, στην Ολομέλεια συζητείται το πόρισμα της πλειοψη-

φίας και αναμένεται να ληφθεί απόφαση για την άσκηση ποινι-
κής δίωξης κατά του πρώην υφυπουργού παρά τω πρωθυ-

πουργώ Χρήστου Τριαντόπουλου, για την ενδεχόμενη τέλεση 
του αδικήματος της παράβασης καθήκοντος (άρθρο 259 ΠΚ) 
στο έγκλημα των Τεμπών.

εΛΛαδα
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O Κώστας Λακαφώσης έκαψε on air έλαια σιλικόνης 

«Εγώ δεν λέω τη λέξη 
παράνομο φορτίο» 

Ο τεχνικός σύμβουλος οικογενειών θυμάτων Τεμπών, Κώστας Λακαφώσης, εμφανίστηκε στο 
One TV κι έκανε ένα πείραμα στην εκπομπή «Εδώ», με τον Σταμάτη Ζαχαρό, για την καύση των 

ελαίων σιλικόνης.<
«Πολύ κόσμος ψάχνει πράγματα στο Internet και νομίζει 
ότι κάτι έγινε. Εδώ είναι ένας λύχνος Μπούνσεν, με τη 
θερμοκρασία στο κέντρο της φλόγας να είναι περίπου 
1.200 βαθμοί Κελσίου. Φτάνει μέχρι και 1.500, αν το ρυθ-

μίσουμε τέλεια. Το χέρι καίγεται στους 65-70 βαθμούς 
Κελσίου. Αν το δέρμα πάει πάνω από 70 βαθμούς, θα 
πάθω εγκαύματα. Εδώ έχω 1.500 βαθμούς Κελσίου. Για-

τί δεν καίγομαι; Περνάει το χέρι μου μέσα από θερμο-

κρασία 1.200 βαθμών Κελσίου. Γιατί δεν έπαθα εγκαύ-

ματα; Έτσι λέει το Internet.
»Η απάντηση είναι ότι δεν αρκεί μία συγκεκριμένη θερ-

μοκρασία σ' ένα σημείο. Λέει κάποιος ότι το ηλεκτρικό 
τόξο έχει 10.000 βαθμούς. Έχει 10.000 βαθμούς για δύο 
δέκατα του δευτερολέπτου κι έσβησε. Χρειάζεται και 
χρόνο η μετάδοση θερμότητας. Γι' αυτό κι έχει σημασία 
κάποιος να είναι μηχανικός και να καταλαβαίνει κι άλλα 
πράγματα, εκτός από τη θεωρία. Γι' αυτό και ο χημικός 
καταλαβαίνει τις χημικές αντιδράσεις και ο μηχανικός τη 
θερμοδυναμική. Ο μηχανικός περνάει το χέρι του από τη 
φλόγα, αρκεί να μην πάει πιο αργά απ' όσο πρέπει» είπε 
αρχικά ο κ. Λακαφώσης για το πείραμα, και συνέχισε με 
εξήγηση για τα έλαια σιλικόνης:
«Για να καταλάβουμε πώς λειτουργούν τα έλαια σιλικό-

νης σε σχέση με τα εύφλεκτα υγρά, ας υποθέσουμε ότι 
έχουμε δύο σταγόνες από δύο διαφορετικά υγρά. Το 
ένα είναι πιο εύφλεκτο και αρκεί η σταγόνα να φτάσει 
στους 50 βαθμούς Κελσίου για να σκάσει, να πάρει φω-

τιά και να καεί. Το άλλο είναι πιο ανθεκτικό και αντέχει 
μέχρι τους 400 βαθμούς. Αν έρθουν και οι δύο σταγόνες 
και πλησιάσουν στη φωτιά, σε μισό δευτερόλεπτο το ένα 
θα ανάψει και θα καεί, ενώ το άλλο επίσης θα ανάψει και 
θα καεί, αλλά θα πρέπει να περάσουν 15 δευτερόλεπτα 
για να φτάσει στους 400 βαθμούς, να τους ξεπεράσει 
και να καεί».

Τα... ραπανάκια και το ερώτημα για το 
ποιο θα καεί γρηγορότερα
Αργότερα, ο κ. Λακαφώσης χρησιμοποίησε δύο ραπα-

νάκια, θέλοντας να δείξει τι ισχύει για δύο αντικείμενα 
του ίδιου υλικού με διαφορετική μάζα, με το ένα να είναι 
διπλάσιο.
«Αν τα φέρω και τα δύο κοντά στη φωτιά, ποιο θα ανά-

ψει πρώτο;» διερωτήθηκε, με τον δημοσιογράφο να του 
απαντά ότι θα καεί γρηγορότερα το μικρότερο.
«Όλο αυτό δεν είναι προφανές για όλους. Πρέπει κά-

ποιος να καταλάβει ότι είναι άλλο να ψεκάσεις ένα γραμ-

μάριο σε μία φλόγα κι άλλο να ψεκάσεις δύο τόνους σε 
μία φλόγα. Το ένα γραμμάριο θα καεί σ' ένα δευτερόλε-

πτο, ενώ οι δύο τόνοι δεν θα καούν στον ίδιο ελάχιστο 
χρόνο. Θα χρειαστούν τον αντίστοιχο χρόνο, κατ' ανα-

λογία με τη μάζα».

Καύση ελαίων σιλικόνης σε ζωντανή 
μετάδοση
Τέλος, ο Κώστας Λακαφώσης έκαψε σε ζωντανή μετά-

δοση έλαια σιλικόνης. «Αν περιμένουμε αρκετή ώρα, θα 
καεί. Δεν καίγεται με τη μία. Θέλει χρόνο. Το άσπρο είναι 
το διοξείδιο του πυριτίου που περισσεύει», ανέφερε.
Σε ερώτημα που δέχτηκε για το αν θα καούν γρηγορό-

τερα ατμοποιημένα έλαια σιλικόνης, ο κ. Λακαφώσης 
απάντησε:
«Το γρηγορότερα δεν είναι "not soon enough" (μτφρ. 
όχι αρκετά σύντομα). Εδώ απαντά η έκθεση του καθη-

γητή Κωνσταντόπουλου. Ακριβώς αυτόν τον υπολογι-
σμό κάνει. Το έλαιο σιλικόνης έχει και άλλη μία ιδιότητα. 
Σχηματίζει ένα κέλυφος από πυρίτιο που προστατεύει 
καλύτερα τη σταγόνα κι έχει μεγαλύτερη αντοχή. Να 
μην μπλέξω σ' αυτό, γιατί είναι ειδικότητα του καθηγη-

τή Κωνσταντόπουλου. Αν το έλαιο γίνει μικρές σταγόνες 

και υπάρχει και τόση θερμοκρασία στο χώρο. Πρέπει να 
έχεις συνθήκες φούρνου. Μην ξεχνάτε ότι το βράδυ σε 
10 βαθμούς Κελσίου στην ύπαιθρο, δεν έχεις αυτές τις 
συνθήκες. Έχει μία σταγόνα που περνάει από τη φλόγα 
κι αν προλάβει να ανάψει, αυτή θα μεταδώσει στις υπό-

λοιπες. Αν δεν προλάβει να ανάψει, μόλις πέσει στο έδα-

φος, χάθηκε. Αν δεν ανάψει στον αέρα, δεν θα ανάψει 
ποτέ. Αυτός είναι ο μηχανισμός που λένε οι χημικοί ότι 
δεν γίνεται με έλαια σιλικόνης».

Λακαφώσης: Η πυρόσφαιρα είναι 
αδύνατον να έχει προκληθεί από τα έλαια 
σιλικόνης
Αργότερα, σε σχετική ερώτηση που δέχτηκε για «παρά-

νομο φορτίο» εντός του μοιραίου τρένου, ο κ. Λακαφώ-

σης εξήγησε ότι δεν έχει χρησιμοποιήσει ποτέ τον συ-

γκεκριμένο όρο.
«Περιμένετε να επιβεβαιώσω τη λέξη παράνομο φορτίο; 
Εγώ δεν λέω τη λέξη παράνομο φορτίο. Εγώ λέω άγνω-

στη ποσότητα καυσίμου. Αυτό για τυπικούς λόγους. Δη-

λαδή, και επειδή κάποιος λέει τα γυρνάω, τα μασάω, τα 
μαζεύω... Όχι. Δεν γυρνάω και δεν μαζεύω. Απλώς, επει-
δή η κουβέντα έχει γίνει πλέον κακοπροαίρετη απ' αυ-

τούς που θα πάρουν και θα κόψουν. Η πυρόσφαιρα έχει 
καταγραφεί στα βίντεο που βλέπουμε, είναι αδύνατον να 
έχει προκληθεί από τα έλαια σιλικόνης» είπε αρχικά, και 
συνέχισε:

«Τα έλαια σιλικόνης θα πρέπει να μπορέσει κάποιος 
επιστήμονας να αποδείξει ότι όντως μπορεί να κάνουν 
αυτήν τη συγκεκριμένη πυρόσφαιρα. Γιατί μέχρι τώρα 
αυτό δεν έχει γίνει. Όταν λοιπόν δεν μπορούν να το κά-

νουν αυτό, πρέπει κάπως να καταλήξουμε στο ότι κάτι 
κάηκε. Δεν γίνεται να μην κάηκε τίποτα».
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Σ
ημειώνεται ότι ο Χρήστος Τριαντόπου-

λος, βάσει του κανονισμού της Βουλής, 
δεν είχε δικαίωμα και δεν ψήφισε. ΝΔ 
και ΠΑΣΟΚ είχαν ταχθεί υπέρ της 
πρότασης ενώ η Πλεύση Ελευθερίας 

είχε δηλώσει ότι θα καταψηφίσει.
Κατά την ομιλία του, ο ανεξάρτητος βουλευτής, 
Μάριος Σαλμάς είχε ξεκαθαρίσει ότι θα ψηφίσει 
υπέρ της πρότασης ενώ σύμφωνα με πληροφορί-
ες, την ίδια στάση θα τηρούσαν ο πρώην πρωθυ-

πουργός Αντώνης Σαμαράς και ο ανεξάρτητος 
βουλευτής, Χάρης Κατσιβαρδάς.
Σύμφωνα με τις ίδιες πληροφορίες, οι ανεξάρτη-

τοι βουλευτές Ευάγγελος Αποστολάκης και Γιάν-

νης Σαρακιώτης καταψήφισαν το πόρισμα.
Από τη διαδικασία της ψηφοφορίας απείχαν 
ΣΥΡΙΖΑ, Ελληνική Λύση, ΚΚΕ, Νέα Αριστερά, 
ΝΙΚΗ ενώ απουσίασαν και ανεξάρτητοι βουλευ-

τές, μεταξύ των οποίων, οι έξι βουλευτές του 
Κινήματος Δημοκρατίας, τέσσερις βουλευτές 
προερχόμενοι από το κόμμα των Σπαρτιατών και 
η βουλευτής Αρετή Παπαϊωάννου, που αποχώρη-

σε από την Πλεύση Ελευθερίας.
Προηγήθηκε η συζήτηση επί του πορίσματος 
της «Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής που 
διενήργησε προκαταρκτική εξέταση για την 
ενδεχόμενη τέλεση του αδικήματος της παρά-

βασης καθήκοντος, κατά το χρονικό διάστημα 
μεταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023, από τον πρώην 
Υφυπουργό παρά τον πρωθυπουργό, Χρήστο 
Τριαντόπουλο, κατά την άσκηση των καθηκό-

ντων του», για την αποδοχή ή μη, της Πρότασης 
της Επιτροπής με την οποία ζητείται η άσκη-

ση δίωξης του σύμφωνα με τις διατάξεις των 
άρθρων, 86 του Συντάγματος, 153 της Βουλής 
και του νόμου 3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των 
Υπουργών».

Τα συμπεράσματα του πορίσματος
Υπενθυμίζεται πως στο πόρισμα της πλειοψηφίας 
που υπερψηφίστηκε, αναφέρονται στο κεφάλαιο 
των συμπερασμάτων τα εξής:
«Ήδη έχει διενεργηθεί προκαταρκτική εξέτα-

ση από την Εισαγγελέα Εφετών Λάρισας και 
εξεδόθη η υπ’ αριθμ. 43/2024 Εισαγγελική Διάτα-

ξη, η οποία αρχειοθέτησε τη μηνυτήρια αναφο-

ρά για σειρά μη πολιτικών προσώπων και διαβι-
βάζοντας τον φάκελο στη Βουλή για τον ελεγχό-

μενο υφυπουργό και στη συνέχεια η υπ’ αριθμ. 
69/2024 Εισαγγελική Διάταξη της Εισαγγελέως 
Εφετών Λάρισας άσκησε ποινική δίωξη σε τέσσε-

ρα (4) φυσικά πρόσωπα.

Το συγκεντρωθέν αποδεικτικό υλικό, που αναφέρ-

θηκε στην παρούσα, κρίνεται ως απολύτως επαρ-

κές υλικό προκειμένου να καταλήξει η επιτρο-

πή, αξιολογώντας το, ότι συντρέχουν οι όροι 
που απαιτεί ο νόμος στην παρούσα φάση για να 
προταθεί στην Ολομέλεια η άσκηση της ποινικής 
δίωξης και δεν καθίσταται αναγκαία η αυτοπρό-

σωπη εμφάνιση του κ. Τραντόπουλου για παρο-

χή διευκρινήσεων, δεδομένου ότι ήδη εκλήθη σε 
παροχή εξηγήσεων, κλήση στην οποία και αντα-

ποκρίθηκε.
Η επιτροπή συνεπώς κρίνει ότι το συγκεντρω-

θέν υλικό και οι σκέψεις που αναπτύσσονται στην 
Εισαγγελική Διάταξη είναι επαρκείς και δεν χρει-
άζεται να προβεί σε άλλες πράξεις.
Κατά συνέπεια, τα πραγματικά περιστατικά που 
περιγράφονται στην Εισαγγελική Διάταξη και 
οδήγησαν στην νομική τους υπαγωγή, όπως 
αναφέρεται στη διάταξη και οδήγησαν στην 
άσκηση ποινικής δίωξης στα τέσσερα (4) φυσικά 
πρόσωπα κατά τον ίδιο ακριβώς τρόπο κρίνεται 
ότι συνιστούν τις ενδείξεις που απαιτεί ο νόμος 
και για την άσκηση ποινικής δίωξης στον ελεγχό-

μενο υφυπουργό.
Η Επιτροπή καταλήγει στο ανωτέρω συμπέρα-

σμα, ανεξαρτήτως της βούλησης του ιδίου να 
οδηγηθεί το συντομότερο δυνατό στον φυσικό 
δικαστή. Ανεξαρτήτως αυτού, η Επιτροπή προτεί-
νει την άσκηση ποινικής δίωξης για το αδίκημα της 
παράβασης καθήκοντος (αρ. 259 ΠΚ) αποκλειστι-
κά και μόνο από το συγκεντρωθέν αποδεικτικό 
υλικό και τις εκδοθείσες Εισαγγελικές Διατάξεις. 
Κατόπιν τούτου προτείνουμε την άσκηση ποινι-
κής δίωξης για το αδίκημα του άρθρου 259 ΠΚ 
αναφερόμενοι στα πραγματικά περιστατικά και 
στη νομική υπαγωγή αυτών όπως περιγράφονται 
στην υπ’ αριθμ. 43/2024 Εισαγγελική Διάταξη».

 «Ναι» στην παραπομπή Τριαντόπουλου 
στο Δικαστικό Συμβούλιο από 190 βουλευτές 
Με 190 ψήφους υπέρ έναντι 10 κατά, σε σύνολο 200 παρόντων βουλευτών, η Ολομέλεια της 

Βουλής, αποφάσισε, μετά από μυστική ψηφοφορία, την παραπομπή στο Δικαστικό Συμβούλιο, της 
υπόθεσης του πρώην υφυπουργού, παρά τω πρωθυπουργώ, Χρήστου Τριαντόπουλου.

εΛΛαδα

Επιστολή Κακλαμάνη σε Φλωρίδη προκειμένου να αποστείλει κατάλογο των ανώτατων 
δικαστών που θα κληρωθούν στη δίκη Τριαντόπουλου
Μετά την κατά πλειοψηφία απόφαση 
της Ολομέλειας της άσκηση ποινικής 
δίωξης κατά του πρώην Υφυπουργού 
παρά τω Πρωθυπουργό κ. Χρήστου 
Τριαντόπουλου για την ενδεχόμενη 
τέλεση του αδικήματος της παράβα-

σης καθήκοντος (άρθρο 259 ΠΚ) κατά 
το χρονικό διάστημα μεταξύ 3-3-2023 
και 6-3-2023 σχετικά με τις εργασί-
ες στο χώρο της σιδηροδρομικής 
τραγωδίας των Τεμπών, ο Πρόεδρος 
της Βουλής Νικήτας Κακλαμάνης 
θα αποστείλει στον Υπουργό Δικαιο-

σύνης Γιώργος Φλωρίδης επιστολή 
προκειμένου αυτός να στείλει κατάλο-

γο των μελών του Αρείου Πάγου, της 
Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου και 
του Συμβουλίου της Επικρατείας που 
έχουν τα νόμιμα προσόντα.
Στη συνέχεια, σε συνεδρίαση της 
Ολομέλειας της Βουλής να αναδει-
χθούν διά κληρώσεως τα πέντε τακτι-
κά και τα τρία αναπληρωματικά μέλη 
του Δικαστικού Συμβουλίου, καθώς 
και το μέλος που θα ασκήσει καθήκο-

ντα Εισαγγελέα με τον αναπληρωτή 
του.
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Βόμβα εξερράγη λίγο μετά τις 21:30 έξω από τα 
γραφεία της Hellenic Train στη Λεωφόρο Συγγρού.
Είχε προηγηθεί απειλητικό τηλεφώνημα, στις 20:53, 
από άνδρα σε site και εφημερίδα, ο οποίος έδωσε 
χρονικό περιθώριο 35 – 40 λεπτών. Μάλιστα, ο ίδιος 
προειδοποίησε ότι δεν πρόκειται για φάρσα.
Η ένταση της έκρηξης ήταν τόσο μεγάλη που ο κρό-

τος ακούστηκε μέχρι το Σύνταγμα, όπου βρισκόταν 
σε εξέλιξη συγκέντρωση των συνταξιούχων. Πληρο-

φορίες αναφέρουν ότι είχε εντοπιστεί ένα ύποπτο 
σακίδιο με λουκέτο, το οποίο και εξερράγη ακριβώς 
την ώρα που είχε υποδείξει ο άνδρας. Αυτό τα στε-

λέχη της αστυνομίας το έχουν συναντήσει ξανά και 
συγκεκριμένα στην επίθεση στο υπουργείο Εργασί-
ας πριν από ενάμιση χρόνο. Και τότε ο μηχανισμός 
ήταν τοποθετημένος με τον ίδιο ακριβώς τρόπο σε 

σακίδιο με λουκέτο. Έτσι λοιπόν, γίνεται περισυλλο-

γή των υπολειμμάτων ούτως ώστε να εξεταστούν 
στα εγκληματολογικά εργαστήρια για τυχόν ταυτο-

ποίηση.
Στο σημείο είχε σπεύσει από νωρίς κλιμάκιο του 
Τμήματος Εξουδετέρωσης Εκρηκτικών Μηχανι-
σμών (ΤΕΕΜ) της ΕΛΑΣ, το οποίο ωστόσο δεν πρό-

λαβε να προχωρήσει σε ελεγχόμενη έκρηξη.
Σύμφωνα με την αστυνομία δεν υπάρχουν τραυματι-
σμοί ενώ δεν έχει γίνει γνωστό τι ζημιές προκάλεσε 
η έκρηξη καθώς η περιοχή είναι αποκλεισμένη μέχρι 
να ολοκληρωθεί. Στο σημείο έχουν σπεύσει και έξι 
πυροσβέστες με δύο οχήματα.
Η Αστυνομία έχει προχωρήσει σε διακοπή της κυ-

κλοφορίας στη λεωφόρο Συγγρού από το ύψος της 
Αθανασίου Διάκου έως την Καλλιρόης.

Έκρηξη βόμβας στα γραφεία της Hellenic Train στη Συγγρού
 Είχε προηγηθεί τηλεφώνημα

Διπλό φονικό στο Αίγιο: Πώς σκότωσε τους δύο άνδρες - Πώς συνελήφθη από την αστυνομία

Πάτρα: Το ποσό των 
23.210 ευρώ είχε αρπάξει 
ο δράστης ληστείας σε 
τράπεζα πριν συλληφθεί
Το χρηματικό ποσό των 23.210 ευρώ είχε αρπάξει 
ο 54χρονος από το χρηματοκιβώτιο τράπεζας στην 
Πάτρα, ο οποίος συνελήφθη σήμερα από αστυνο-

μικούς, μόλις βγήκε από το υποκατάστημα, που 
βρίσκεται στην περιοχή της Αγίας Σοφίας.
Συγκεκριμένα, ο κατηγορούμενος φορώντας πε-

ρούκα και γυαλιά, εισήλθε στο τραπεζικό υποκα-

τάστημα και με την απειλή όπλων ακινητοποίησε 
υπαλλήλους και πελάτες.
Στη συνέχεια αφαίρεσε από το χρηματοκιβώτιο 
το χρηματικό ποσό και επεχείρησε να διαφύγει. 
Όμως, είχε ήδη ειδοποιηθεί η Αστυνομία και άμεσα 
μετέβησαν στο σημείο άνδρες της Δίωξης και Εξι-
χνίασης Εγκλημάτων και της ομάδας ΔΙΑΣ.
Οι αστυνομικοί εντόπισαν τον 54χρονο τη στιγμή 
που έβγαινε από την τράπεζα, ενώ ο κατηγορού-

μενος βλέποντας τους αστυνομικούς πρόταξε δύο 
πιστόλια, προκειμένου να διαφύγει της σύλληψης 
και παράλληλα αντιστάθηκε, χτυπώντας τους με τα 
χέρια και τα πόδια. Οι αστυνομικοί ακινητοποίησαν 
και συνέλαβαν τον κατηγορούμενο, ενώ σε σωμα-

τικό έλεγχο που του έκαναν, βρήκαν στην κατοχή 
του ένα πιστόλι κρότου, με γεμιστήρα, ένα πιστόλι 
αεροβόλο, με γεμιστήρα, το χρηματικό ποσό των 
23.210 ευρώ, μία περούκα και ένα καπέλο.
Σε έρευνα που ακολούθησε στο σπίτι του 
συλληφθέντα, οι αστυνομικοί βρήκαν επί-
σης ένα πιστόλι κρότου και τρεις αμπούλες 
αεροβόλου πιστολιού.

Σε περαιτέρω λεπτομέρειες προέβη η ΕΛΑΣ, ανα-

φορικά με το διπλό φονικό σε περιοχή του Αιγίου.
Πιο συγκεκριμένα, σύμφωνα με την ΕΛΑΣ, «συνε-

λήφθη, σήμερα το μεσημέρι, στο Αίγιο, από αστυ-

νομικούς του Τμήματος Δίωξης και Εξιχνίασης 
Εγκλημάτων Αιγιαλείας, ένας ημεδαπός άνδρας, 
σε βάρος του οποίου σχηματίστηκε, κακουργη-

ματικού χαρακτήρα δικογραφία, για ανθρωποκτο-

νία από πρόθεση και παράβαση του νόμου για τα 
όπλα.
Ειδικότερα, σήμερα το μεσημέρι, στο Αίγιο, ο κα-

τηγορούμενος μετέβη σε οικία συγγενικού του 
προσώπου, στο οποίο βρισκόταν και έτερος άν-

δρας, φιλικό πρόσωπο του τελευταίου και με τη 
χρήση μεταλλικού αντικειμένου (πόδι τραπεζιού), 
κατάφερε χτυπήματα στα κεφάλια των δυο αν-

δρών, με αποτέλεσμα να τους τραυματίσει θανά-

σιμα.
Οι αστυνομικοί του Τμήματος Δίωξης και Εξιχνί-
ασης Εγκλημάτων Αιγιαλείας ενήργησαν άμεσες 
αναζητήσεις, με αποτέλεσμα να εντοπίσουν σε 
κοντινή απόσταση από τον τόπο του περιστατικού, 
τον κατηγορούμενο και να τον συλλάβουν, έπειτα 
από πεζή καταδίωξη».
Σύμφωνα με την ανακοίνωση της ΕΛ.ΑΣ, ο 23χρο-

νος το 2022, είχε απασχολήσει για δύο περιστατι-
κά ενδοοικογενειακής βίας, για τα οποία σε βάρος 
του σχηματίστηκαν δικογραφίες αυτόφωρης διαδι-
κασίας από τις αρμόδιες αστυνομικές υπηρεσίες.
Ο συλληφθείς θα οδηγηθεί στον Εισαγγελέα Πρω-

τοδικών Αχαΐας / Παράλληλη έδρα Αιγίου, ενώ την 
προανάκριση ενεργεί το Τμήμα Δίωξης και Εξιχνί-
ασης Εγκλημάτων Αιγιαλείας.

ασΤυΝΟμιΚΟ
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ΓΙΑΤΙ ΤΟ ΠΕΚΙΝΟ ΔΕΝ ΥΠΟΧωΡΕΙ ΣΤΟΝ 
ΕΜΠΟΡΙΚΟ ΠΟΛΕΜΟ ΤΟΥ ΤΡΑΜΠ 

Αναλυτές σημειώνουν πως οι εκατέρωθεν αυξήσεις δασμών από τις δύο υπερδυνάμεις έχουν πλέον καταστεί σχεδόν 
συμβολικές, αφού έχουν ήδη μειώσει σημαντικά τις εμπορικές ροές μεταξύ τους 

Ο 
εμπορικός πόλεμος μεταξύ των 
δύο μεγαλύτερων οικονομιών του 
κόσμου συνεχίζει να κλιμακώνεται με 
ταχύ ρυθμό, προκαλώντας ανησυχί-
ες για παγκόσμια ύφεση, ενώ την ίδια 

ώρα απαντώντας στους δασμούς που έχει επιβά-

λει ο Αμερικανός πρόεδρος Ντόναλντ Τραμπ, η 
κινεζική ηγεσία διαμηνύει πως δεν αισθάνεται την 
ανάγκη να ενδώσει.
 Η Κίνα απάντησε την Παρασκευή στους νέους 
δασμούς του  Αμερικανού προέδρου, ανακοινώ-

νοντας περαιτέρω αύξηση των φόρων σε αμερι-
κανικά προϊόντα έως και 125%.
Η ανακοίνωση του Πεκίνου ήρθε λίγο μετά τη 
διευκρίνιση από Αμερικανούς αξιωματούχους ότι 
πλέον όλα τα κινεζικά προϊόντα που εξάγονται 
στις Ηνωμένες Πολιτείες θα υπόκεινται σε ελάχι-
στο δασμό 145%.
Η Κίνα δήλωσε ότι τα νέα μέτρα, τα οποία αυξά-

νουν τους προηγούμενους δασμούς στις αμερι-
κανικές εισαγωγές από το 84% στο 125%, θα 
τεθούν σε ισχύ το Σάββατο.
Στο ερώτημα γιατί το Πεκίνο δεν υποχωρεί απένα-

ντι στον Ντόναλντ Τραμπ για τους δασμούς, η 
απάντηση είναι απλή: δεν χρειάζεται να το κάνει.
Οι Κινέζοι ηγέτες δηλώνουν ότι δεν σκοπεύουν 
να υποκύψουν σε έναν νταή – χαρακτηρισμό που 
έχουν αποδώσει κατ’ επανάληψη στην κυβέρ-

νηση Τραμπ – ενώ διαθέτουν τη δυνατότητα να 
αντέξουν αυτήν την πίεση όσο καμία άλλη χώρα 
στον κόσμο, όπως αναφέρει το BBC.
Πριν ξεκινήσει ο εμπορικός πόλεμος, η Κίνα είχε 
πράγματι τεράστιες όγκο εξαγωγών προς τις 
ΗΠΑ, όμως αυτές αντιπροσώπευαν μόλις το 2% 
του ΑΕΠ της.

Παρόλα αυτά, το Κομμουνιστικό Κόμμα δεν 
επιθυμεί έναν εμπορικό πόλεμο με τις ΗΠΑ, ιδίως 
σε μια περίοδο που αντιμετωπίζει σοβαρές οικο-

νομικές προκλήσεις, όπως η κρίση στην αγορά 
ακινήτων, το διογκωμένο περιφερειακό χρέος και 
η διαρκώς αυξανόμενη ανεργία των νέων.
Ωστόσο, η κυβέρνηση διαβεβαιώνει τους πολίτες 
ότι βρίσκεται σε ισχυρή θέση για να αντέξει τις 
αμερικανικές πιέσεις.
Γνωρίζει επίσης ότι οι αντισταθμιστικοί δασμοί 
της θα πλήξουν σαφώς τους Αμερικανούς εξαγω-

γείς.
Ο Τραμπ ισχυριζόταν στους υποστηρικτές του ότι 
θα ήταν εύκολο να αναγκάσει την Κίνα να υποχω-

ρήσει απλώς επιβάλλοντας δασμούς. Όμως αυτό 
έχει αποδειχθεί εξαιρετικά παραπλανητικό, σημει-
ώνει το βρετανικό δίκτυο.

Το Πεκίνο δεν πρόκειται να 
παραδοθεί.
Ο Κινέζος πρόεδρος Σι Τζινπίνγκ δήλωσε την 
Παρασκευή στον Ισπανό πρωθυπουργό Πέδρο 
Σάντσεθ, ο οποίος επισκέπτεται την Κίνα, ότι 
η χώρα του και η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να 
«αντισταθούν από κοινού στις μονομερείς πρακτι-
κές εκφοβισμού» της κυβέρνησης Τραμπ.
Από την πλευρά του, ο Σάντσεθ σημείωσε ότι οι 
εμπορικές εντάσεις Κίνας – ΗΠΑ δεν θα πρέπει 
να εμποδίσουν τη συνεργασία Πεκίνου – Ευρώ-

πης.
Η συνάντησή τους πραγματοποιήθηκε στο Πεκί-
νο λίγες ώρες προτού η Κίνα αυξήσει εκ νέου 
τους δασμούς της στα αμερικανικά προϊόντα,  αν 
και έχει δηλώσει πως δεν θα απαντήσει σε περαι-
τέρω αυξήσεις από τις ΗΠΑ.

Την επόμενη εβδομάδα, ο Σι πρόκειται να επισκε-

φθεί τη Μαλαισία, το Βιετνάμ και την Καμπότζη, 
χώρες που έχουν επηρεαστεί σοβαρά από τους 
δασμούς Τραμπ.
Παράλληλα, οι υπουργοί του πραγματοποιούν 
συναντήσεις με ομολόγους τους από τη Νότια 
Αφρική, τη Σαουδική Αραβία και την Ινδία, προω-

θώντας την ενίσχυση της εμπορικής συνεργασί-
ας.
Επιπλέον, η Κίνα και η ΕΕ φέρονται να συζητούν 
την κατάργηση των ευρωπαϊκών δασμών στα 
κινεζικά αυτοκίνητα και την αντικατάστασή τους 
με μία ελάχιστη τιμή, ώστε να περιοριστεί ένα νέο 
κύμα ντάμπινγκ.

Η Κίνα διαμηνύει προς όλες τις 
πλευρές ότι έχει επιλογές.
Αναλυτές σημειώνουν πως οι εκατέρωθεν αυξή-

σεις δασμών από τις δύο υπερδυνάμεις έχουν 
πλέον καταστεί σχεδόν συμβολικές, αφού έχουν 
ήδη μειώσει σημαντικά τις εμπορικές ροές μετα-

ξύ τους.
H εκπρόσωπος του κινεζικού ΥΠΕΞ, Μάο Νινγκ, 
ανάρτησε τις τελευταίες δύο ημέρες εικόνες του 
Μάο Τσε Τουνγκ στα μέσα κοινωνικής δικτύω-

σης, συμπεριλαμβανομένου ενός αποσπάσματος 
από τον Πόλεμο της Κορέας όπου δήλωνε προς 
τις ΗΠΑ: «Όσο κι αν διαρκέσει αυτός ο πόλεμος, 
δεν θα υποχωρήσουμε ποτέ».
Παράλληλα, το συνόδευσε με ένα δικό της σχόλιο 
που ανέφερε: «Είμαστε Κινέζοι. Δεν φοβόμαστε 
τις προκλήσεις. Δεν θα κάνουμε πίσω».
Όταν η κινεζική κυβέρνηση επιστρατεύει τον 
Μάο, είναι σημάδι ότι τα πράγματα σοβαρεύουν, 
καταλήγει το BBC.
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Η συνάντηση στην Αγία Πετρούπολη, στη Ρωσία, μεταξύ του προέδρου Βλαντίμιρ Πούτιν και του απεσταλμένου του 
Ντόναλντ Τραμπ, του Στιβ Γουίτκοφ, ολοκληρώθηκε μετά από περισσότερες από τέσσερις ώρες συνομιλιών που 

αφορούσαν κυρίως την Ουκρανία.<

Σ
ύμφωνα με τα ειδησεογραφικά πρακτο-

ρεία Ria Novosti και TASS, οι συνομιλίες 
διήρκεσαν τέσσερις ώρες και τριάντα 
λεπτά. Ο ανταποκριτής της εφημερίδας 
Izvestia έγραψε στην εφαρμογή ανταλ-

λαγής μηνυμάτων Telegram ότι οι αντίστοιχες 
αντιπροσωπείες αναχώρησαν από την προεδρι-
κή βιβλιοθήκη όπου πραγματοποιήθηκε η συνά-

ντηση.
"Ο αρχηγός του ρωσικού κράτους συνομίλησε 
με τον ειδικό απεσταλμένο του προέδρου των 
Ηνωμένων Πολιτειών Αμερικής, Στιβ Γουίτκοφ", 
δήλωσε το Κρεμλίνο σε ένα σύντομο δελτίο 
Τύπου.
"Η συνάντηση αφορούσε τις πτυχές της διευθέ-

τησης στην Ουκρανία", πρόσθεσε.
Ο εκπρόσωπος της ρωσικής προεδρίας Ντμί-
τρι Πεσκόφ είχε δηλώσει προηγουμένως ότι δεν 
ανέμενε μεγάλη διπλωματική πρόοδο στο τέλος 
της συνάντησης αυτής, της τρίτης μεταξύ του 
Βλαντίμιρ Πούτιν και του Στιβ Γουίτκοφ από τον 
Φεβρουάριο.
Η κυβέρνηση του Ντόναλντ Τραμπ, η οποία θέλει 
να βάλει τέλος γρήγορα στη σύγκρουση στην 
Ουκρανία, οργανώνει εδώ και εβδομάδες χωρι-
στές συνομιλίες με υψηλόβαθμους Ρώσους και 
Ουκρανούς αξιωματούχους. Οι συνομιλίες αυτές 
δεν έχουν καταλήξει, επί του παρόντος, σε μια 
συνολική παύση των εχθροπραξιών.
Νωρίτερα σήμερα ο Γουίτκοφ συνάντησε στην 
Αγία Πετρούπολη τον σύμβουλο του Πούτιν σε 
θέματα επενδύσεων Κίριλ Ντμίτριεφ, ο οποίος 
είχε μεταβεί στις αρχές Απριλίου στην Ουάσιν-

γκτον, για την πρώτη επίσκεψη υψηλόβαθμου 
Ρώσου αξιωματούχου στις ΗΠΑ μετά την έναρ-

ξη της επίθεσης της Ρωσίας στην Ουκρανία τον 
Φεβρουάριο του 2022.

ΜΑΡΑΘωΝΙΑ ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ
Επί τέσσερις ώρες συζητούσαν ο Πούτιν με τον 

Απεσταλμένο του Τραμπ για την Ουκρανία

Ταπείνωση Zelensky - Η νέα πρόταση ΗΠΑ για τα ορυκτά απορρίπτει τις εγγυήσεις
 ασφαλείας, απαιτεί αποζημιώσεις από την Ουκρανία
 Καμία αναφορά σε εγγυήσεις ασφαλείας προς το Κίεβο 
και το καθεστώς Zelensky δεν περιλαμβάνεται στη νέα 
εκδοχή της συμφωνίας για τους υπόγειους πόρους 
μεταξύ Ηνωμένων Πολιτειών και Ουκρανίας, σύμφωνα 
με δημοσίευμα της  New York Times.
Η εφημερίδα αναφέρει ότι ουκρανική αντιπροσωπεία 
επισκέφθηκε τις Ηνωμένες Πολιτείες για ακόμη έναν 
γύρο τεχνικών διαπραγματεύσεων αναφορικά με τη 
συμφωνία για τα ορυκτά.
Επικεφαλής της αντιπροσωπείας ήταν ο Αναπληρω-

τής Υπουργός Οικονομίας Taras Kachka, αρμόδιος για 
θέματα εμπορίου, ενώ συμμετείχαν επίσης εκπρόσωποι 
των υπουργείων Οικονομίας και Δικαιοσύνης.
Η NYT επισημαίνει ότι το νέο σχέδιο επαναλαμβάνει 
όλους τους αυστηρούς όρους που είχαν τεθεί προηγου-

μένως από την Ουάσιγκτον:
•Η Ουκρανία πρέπει να αποζημιώσει τις Ηνωμένες Πολι-
τείες για τα δισεκατομμύρια που έλαβε ως στρατιωτική 

και οικονομική βοήθεια κατά τη διάρκεια του πολέμου€
•Η Ουκρανία υποχρεούται να παραχωρήσει το 50% 
των κερδών από την εκμετάλλευση φυσικών πόρων σε 
ταμείο υπό αμερικανικό έλεγχο€
•Οι ΗΠΑ απαιτούν όλα τα έσοδα του ταμείου να διοχε-

τεύονται αποκλειστικά στην αποπληρωμή της βοήθει-
ας που έλαβε η Ουκρανία κατά τον πόλεμο, με επιπλέον 
επιτόκιο 4% ετησίως€
Το εν λόγω ταμείο πρoτείνεται κατά συνέπεια να έχει 
ως προτεραιότητα την ανάπτυξη κοιτασμάτων ορυκτών 
πόρων και στη χρηματοδότηση έργων υποδομής στην 
Ουκρανία.

Εξαντλείται ο πολιτικός χρόνος του 
Volodymyr Zelensky
Ο χρόνος του Volodymyr Zelensky στην προεδρία της 
Ουκρανίας έχει αρχίσει να εξαντλείται και ολοένα και 
περισσότεροι αναλυτές συγκλίνουν στην άποψη ότι οι 

«ημέρες» του είναι πραγματικά μετρημένες.
Δεν είναι μόνο ότι η προεδρική θητεία του Zelensky έχει 
λήξει εδώ και περίπου έναν χρόνο, ούτε ότι τόσο οι ΗΠΑ 
όσο και η Ρωσία επισημαίνουν ότι πρέπει να προκύψει 
ένας «νόμιμος πρόεδρος» του οποίου η υπογραφή θα 
πρέπει να έχει ισχύ σε μια ενδεχόμενη συμφωνία για την 
επίλυση της ουκρανικής κρίσης.
Είναι κυρίως αυτό που είχε προβλέψει σχεδόν από την 
αρχή του πολέμου ο Ρώσος πρόεδρος, Vladimir Putin.
Ότι δηλαδή μόλις οι Αμερικανοί δουν ότι ο Zelensky δεν 
ικανοποιεί τα συμφέροντα τους, θα τον πετάξουν… στον 
κάλαθο των αχρήστων. Ήδη πληροφορίες αναφέρουν 
πως ο άλλοτε δημοφιλής και επικοινωνιακός Zelensky 
έχει εξελιχθεί σε μια «διαρκή ενόχληση» για τον Donald 
Trump ενώ πολλοί ειδικοί καλούν τον Αμερικανό πρόε-

δρο να πιέσει τον Zelensky να παραιτηθεί, προειδοποι-
ώντας πως σε διαφορετική περίπτωση, δεν πρόκειται να 
υπάρξει καμία ειρήνη στην Ουκρανία.
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Ιρανοί αξιωματούχοι κάλεσαν τον Αγιατολάχ να διαπραγματευτεί ή αλλιώς ρισκάρει πτώση του 
ισλαμικού καθεστώτος 

Σ
ε μια σπάνια παρέμβαση, κορυφαίοι αξιω-

ματούχοι του Ιράν κάλεσαν τον Ανώτατο 
Ηγέτη Αγιατολάχ Αλί Χαμενεΐ, να ξεκινή-

σει τις διαπραγματεύσεις με τις Ηνωμέ-

νες Πολιτείες για το πυρηνικό πρόγραμ-

μα της Τεχεράνης ή αλλιώς ρισκάρει την πτώση 
του καθεστώτος, σύμφωνα με δημοσίευμα των 
New York Times.
Οι αξιωματούχοι ενημέρωσαν τον ανώτατο ηγέτη 
του Ιράν ότι σε περίπτωση αποτυχίας των διαπραγ-

ματεύσεων, ο αμερικανικός στρατός θα πλήξει 
τις πυρηνικές εγκαταστάσεις Natanz και Fordow, 
οι οποίες ανήκουν στην Ισλαμική Δημοκρατία. Ο 
πρόεδρος των ΗΠΑ, Ντόναλντ Τραμπ, δήλωσε 
επίσης αυτή την εβδομάδα ότι «το Ιράν θα βρισκό-

ταν σε μεγάλο κίνδυνο» αν αποτύγχαναν οι συνο-

μιλίες μεταξύ των δύο χωρών. Οι New York Times 
ανέφεραν επίσης ότι οι αξιωματούχοι δήλωσαν ότι 
ένας πόλεμος με το Ισραήλ θα ήταν επίσης επιζή-

μιος για το καθεστώς.
Ο Χαμενεΐ τελικά άκουσε τις προειδοποιήσεις των 
αξιωματούχων και έδωσε την άδεια για συνομιλί-
ες με την Ουάσιγκτον, σύμφωνα με το δημοσίευ-

μα, οι οποίες θα ξεκινήσουν με έμμεσες διαπραγ-

ματεύσεις μέσω μεσολαβητή και στη συνέχεια θα 
συνεχιστούν με άμεσες συνομιλίες μεταξύ των δύο 
χωρών.  Σημειώνεται ότι η συνάντηση για τις έμμε-

σες συνομιλίες των δύο χωρών θα πραγματοποιη-

θεί το Σάββατο στο Ομάν.
Σύμφωνα με το δημοσίευμα των New York Times, 
το οποίο επικαλείται δύο ανώτερους Ιρανούς αξιω-

ματούχους, ο Χαμενεΐ πραγματοποίησε μια συνά-

ντηση τον περασμένο μήνα, στην οποία παρευρέ-

θηκαν οι επικεφαλής της δικαστικής εξουσίας και 
του κοινοβουλίου.  Οι αξιωματούχοι, σε μια ασυνή-

θιστη και συντονισμένη προσπάθεια, πίεσαν τον 
Χαμενεΐ να αποδεχτεί ακόμα και άμεσες συνομιλί-
ες με την Ουάσιγκτον.

Ειδικότερα, οι Ιρανοί αξιωματούχοι είπαν στον 
Χαμενεΐ ότι η απειλή για στρατιωτικό χτύπημα από 
τις Ηνωμένες Πολιτείες και το Ισραήλ κατά των 
πυρηνικών εγκαταστάσεων του Ιράν ήταν σοβαρή.
"Εάν το Ιράν αρνηθεί να προσέλθει σε συνομιλίες ή 
αν οι διαπραγματεύσεις αποτύχουν", ανέφεραν οι 
αξιωματούχοι στον Χαμενεΐ, "η στρατιωτική επίθε-

ση στις δύο κύριες πυρηνικές εγκαταστάσεις του 
Ιράν, Natanz και Fordow, θα ήταν αναπόφευκτη".
Η χώρα, που βρίσκεται ήδη στη δίνη οικονομι-
κών προβλημάτων, θα αναγκαζόταν να αντιδρά-

σει, αλλά θα βυθιζόταν πιθανότατα σε εσωτερικές 
αναταραχές αν προχωρούσε σε πόλεμο, ανέφε-

ραν οι πηγές.

Ο συνδυασμός αυτών των γεγονότων θα συνιστού-

σαν υπαρξιακή απειλή για την Ισλαμική Δημοκρα-

τία, σύμφωνα με όσα είπε ο Χαμενεΐ στους αξιω-

ματούχους.
Οι πηγές ανέφεραν ότι ο Μοχάμαντ Μπαγκέρ 
Γκαλίμπαφ, πρώην επικεφαλής των Φρουρών της 
Επανάστασης και νυν συντηρητικός πρόεδρος του 
Κοινοβουλίου, είπε στον Χαμενεΐ ότι ένας πόλε-

μος σε συνδυασμό με την εσωτερική οικονομική 
κατάρρευση θα μπορούσε να οδηγήσει την κατά-

σταση εκτός ελέγχου.
Το Ιράν είχε προηγουμένως απορρίψει τις συνομι-
λίες, αλλά υποχώρησε εν μέσω των απειλών του 
προέδρου των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ.

Τραμπ: «Απόλυτα» πιθανό να χρησιμοποιήσουμε στρατιωτική ισχύ εναντίον του Ιράν
Ο αμερικανός πρόεδρος Ντόναλντ Τραμπ επανέλαβε 
χθες Τετάρτη την απειλή του ότι θα διατάξει στρατιωτι-
κή δράση εναντίον του Ιράν σε περίπτωση που η Ισλαμική 
Δημοκρατία δεν κλείσει συμφωνία για το πυρηνικό της 
πρόγραμμα, προσθέτοντας πως σε ενδεχόμενο τέτοιο εγ-

χείρημα θα διαδραμάτιζε ρόλο-κλειδί το Ισραήλ.
Είπε πως το ενδεχόμενο να διαταχθεί στρατιωτική δράση 
είναι «απόλυτα» πιθανό και ότι απομένει «ελάχιστος» χρό-

νος για να κλειστεί συμφωνία.
«Αν χρειάζεται στρατιωτική ισχύς, θα χρησιμοποιήσου-

με στρατιωτική ισχύ», δήλωσε ο πρόεδρος των ΗΠΑ σε 
δημοσιογράφους. «Το Ισραήλ προφανώς θα εμπλακεί», 
πρόσθεσε.
Η απειλή του Ρεπουμπλικάνου διατυπώθηκε προτού διε-

ξαχθούν το Σάββατο, στο σουλτανάτο του Ομάν, συνομι-
λίες στις οποίες αναμένεται να είναι παρόντες ο αμερικα-

νός ειδικός απεσταλμένος για τη Μέση Ανατολή Στιβ Γου-

ίτκοφ και ο ιρανός υπουργός Εξωτερικών Αμπάς Αραγτσί.
Δυτικές χώρες, με επικεφαλής τις ΗΠΑ, και το Ισραήλ ερί-
ζουν εδώ και δεκαετίες πως η Τεχεράνη θέλει να αποκτή-

σει πυρηνικό οπλοστάσιο. Το Ιράν απορρίπτει τις κατηγο-

ρίες αυτές και διαβεβαιώνει πως το πυρηνικό πρόγραμμά 

του έχει μόνο πολιτικούς σκοπούς.
Τον Μάρτιο, ο Ντόναλντ Τραμπ απηύθυνε επιστολή στο 
Ιράν αξιώνοντας να διεξαχθούν διαπραγματεύσεις για το 
πυρηνικό πρόγραμμα της χώρας ώστε να αντικατασταθεί 
η προηγούμενη διεθνής συμφωνία του 2015, που άρχισε 
να φυλλοροεί αφότου ο ίδιος απέσυρε τις ΗΠΑ από αυτή 
το 2018, κατά τη διάρκεια της πρώτης θητείας του.
Ταυτόχρονα, απείλησε να διατάξει βομβαρδισμούς στο 

Ιράν σε περίπτωση αποτυχίας της διπλωματίας κι επέβαλε 
επιπλέον κυρώσεις στον ιρανικό πετρελαϊκό τομέα.
Ο Ντόναλντ Τραμπ είχε αποσύρει με εκκωφαντικό τρό-

πο τις ΗΠΑ από το κοινό ολοκληρωμένο σχέδιο δράσης 
(ΚΟΣΔ), συμφωνία που πρόσφερε στο Ιράν χαλάρωση 
των διεθνών κυρώσεων με αντάλλαγμα δραστικό περιορι-
σμό του πυρηνικού του προγράμματος υπό εποπτεία του 
Διεθνούς Οργανισμού Ατομικής Ενέργειας (ΔΟΑΕ).
Έχοντας πλάι του τον ισραηλινό πρωθυπουργό Μπενιαμίν 
Νετανιάχου, που τάσσεται υπέρ πολύ σκληρής γραμμής 
στο ζήτημα, ο αμερικανός πρόεδρος προκάλεσε έκπλη-

ξη τη Δευτέρα, ανακοινώνοντας πως η κυβέρνησή του θα 
διεξαγάγει «άμεσες» συνομιλίες με την Τεχεράνη, παρότι 
οι δυο χώρες δεν έχουν διπλωματικές σχέσεις εδώ και 45 
χρόνια.
Μετά την ανακοίνωση αυτή ο Μπενιαμίν Νετανιάχου επα-

νέλαβε την πάγια θέση του πως θα είναι «αναπόφευκτη» 
η στρατιωτική επιλογή αν οι συνομιλίες δεν φέρουν καρ-

πούς ή καθυστερήσουν.
Από την άλλη, η Τεχεράνη δηλώνει διατεθειμένη για συ-

νομιλίες, που κατ’ αυτή θα είναι «έμμεσες», πλην όμως 
απορρίπτει οποιονδήποτε διάλογο υπό απειλή και πίεση.
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Ε
ρευνητές ανακάλυψαν υπολείμματα ενός 
αρχαίου κήπου κάτω από τα θεμέλια της 
εκκλησίας, εύρημα που συμφωνεί με την 
περιγραφή του Ευαγγελίου του Ιωάννη 
(19:41): «Εν τω τόπω λοιπόν όπου εσταυ-

ρώθη, ήταν κήπος, και εν τω κήπω νέον μνημεί-
ον, όπου ουδέποτε ουδείς ήτο τεθής. Εν εκεί δε 
έθηκαν τον Ιησούν».
Ομάδα ερευνητών από το πανεπιστήμιο Σαπιέ-

ντζα της Ρώμης, με επικεφαλής την αρχαιολόγο 
Φραντσέσκα Ρομάνα Στασόλα, ανέσυρε και ανάλυ-

σε φυτικά υπολείμματα από τον χώρο, συμπερι-
λαμβανομένων σπόρων και γύρης.
Τα ευρήματα, που χρονολογούνται περίπου 2.000 
χρόνια πριν, αποδεικνύουν την παρουσία αρχαίων 
ελαιόδεντρων και αμπελιών. Η Στασόλα δήλωσε 
στους Times of Israel ότι «Το Ευαγγέλιο αναφέρει 
μία πράσινη περιοχή μεταξύ του Γολγοθά και του 
τάφου, και εμείς εντοπίσαμε αυτά τα καλλιεργημέ-

να χωράφια».

Πανάγιος Τάφος
Η καθηγήτρια αρχαιολογίας στο Πανεπιστήμιο 

Sapienza της Ρώμης, επιβεβαίωσε τα ευρήμα-

τα στο Fox News Digital  και είπε ότι η απόδειξη 
του αρχαίου κήπου ήρθε με τη μορφή σπόρων και 
γύρης.
Ενώ η ακριβής ηλικία του οργανικού υλικού δεν 
έχει ακόμη προσδιοριστεί, η Στασόλα είπε ότι η 
γύρη και οι σπόροι χρονολογούνται «μεταξύ της 
χρήσης του λατομείου και της ρωμαϊκής εποχής, 
όταν η περιοχή είχε ταφική χρήση».
Η Στασόλα ανέφερε επίσης ότι πολλά αντικείμενα 
έχουν βρεθεί μέχρι στιγμής στον χώρο, με μερικά 
να χρονολογούνται μέχρι και την Εποχή του Σιδή-

ρου. Οι ανακαλύψεις μαρτυρούν την κατάσταση 
της περιοχής ως τόπου προσκυνήματος από τον 
τέταρτο αιώνα.
«Κεραμικά, μέταλλα, γυαλί… [όλα] τεκμηριώνουν 
τόσο την κατοίκηση της περιοχής όσο και την 
παρουσία πιστών και προσκυνητών», σημείωσε. 
«Ο στόχος της ανασκαφής [είναι να αποκτήσου-

με] γνώση [σχετικά με αυτήν] τη σημαντική περι-
οχή της πόλης της Ιερουσαλήμ. Μια περιοχή που, 
από μια ορισμένη στιγμή και μετά, γίνεται κεντρική 
στη χριστιανική λατρεία.».

Νέα αρχαιολογικά ευρήματα στην Εκκλησία του Παναγίου 
Τάφου στην Ιερουσαλήμ, τον ιερότερο τόπο του Χριστιανισμού, 
φέρνουν στο φως στοιχεία που ενισχύουν τη βιβλική αφήγηση.

Ανασκαφή στον Πανάγιο Τάφο: 
Στο φως αρχαίος κήπος 2.000 ετών 
 Επιβεβαιώνει αναφορές της Βίβλου

διεΘΝη
Σε αυτό το σημείο ετάφη ο Ιησούς 
Χριστός - Τι δείχνει έρευνα του 
Πανεπιστημίου Sapienza της 
Ρώμης
Οι ερευνητές εντόπισαν υπολείμματα ενός αρχαί-
ου κήπου κάτω από τα θεμέλια της εκκλησίας 
του Παναγίου Τάφου στην Ιερουσαλήμ, εύρημα 
που, όπως λένε, ευθυγραμμίζεται με το Ευαγγέ-

λιο του Ιωάννη.
Το Κατά Ιωάννην 19:41 αναφέρει: «Στο μέρος 
όπου σταυρώθηκε ο Ιησούς ήταν ένας κήπος, 
και μέσα στον κήπο ένα καινούριο μνήμα, όπου 
κανένας δεν είχε ακόμη ταφεί. Επειδή, λοιπόν, 
ήταν παραμονή της γιορτής των Ιουδαίων και το 
μνήμα ήταν κοντά, ενταφίασαν τον Ιησού εκεί».
Μια ομάδα από το Πανεπιστήμιο Sapienza της 
Ρώμης ανέλυσε φυτικά υπολείμματα από την 
περιοχή και τα χρονολόγησε στην προχριστια-

νική εποχή, τοποθετώντας τα γύρω στην εποχή 
της σταύρωσης και της ταφής του Ιησού. Οι 
ιστορικοί χρονολογούν τον θάνατό του γύρω στο 
33 μ.Χ.
Η Φραντσέσκα Ρομάνα Στασόλα, επικεφαλής 
αρχαιολόγος, δήλωσε στους Times of Israel: «Το 
Ευαγγέλιο αναφέρει μια πράσινη περιοχή μετα-

ξύ του Γολγοθά και του τάφου, και εντοπίσαμε 
αυτά τα καλλιεργημένα χωράφια». Η ανακάλυψη 
προστίθεται στη συνεχιζόμενη συζήτηση σχετικά 
με την τοποθεσία της ταφής του Ιησού.
Πολλοί μελετητές υποστηρίζουν ότι η Εκκλησία 
του Παναγίου Τάφου είναι ο τόπος ταφής του 
Ιησού, επικαλούμενοι την παρουσία βράχων που 
έγιναν τάφοι από τον πρώτο αιώνα.
Άλλοι υποστηρίζουν ότι ο Κηπολογικός Τάφος, 
ένας άλλος αρχαίος τόπος ταφής στην Ιερουσα-

λήμ, ταιριάζει καλύτερα με τις βιβλικές περιγρα-

φές.
Οι ανασκαφές ξεκίνησαν κατά τη διάρκεια των 
ανακαινίσεων της εκκλησίας το 2022, αλλά η 
ομάδα βρήκε πρόσφατα αυτό που «έδειξε στοι-
χεία παρουσίας ελαιόδεντρων και αμπελιών πριν 
από περίπου 2.000 χρόνια».
Ωστόσο, δεν έχουν ακόμη ολοκληρώσει τη δοκι-
μή ραδιοάνθρακα που γίνεται για τον προσδιο-

ρισμό της ηλικίας των δειγμάτων με τη μέτρη-

ση της αποσύνθεσης του ισοτόπου άνθρακα-14 
(14C).
Ο άνθρακας-14 απορροφάται στους ιστούς όταν 
κάτι πεθαίνει, συμπεριλαμβανομένων των φυτών, 
και μεταβάλλεται με την πάροδο του χρόνου, 
επιτρέποντας στους επιστήμονες να υπολογί-
σουν έναν ακριβή χρόνο για το πότε ήταν ζωντα-

νό.
Η ομάδα αποκάλυψε επίσης μια κυκλική μαρμά-

ρινη βάση κάτω από το ιερό που πιστεύεται ότι 
είναι ο τάφος του Ιησού ενώ θα πραγματοποιή-

σουν περισσότερες δοκιμές για να προσδιορί-
σουν την ηλικία και την προέλευση του μαρμά-

ρου.
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«The Amateur» 
Διάρκεια:123 λεπτά.  
Σκηνοθεσία: James Hawes. 
Σενάριο: Ken Nolan & Gary Spinelli. 
Παίζουν: Jon Bernthal, Rachel Brosnahan, Holt McCallany, 
Julianne Nicholson, Caitriona Balfe, Adrian Martinez.
Ο Τσάρλι Χέλερ (Malek) είναι ένας πανέξυπνος, αλλά βαθιά εσωστρε-

φής υπάλληλος της CIA που εργάζεται ως ειδήμων στο σπάσιμο κωδί-
κων σε ένα υπόγειο στα κεντρικά γραφεία στο Λάνγκλεϊ και του οποί-
ου η ζωή ανατρέπεται όταν η γυναίκα του σκοτώνεται σε τρομοκρατική 
επίθεση στο Λονδίνο. Όταν οι προϊστάμενοί του αρνούνται να αναλάβουν 
δράση, εκείνος παίρνει την κατάσταση στα χέρια του, ξεκινώντας ένα 
επικίνδυνο οδοιπορικό ανά τον κόσμο για να εντοπίσει τους υπεύθυνους, 
με την ευφυΐα του να αποτελεί το απόλυτο όπλο για να ξεφύγει από τους 
διώκτες του και να πετύχει την εκδίκησή του.

«Ο γύρος του κόσμου του μικρού Γκρίζλι» 
Διάρκεια: 114 λεπτά. 
Σκηνοθεσία: Vasiliy Rovenskiy. 
Σενάριο: Vasiliy Rovenskiy, Natalya Dobrovolskaya. 
Ο Μικ Μικ και ο Όσκαρ πίστευαν ότι επιτέλους θα 
απολάμβαναν λίγη ηρεμία… μέχρι που μια νέα γκάφα του 
πελαργού τούς φέρνει ένα μωρό που δεν θα έπρεπε να 
είναι εκεί! Χωρίς δεύτερη σκέψη, ξεκινούν μια αποστο-

λή γεμάτη δράση και χιουμοριστικές καταστάσεις για να 
το παραδώσουν στην αληθινή του οικογένεια. Αυτή τη 
φορά, το ταξίδι τους θα τους πάει ακόμα πιο μακριά, μέσα από ζούγκλες, 
ερήμους και απέραντες θάλασσες. Όμως, δεν είναι μόνοι τους… Παλιοί 
και νέοι φίλοι θα τους βοηθήσουν. Ωστόσο, εμφανίζονται και νέοι εχθροί, 
όπως ο παμπόνηρος γύπας Ντον και ο δόλιος Πύθωνας, που θα κάνουν 
τα πάντα για να τους σταματήσουν!

ΘΕΑΤΡΟ
Η συνάντηση 
Ένας ηλικιωμένος πρώην διάσημος 
χορογράφος, ο Τόμπι Πάουελ, ο οποί-
ος έχει αποσυρθεί πλέον από την ενερ-

γό δράση και τώρα ζει εντελώς μοναχι-
κά, δέχεται στο χώρο του, την επίσκε-

ψη ενός ζευγαριού. Tης Λίζα και του Μάικ Ντέιβις. Είναι εκεί για να του 
πάρουν συνέντευξη για μία διατριβή που κάνει η Λίζα στο Πανεπιστήμιο 
που πηγαίνει, με θέμα την ιστορία του χορού στη Νέα Υόρκη της δεκα-

ετίας του 1980. Καθώς όμως οι ερωτήσεις γίνονται όλο και πιο προσω-

πικές και πιο απειλητικές, ο Τόμπι αρχίζει να υποψιάζεται ότι ο Μάικ και 
η Λίζα δεν τον ανακρίνουν για ακαδημαϊκούς λόγους. Όσο προχωράει η 
«συνέντευξη» γίνεται όλο και πιο σαφές ότι υπάρχουν απώτερα κίνητρα 
στην επίσκεψη του ζευγαριού, ώσπου ο μοναχικός χορογράφος αναγκά-

ζεται να έρθει αντιμέτωπος μ’ ένα μεγάλο θαμμένο μυστικό του παρελθό-

ντος του.
Σκηνοθεσία: Vasiliy Rovenskiy. 
Παίζουν: Γιώργος Κιμούλης, Κατερίνα Θεοχάρη, Βασίλης Γιακουμάρος. 
CORONET THEATER, Πεμπτ. – Κυρ.,  Εισιτήρια από 15€.

«Όσα Παίρνει ο Άνεμος»
Μια μεγάλη ερωτική ιστορία με φόντο τον αμερικανικό εμφύλιο, ένα κορυ-

φαίο ανάγνωσμα όλων των εποχών, που αμέσως μετά τη δημοσίευσή 
του το 1936 γνώρισε μια αναπάντεχη, ακόμη και για την ίδια τη συγγρα-

φέα του, παγκόσμια επιτυχία και αποτέλεσε τη βάση για μία από τις πιο 
κλασικές ταινίες στην ιστορία 
του κινηματογράφου, με ανάγλυ-

φους μνημειώδεις χαρακτήρες 
και σπάνια υποβλητική ατμόσφαι-
ρα. Το «Όσα Παίρνει ο Άνεμος» 
είναι η ιστορία μιας ατίθασης 
και χειραφετημένης γοητευτικής 
κοπέλας, γόνου οικογένειας γαιο-

κτημόνων του Νότου, που από 
την ευμάρεια περνά στη στέρηση 
και, εκδηλώνοντας αφανέρωτες 
ως τότε δυνάμεις, περνά διά πυρός και σιδήρου στην επιβίωση, υπερβαί-
νοντας συχνά τους ηθικούς κώδικες για να το καταφέρει. Την ίδια στιγμή, 
είναι και η ιστορία μιας ολόκληρης ευημερούσας κοινωνίας που καταρρέ-

ει και πτωχεύει χωρίς κανείς να το περιμένει, σαν να την κάνει κομμάτια ο 
άνεμος, γιατί στηριζόταν στην ψευδαίσθηση της ασφάλειας και κοινωνι-
κής ευμάρειας. Η ιστορία μιας κοινωνίας που πρέπει να ξαναχτιστεί από 
τα συντρίμμια - αλλά δεν θα είναι ποτέ ξανά η ίδια. Η ιστορία μιας κοινω-

νίας που μαθαίνει, με τον πιο σκληρό τρόπο, το πού γέρνει η πλάστιγγα 
όταν μπαίνουν στη ζυγαριά η ηθική και η επιβίωση.
Σκηνοθεσία: Ιόλη Ανδρεάδη. 
Παίζουν: Λένα Παπαληγούρα, Ορέστης Τζιόβας, Όμηρος Πουλάκης, 
Γεράσιμος Γεννατάς, Ιφιγένεια Καραμήτρου, Idra Kayne, Θάνος Κόνια-

ρης, Δάφνη Καμμένου, Ελευθερία Πάλλα, Γιώργος Παλαμιώτης, Νάρια 
Αθανασοπούλου και Άνα Τζουλάκη Χριστοδούλου.  
Δημοτικό Θέατρο Πειραιά , Τετ., Παρ. -Κυρ. Εισιτήρια από 10€.

ΠΟΛιΤισμΟσ
Athens Music 
Week 2025

Air: Μια Μαγική Συναυλία Κάτω από το Φως της Ακρόπολης
Οι Air έρχονται να μας μαγέψουν με μια μοναδική συναυλία την 
Κυριακή, 29 Ιουνίου, στο Ωδείο Ηρώδου του Αττικού στο πλαί-
σιο του Φεστιβάλ Αθηνών Επιδαύρου, μεταφέροντάς μας σε 
ένα καλοκαιρινό σαφάρι κάτω από το φως του φεγγαριού της 
Ακρόπολης.
Μια Μοναδική Μουσική Εμπειρία. Οι Γάλλοι πρωτοπόροι της 
ηλεκτρονικής μουσικής έρχονται στην Ελλάδα για να προσφέ-

ρουν στο κοινό τους μια μαγευτική εμπειρία την Κυριακή, 29 
Ιουνίου, στο Ωδείο Ηρώδου του Αττικού. Κάτω από το φως της 
Ακρόπολης, έχουν υποσχεθεί μια εντυπωσιακή παράσταση που 
θα καθηλώσει το κοινό με την μοναδική ατμόσφαιρα. Η βραδιά 
θα είναι αφιερωμένη στο εμβληματικό τους άλμπουμ Moon 
Safari, το οποίο θα ερμηνεύσουν ζωντανά, προσφέροντας μια 
αξέχαστη μουσική εμπειρία.

Το Athens Music Week, η μεγαλύτερη συνάντηση για τη μουσική βιομηχανία στη Νοτιοανατολική Ευρώπη, επιστρέ-

φει δυναμικά από τις 7 έως τις 10 Μαΐου και παρουσιάζει ένα πλούσιο πρόγραμμα με 200 καλεσμένους από την Ελλάδα 
και 25 χώρες του εξωτερικού, 70 παρουσιάσεις, roundtables, πάνελ συζητήσεων, ομιλίες, workshops, και περισσότερες 
από 40 showcase συναυλίες, dj sets, networking events και άλλες ξεχωριστές δράσεις σε 8 διαφορετικούς χώρους της 
πόλης!
Για πρώτη φορά, φέτος, το AMW βγαίνει στην πόλη, με το μεγαλύτερο μέρος των συνεδριακών εκδηλώσεων να λαμβά-

νουν χώρα στο ιστορικό Ξενοδοχείο Ολυμπιάς, στο Αμφιθέατρο Καρατζά της Εθνικής Τράπεζας, στο ETERON και στο 
ιστορικό Παλαιό (Μικρό) Χρηματιστήριο, ενώ το βραδινό συναυλιακό μέρος θα φιλοξενηθεί στη γειτονιά του Κεραμει-
κού και συγκεκριμένα στο AUX Club, στο Oddity Club, στο Ρεκτιφιέ και στο θέατρο ELIART. Με το βλέμμα στραμμένο 
στην ανάδειξη της σύγχρονης δημιουργικής ταυτότητας της Αθήνας και τη στήριξη των ανερχόμενων καλλιτεχνών, το 
7ο Athens Music Week επιστρέφει θέτοντας στο επίκεντρο τη σχέση ανάμεσα στον άνθρωπο και την τεχνολογία μέσα σε 
ένα ραγδαία εξελισσόμενο περιβάλλον. Μέσα από εμπνευσμένες ομιλίες, panels, workshops και διαδραστικές εμπειρίες, 
το AMW ρίχνει φως σε κρίσιμα ζητήματα που απασχολούν όσους δραστηριοποιούνται στο μουσικό οικοσύστημα: από τις 
εξελιξεις και τις τελευταίες τάσεις της μουσικής βιομηχανίας έως θέματα ψυχικής υγείας που απορρέουν από την πίεση 
για δημιουργία, και από τις δυσκολίες που συναντούν οι καλλιτέχνες στα πρώτα τους επαγγελματικά βήματα μέχρι την 
ανάλυση παγκόσμιων πολιτιστικών φαινομένων, όπως η K-Pop.
Καταξιωμένοι επαγγελματίες και εκπρόσωποι από τον χώρο του πολιτισμού, της πολιτιστικής διαχείρισης, των δημιουργι-
κών βιομηχανιών και της επιχειρηματικότητας, όπως ο Λεωνίδας Χριστόπουλος (Διευθύνων Σύμβουλος του ΕΚΚΟΜΕΔ), 
ο Πρόδρομος Τσιαβός (Head of Digital & Innovation, Onassis Group), η Pam Lewis-Rudden (Co-founder & Vice President, 
Plutonic Group Syncs – UK), ο Marc-André Schmachtel (Διευθυντής Πολιτιστικών Προγραμμάτων του Goethe-Institut 
Athen – Ινστιτούτων της Περιφέρειας Ευρώπης – DE), ο Finlay Johnson (COO, Association for Electronic Music – UK) και 
πολλοί ακόμα, θα φιλοξενηθούν στο φετινό AMW και θα εξετάσουν τα χαρακτηριστικά που καθιστούν την πόλη έναν 
ανερχόμενο πυρήνα δημιουργικότητας και καινοτομίας στη Μεσόγειο.

Ο Στάθης Λιβαθινός σκηνοθετεί το «Ημερολόγιο ενός τρελού» 
στο Θέατρο της Οδού Κυκλάδων
Μετά τις πολύ επιτυχημένες παραστάσεις «Συμφορά από 
το πολύ μυαλό», «Berlin Alexanderplatz», «Ο Ρόζενκρα-

ντζ και ο Γκίλντενστερν είναι νεκροί», με τις οποίες δόθηκε 
νέα πνοή τα τελευταία τρία χρόνια στο Θέατρο της Οδού 
Κυκλάδων – «Λευτέρης Βογιατζής», ο Στάθης Λιβαθινός 
και ο Πολιτιστικός Οργανισμός «Λυκόφως» επιστρέφουν 
και το 2025 στο ιστορικό θέατρο με ένα από τα διασημό-

τερα κείμενα της παγκόσμιας λογοτεχνίας. «Το ημερολό-

γιο ενός τρελού» του Νικολάι Γκόγκολ. Το συγκλονιστι-
κό πρωτοπρόσωπο αφήγημα του σπουδαίου Ρώσου λογο-

τέχνη, παρουσιάζεται από τις 16 Μαΐου και για περιορι-
σμένο αριθμό παραστάσεων, σε μια εντελώς νέα θεατρι-
κή προσέγγιση.
Σκηνοθεσία Στάθης Λιβαθινός. Μετάφραση-διασκευή 
Έλσα Ανδριανού. Και ένα εξαιρετικό σύνολο ηθοποι-
ών επί σκηνής: Γιώργος Δάμπασης, Νέστωρ Κοψιδάς, 
Λίλλυ Μελεμέ. Προμηθευτεί έγκαιρα τα εισιτήριά σας στο 
https://www.ticketservices.gr/event/to-imerologio-enos-
trelou-kykladon.
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Όλα μαζί…
Η Έλενα Χριστοπούλου βρήκε 
μικρόφωνο και κάμερα και τα είπε 
όλα μαζί: «Όλα αυτά τα χρόνια έχω 
γνωρίσει πολλούς ανθρώπους που 
τους είχα για όμορφους μέσα τους 
αλλά τελικά αποδείχθηκαν κάτι 
διαφορετικό. Αυτό όμως δεν με 
κρατά πίσω, κοιτάζω μπροστά. Με 
το “GNMT” δεν έχω καμία σχέση 
αλλά κάτι άλλο τώρα δεν μπορώ να 
πω. Ό,τι είναι να γίνει, θα γίνει, νομί-
ζω» συμπλήρωσε η Έλενα Χριστο-

πούλου για το τηλεοπτικό της 
μέλλον. Αναφορικά με τη δικαστική 
διαμάχη με την πρώην συνεργάτι-
δα και καλή της φίλη, Ηλιάνα Παπα-

γεωργίου, υπογράμμισε πως «είναι 
παρελθόν για εμένα αυτό. Δεν 
ασχολούμαι με το παρελθόν πια. Το 
παρελθόν το έχω αφήσει σε πολύ 
καλά κι έμπειρα χέρια». Τους δικη-

γόρους της εννοεί, για να ξέρετε.

Δύσκολο…
Με αφορμή την εξομολόγηση της Δέσποινας 
Καμπούρη για το θέμα των αποβολών, η Σταματί-
να Τσιμτσιλή εξομολογήθηκε τον δικό της Γολγο-

θά: «Όταν έζησα τον πόνο με τις αποβολές που ήταν 
δύο, η μία μετά την άλλη, δεν ήθελα να το συζη-

τώ ούτε με τους πιο δικούς μου ανθρώπους. Όταν 
το ξεπέρασα συναισθηματικά, διότι έμεινα έγκυος, 
γέννησα το πρώτο μου παιδί κι ένιωθα καλά, ήθελα 
να το συζητήσω με όλο τον κόσμο, να δώσω κουρά-

γιο σε όλους. Προφανώς, επειδή κατάφερε να ξεπε-

ράσει με την κατάλληλη βοήθεια αυτή την περίοδο 
(σ.σ. η Δέσποινα Καμπούρη), βρήκε και τον τρόπο να 
είναι καλά με τον άντρα της και τα παιδιά της. Πλέον, 
νιώθει δυνατή και θέλει να το συζητάει».

lifestyle

Ο Ράσελ Μπραντ αρνείται τις 
κατηγορίες:

«Ποτέ δεν ήμουν 
βιαστής»!

Ο Ράσελ Μπραντ μίλησε δημόσια μετά την 
απαγγελία κατηγοριών εις βάρος του για 
βιασμό και σεξουαλική κακοποίηση, δηλώνο-

ντας πως ποτέ δεν υπήρξε βιαστής. «Ήμουν 
ανόητος πριν γνωρίσω το φως του Κυρίου. 
Ήμουν εθισμένος στα ναρκωτικά, εθισμέ-

νος στο σεξ και ηλίθιος», είπε χαρακτηρι-
στικά. «Αλλά ποτέ δεν ήμουν βιαστής. Ποτέ 
δεν συμμετείχα σε πράξη χωρίς συναίνεση, 
προσεύχομαι να το καταλάβετε κοιτώντας 
με στα μάτια», πρόσθεσε.
Οι δηλώσεις αυτές έρχονται μετά τις κατη-

γορίες που απαγγέλθηκαν επίσημα εις 
βάρος του από τη μητροπολιτική αστυνομία 
του Λονδίνου. Ο Μπραντ, που πλέον ζει στη 
Φλόριντα, κατηγορείται για συνολικά πέντε 
αδικήματα που σχετίζονται με τέσσερις 
διαφορετικές γυναίκες, για περιστατικά που 
φέρονται να συνέβησαν μεταξύ του 1999 και 
του 2005.

Ταμπόν με «bluetοοth» επιχείρησε να λανσάρει η κόρη του Γκέιτς

Η μικρότερη κόρη του Μπιλ Γκέιτς αποκάλυψε ότι ο χαρακτηρισμός της από τους 
άλλους ως «προνομιούχο μωρό-νέπο» (προέρχεται από τον «νεποτισμό») της 
προκάλεσε αισθήματα έντονης ανασφάλειας κατά τη διάρκεια των φοιτητικών της 
χρόνων.
Η Φίμπι, που σπούδασε ανθρώπινη βιολογία στο πανεπιστήμιο του Στάνφορντ 
της Καλιφόρνια και αποφοίτησε πέρυσι, συζήτησε για την εξαιρετική επιτυχία 

του πατέρα της και την πίεση που της ασκεί το 
όνομά του στο νέο της podcast, «The Burnouts», 
μαζί με την επιχειρηματική της σύντροφο και 
στενή φίλη, την 23χρονη Σοφία Κιάνι.
Η κόρη του 69χρονου σήμερα συνιδρυτή της 
«Microsoft» και της πρώην πλέον συζύγου 
του, Μελίντα Γκέιτς, είπε συγκεκριμένα: «Είχα 
απίστευτη ανασφάλεια και τεράστια επιθυμία να 
αποδείξω ότι άξιζα στο Στάνφορντ. Μπήκα μέσα 
κι έλεγα στον εαυτό μου, είμαι τόσο προνομιού-

χα, είμαι μωρό-νέπο και είχα μεγάλη ανασφά-

λεια γύρω από αυτό. Νιώθω ότι είναι απίστευ-

τα δύσκολο να το αντιμετωπίσεις όταν είσαι 
πρωτοετής στο κολέγιο γιατί δεν έχεις εμπειρία. 
Δεν έχεις τίποτα» ανέφερε.
Παρά τη βαρύτητα του ονόματος του δισεκα-

τομμυριούχου πατέρα της, η 22χρονη, η οποία βγαίνει σήμερα με τον εγγονό του 
Σερ Πολ Μακ Καρτνεϊ των Μπιτλς, Άρθουρ Ντόναλντ, αποκάλυψε, παρ’ όλα αυτά, 
ότι «απορρίφθηκε κατηγορηματικά» το πρώτο, επιχειρηματικό της εγχείρημα, 
μια σειρά ταμπόν με «bluetooth», τα οποία έδιναν ενημερώσεις για την κατάστα-

ση της υγείας των γυναικών καθ’ όλη τη διάρκεια της περιόδου τους. «Αυτή ήταν 
η πρώτη μας μεγάλη αποτυχία, ένα εγχείρημα που απορρίφθηκε από πολλούς, 
πολλούς, πολλούς…», παραδέχθηκε γελώντας η Φίμπι. «Αλλά δεν νομίζω ότι τελι-
κά ήταν τόσο σοκαριστικό αυτό καθώς όλοι μας ρωτούσαν, τι προβλήματα λύνει; 
Πώς θα βγάλει χρήματα; Δεν μπορούσαμε να απαντήσουμε σε αυτές τις ερωτή-

σεις» πρόσθεσε.

Μισογύνηδες…
Ο Σωτήρης Τσαφούλιας καταθέτει την άποψή του για τον 
μισογυνισμό κι εκθέτει και παράδειγμα με τη δική του σχέση: 
«Εάν έπρεπε να διαχωρίσω σε ποσοστό τους ανθρώπους που 
έχω γνωρίσει στη ζωή μου και είναι μισογύνηδες, το 70% ήταν 
γυναίκες και οι περισσότερες δεν το αντιλαμβάνονταν καν. 
Πολύ δύσκολα θα ακούσω μια γυναίκα να πει καλή κουβέντα 
για άλλη γυναίκα. Το έχω ζήσει και με ένα άλλο πρόσημο και 
από πολλές εκπομπές, που έχουν αναφερθεί στη σχέση μου 
με την Άννα Μενενάκου. Για τον όποιο λόγο, που εγώ δεν τον 
έχω καταλάβει ακόμα, με έχουν αποθεώσει σε άπειρες εκπο-

μπές και όταν φτάνει η κουβέντα στην Άννα, η μόνη αναφο-

ρά είναι: Είναι πολύ γλυκό κορίτσι. Δεν είπε κανείς: Αυτός ο 
άνδρας που τον θαυμάζουμε τόσο, για να είναι επτά χρόνια με 
αυτή τη γυναίκα, φαντάσου τι γυναίκα είναι αυτή»…

Αμερική…
Το ξέρατε πως η Ιωάννα Παππά έχει γεννηθεί και μεγαλώσει τα πρώτα χρόνια της ζωής 
της στη Βοστώνη; «Γεννήθηκα στη Βοστώνη, όπως έχω πει, γεννήθηκα στη σωστή χώρα. 
Όχι, εντάξει, την Ελλάδα την αγαπώ πολύ και θεωρώ ότι είναι πολύ καλό που μεγάλωσα 
εδώ, διότι έχουν μείνει ξαδέλφια μου πίσω κι έχω δει διαφορές σημαντικές. Τώρα, με τον 
Τραμπ, είναι η κατάσταση χάλια. Για το δικό μου επάγγελμα, όμως, το λέω ότι γεννήθη-

κα εκεί. Σίγουρα, εκεί έχεις περισσότερες πιθανότητες και είσαι πιο κοντά σε μια μεγάλη 
καριέρα».

Ο Έμινεμ έγινε παππούς!
Η κόρη του Έμινεμ, Χέιλι Τζέιντ και ο σύζυ-

γός της, Έβαν ΜακΚλίντοκ, υποδέχθηκαν 
το πρώτο τους παιδί. Η κόρη του διάσημου 
ράπερ γέννησε πριν από τρεις εβδομάδες, 
ωστόσο έκανε γνωστό το ευχάριστο γεγο-

νός την Παρασκευή, μέσα από μια ανάρ-

τηση στον προσωπικό της λογαριασμό στο 
Instagram. Ο 52χρονος ράπερ λοιπόν έγινε 
παππούς, με την κόρη του να του έχει 
κάνει και μία έκπληξη.
Το ζευγάρι έδωσε στον γιο του το όνομα 
Έλιοτ Μάρσαλ. Μάρσαλ είναι το μικρό 
όνομα του γνωστού καλλιτέχνη. Η κόρη 
του μοιράστηκε με τους διαδικτυακούς 
ακόλουθους της φωτογραφίες του νεογέν-

νητου γιου της μαζί με λεπτομέρειες για τη 
γέννησή του.
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ΠΑΝω ΑΠΟ ΤΗ ΧωΡΑ Ο ΚΥΡΙΑΚΟΣ
Μητσοτάκης - Όλες οι επιτυχίες στη γεωπολιτική σκακιέρα

Η 
κυβέρνηση, με μεθοδικότητα και αποφα-

σιστικότητα, έχει καταφέρει να ενισχύσει 
τις διεθνείς συμμαχίες, να προωθήσει 
σημαντικά εξοπλιστικά προγράμματα και 
να διασφαλίσει την ενεργειακή αυτονομία 

της χώρας.

Ενίσχυση των Διεθνών Συμμαχιών
Η Ελλάδα έχει εμβαθύνει τις σχέσεις της με τις Ηνω-

μένες Πολιτείες, τη Γαλλία, το Ισραήλ και άλλες χώ-

ρες, ενισχύοντας τη θέση της ως αξιόπιστος εταί-
ρος στην Ανατολική Μεσόγειο. Η συνεργασία με τις 
ΗΠΑ έχει ενισχυθεί μέσω της αμυντικής συμφωνίας 
MDCA, ενώ η Γαλλία αποτελεί στρατηγικό σύμμαχο 
με την προμήθεια φρεγατών Belh@rra. Η συνεργα-

σία με το Ισραήλ στον τομέα της άμυνας και της τε-

χνολογίας έχει επίσης ενισχυθεί σημαντικά.

Ηγετική Παρουσία στην Ευρωπαϊκή 
Ένωση
Ο Πρωθυπουργός Μητσοτάκης έχει διαδραματίσει 
καθοριστικό ρόλο στην Ευρωπαϊκή Ένωση, προωθώ-

ντας πολιτικές που ενισχύουν την οικονομική σταθε-

ρότητα και την ενεργειακή ασφάλεια. Η Ελλάδα έχει 
συμβάλει στην αντιμετώπιση των προκλήσεων που 
προκύπτουν από τις εμπορικές σχέσεις με τις ΗΠΑ, 
προωθώντας λύσεις που ωφελούν όλα τα μέρη.

Εκσυγχρονισμός των Ενόπλων Δυνάμεων
Η κυβέρνηση έχει δρομολογήσει ένα φιλόδοξο εξο-

πλιστικό πρόγραμμα που περιλαμβάνει την προμή-

θεια μαχητικών αεροσκαφών F-35, drones, νέες φρε-

γάτες και υποβρύχια. Το πρόγραμμα "Ασπίδα του 
Αχιλλέα" αποτελεί ένα πολυεπίπεδο σύστημα άμυνας 
που περιλαμβάνει αντιπυραυλική προστασία, αντιαε-

ροπορική άμυνα, αντι-drone τεχνολογία, αντιπλοϊκή 
άμυνα και ανθυποβρυχιακή θωράκιση.

Ενεργειακή Αυτονομία και Γεωπολιτική 
Σημασία
Η Ελλάδα προχωρά σε εξορύξεις νοτίως της Κρή-

της, ενισχύοντας την ενεργειακή της αυτονομία και 

τη γεωπολιτική της σημασία. Η συμφωνία με την εται-
ρεία Chevron για την εκμετάλλευση των κοιτασμά-

των φυσικού αερίου αποτελεί στρατηγική κίνηση που 
ενισχύει τη θέση της χώρας στην περιοχή.
Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης 
έχει επισημάνει ότι η κυβέρνηση "κινείται με σχέδιο 
και στρατηγική", υπογραμμίζοντας τη συνεπή και 

αποφασιστική προσέγγιση της Ελλάδας στις διεθνείς 
της σχέσεις. Η εξωτερική πολιτική της κυβέρνησης 
Μητσοτάκη, με έμφαση στη στρατηγική συνεργασία, 
την αμυντική ενίσχυση και την ενεργειακή αυτονομία, 
καθιστά την Ελλάδα πυλώνα σταθερότητας και αξιο-

πιστίας στην ευρύτερη περιοχή.
Attica Times 

Η εξωτερική πολιτική της Ελλάδας υπό την ηγεσία του Πρωθυπουργού Κυριάκου
Μητσοτάκη έχει αναδειχθεί σε πυλώνα σταθερότητας και στρατηγικής ενίσχυσης της

χώρας, τόσο σε γεωπολιτικό όσο και σε ευρωπαϊκό επίπεδο. 


